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ВЪВЕДЕНИЕ 
 
 

 На 23 март 1968 г. имах свръхестествена среща с 
Господ, която революционизира целия ми живот. 
През следващите четири месеца и половина Божията 
любов напълно ме завладя и денем, и нощем! 
Вкусването на Божието присъствие по такъв дълбок 
начин ме съсипа за обикновения живот. Очакванията 
ми за взаимоотношението ми с Господ и надеждите 
ми за това, което Той ще направи чрез мен, буквално 
се изстреляха през покрива. Що се отнася до мен, Исус 
можеше да направи всичко! 

 Но след като емоцията от това най-накрая утихна, 
се почувствах по-зле от всякога. Вътрешните ми 
очаквания и всекидневният ми опит останаха 
различни светове! Духовните реалности, които 
познавах в сърцето си, просто вече не се проявяваха 
във физическата сфера. Копнеех да преживявам Бог 
отново по същия начин. 

 През този период от време бях призован и 
изпратен във Виетнам. Там изкушенията 
изобилстваха! Много пъти бях единственият 
християнин, когото познавах. Всички останали се 
отдадоха на наркотиците, алкохола и проститутките, 
които бяха толкова лесно достъпни. Дори бункерът, в 
който живеех, беше облепен с порнографски снимки 
— стени, таван, навсякъде! Въпреки че този постоянен 
натиск към грях понякога изглеждаше непоносим, аз 
отказах да се предам. 

 От чисто отчаяние започнах да търся Господ, като 
се молех и изучавах Библията по шестнадесет часа на 
ден! Това разяждащо вътрешно разочарование 
мотивира стремежа ми да открия „как мога да стигна 
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оттук до мястото, където знаех в сърцето си, че мога 
да бъда“. Знаех, че Виетнам ще ме промени, така че 
реших, че може и да е за добро! 

 Бог започна да обновява ума ми чрез Своето 
Слово. Тогава започнах да изпитвам същата 
божествена реалност, както преди – само че този път 
не беше само по физически, емоционален начин. 
Господ разкри истини, които промениха мисленето 
ми и освободиха Неговата сила в мен. Радостта и 
вълнението се върнаха отново, но сега се основаваха 
на разбиране от Словото. Можех да си припомня 
Писанието и да му се радвам, когато пожелая. По този 
начин Божието Слово започна да създава трайна 
стабилност в живота ми! 

 Това разбиране за дух, душа и тяло беше едно от 
първите откровения, които получих чрез изучаване 
на Библията. То не само облекчи разочарованието и 
объркването, които имах, но послужи като основа за 
почти всичко, което Господ ми показа оттогава. Тези 
важни истини ме освободиха от робството на много 
погрешно мислене и ми позволиха постоянно да 
изпитвам Божията свръхестествена сила. Лично аз не 
мога да разбера как някой може наистина да 
преуспява във взаимоотношението си с Бог, без да 
разбере това основно откровение! 

 Днес съм също толкова развълнуван от това 
разбиране за духа, душата и тялото, както когато Бог 
ми го показа за първи път преди повече от тридесет и 
пет години. Всъщност, видях Господ да освобождава 
повече хора чрез това поучение, отколкото чрез почти 
всичко друго, с което някога съм служил! Това, което 
сега държите в ръцете си, има потенциала да 
революционизира целия ви християнски живот! 
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ГЛАВА 1 
БОЖИЕТО ОГЛЕДАЛО 

 
 

 „И Сам Бог на мира да ви освети напълно; и дано 
се запазят непокътнати вашият дух, душа и тяло без 
порок при пришествието на нашия Господ Исус 
Христос“ (1 Солунци 5:23). Въпреки че Божието Слово 
ясно учи, че ние сме същества състоящи се от три 
части, много малко християни практикуват 
функционално разбиране на духа, душата и тялото в 
ежедневието си! 

 Повечето хора всъщност вярват, че са съставени 
само от тяло и душа. Те бъркат душата и духа като 
основно едно и също нещо. Следователно, на 
ежедневно ниво, те признават само физическа част и 
емоционална, умствена, вътрешна част (обикновено 
наричана „личност“). 

 Дори Конкорданса на Стронг не успява да 
различи и трите части! Гръцката дума за „дух“ е 
„пнеума“ и се определя като „безсмъртната душа“. Не 
искам да критикувам ничия работа, но моето 
изследване на Божието Слово разкри много 
отчетлива разлика между дух и душа. Затова не съм 
съгласен с това конкретно определение на думата 
„пнеума“. Вашият дух е вашата най-вътрешна част, а 
не вашата „безсмъртна душа“. 

 Тялото ви е очевидно. Това е физическата част от 
вас, която може да се види в огледалото. Ако  говорите 
с мен лице в лице, „ще виждате тялото ми“. 

 Но вие ще говорите на душата ми, която е моята 
умствена, емоционална част. Някои хора определят 
„душата“ като вашия „ум, воля и емоции“. Въпреки че 
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това със сигурност е вярно, то е непълно, защото 
вашата съвест също трябва да бъде включена. Вашата 
душа е това, което повечето хора наричат своя 
„личност“. 
 
 

БЕЗ ЕСТЕСТВЕН ДОСТЪП 
 

 Можете да почувствате както тялото, така и 
душата си. Ако сложа ръката си на рамото ви, ще 
разберете, че съм ви докоснал. Въпреки това, аз също 
мога да ви докосна, независимо дали съм физически 
близо или не. Като говоря на душата ви, мога да ви 
зарадвам, натъжа или ядосам. Чрез думите си бих 
могъл дори да ви „нараня“, без физически да 
докосвам тялото ви. Лесно е да разберете как се 
чувствате в тялото и душата си, защото сте постоянно 
в контакт с тях! 

 Като направите умствена инвентаризация, тялото 
ви може незабавно да ви каже как се чувства. Знаете 
дали адреналинът ви се повишава или сте уморени, 
дали сте здрави или се борите с настинка, дали ви 
боли главата или дали душът е подходящ. Всъщност 
дори не е нужно да мислите за това, защото тялото ви 
постоянно ви дава такава информация. 

 Можете също така да проверите душата си и 
веднага да разберете как сте. Лесно е да разберете 
дали сте щастливи или наранени, умствено изтощени 
или наточени и готови за работа, или просто ядосани. 
Дори ще усетите страха или депресията, ако се появят, 
защото винаги сте във връзка с душата си. 

 Вашият дух обаче не може да бъде достъпен по 
естествен начин. Исус заявява: „Роденото от плътта е 
плът, а роденото от Духа е дух“ (Йоан 3:6). Той имаше 
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предвид, че няма пряка връзка между двете. Те са 
взаимосвързани, както ще видите по-късно, но духът 
си е дух, а плътта си е плът. Вие просто не можете да 
се свържете с духа си чрез емоциите или физическото 
си тяло. Тук се крие един от големите проблеми на 
християнския живот! 

 Ако не разбирате, че духовната реалност не може 
да бъде усетена, тогава ще бъдете объркани, когато 
Божието Слово заявява, че имате същата сила, която 
възкреси Исус от мъртвите (Ефесяни 1:18-20). Ако 
мислите, че истината може да бъде разпозната чрез 
вашите естествени сетива, тогава ще бъдете 
озадачени, когато Библията казва, че сте чисто ново 
създание, което може да върши същите чудодейни 
дела, които Исус извърши (2 Коринтяни 5:17, Йоан 
14:12). Без да разбирате духа, душата и тялото, вие ще 
изследвате тялото и душата си в недоумение, чудейки 
се къде е? Всъщност аз нямам такава сила в себе си. 
Библията е толкова трудна за разбиране! Ако не 
можете да видите, вкусите, чуете, помиришете или 
докоснете това, което Словото разкрива за вас, 
веднага ще бъдете хвърлени в конфликт. Това 
очевидно несъответствие между вашия опит и 
Божието Слово ще ви накара да вдигнете ръце от 
разочарование и да заключите: „Това не може да е 
вярно!“ 
 
 

ОТКЛЮЧВАНЕ НА ДУХОВНАТА ОБЛАСТ 
 

 Разбирането на духа, душата и тялото отключва 
духовната област, за да можете да изпитате кой сте и 
какво имате в Христос! 
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 Тъй като духовната сфера не може да бъде 
естествено видяна или усетена, единственият начин 
за точно възприемане на духовната истина е чрез 
Библията. Просто вземете Божието Слово и му 
повярвайте! 

 Исус каза: „Духът е, който дава живот; плътта 
нищо не ползва. Думите, които ви говоря, са дух и 
живот“ (Йоан 6:63). Божието Слово разкрива 
духовната реалност. Ако искате да знаете какво 
представлява духът ви, трябва да го разберете от 
Словото. Не можете да се ръководите само от емоция 
или някакъв друг вид възприятие. Божието Слово е 
дух и живот! 

 Когато погледнете в Библията, вие виждате себе 
си в духа. „Защото, ако някой е слушател на словото, а 
не изпълнител, той прилича на човек, който гледа 
естественото си лице в огледалото, понеже се оглежда 
и си отива, и веднага забравя какъв е бил. А който 
вникне в съвършения закон на свободата [Божието 
Слово, по-специално Новия завет] и постоянства, 
който не е забравлив слушател, а изпълнител на дело, 
ще бъде блажен в това, което прави“ (Яков 1: 23-25, 
скобите са от мен). Божието Слово е духовно 
огледало! 
Защото, ако някой е слушател на словото, а не 

изпълнител, той прилича на човек, който гледа 
естественото си лице в огледалото, понеже се оглежда 
и си отива, и веднага забравя какъв е бил. Но който 
вникне в съвършения закон на свободата и 
постоянства, който не е забравлив слушател, а 
изпълнител на делото, ще бъде блажен в това, което 
прави. 
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СЪВЪРШЕНО ОТРАЖЕНИЕ 
 

 Когато погледнете лицето си в огледалото, вие 
всъщност не виждате себе си. По-скоро гледате 
отражение. Всъщност очите ви никога не са гледали 
директно в собственото ви лице. Помислете за това — 
винаги сте виждали отражение! Въпреки че е само 
представяне, вие сте се научили да му се доверявате. 

 Ако искате да знаете дали косата ви е сресана или 
дали сте гримирани, не се ориентирате само по това 
как се чувствате. Тъй като тези неща не могат да се 
усетят, трябва да се погледнете в огледалото и след 
това да се доверите на това, което виждате. Същото е 
и с вашия новороден дух! 

 Божието Слово съвършено отразява кой сте в 
духа. Това е единственият начин да разберете. Не 
можете просто да приемете, „Ако имах Божията сила 
вътре в себе си, щях да го осъзнавам“, защото това, 
което е Дух, е дух и това, което е плът, е плът! Би било 
като да се опитате да усетите дали сте гримирани или 
косата ви е сресана. Тези неща просто не се усещат! 
Трябва да се погледнете в Божието огледало и да се 
доверите на духовната реалност, която виждате! 
 
 

ОБЪРКАН 
 

 Всеки новороден вярващ е претърпял пълна 
вътрешна трансформация. „И така, ако някой е в 
Христос, той е ново създание; старото премина, ето, 
(всичко) стана ново! А всичко е от Бога, който ни 
примири със Себе Си чрез (Исус) Христос“ (2 
Коринтяни 5:17-18). Забележете как не се казва, че 
„всичко става ново“ или „има потенциала да бъде 
ново“. Този стих заявява, че „старото е отминало 
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(минало време)“, „всичко е станало (сегашно време – 
реалност в момента) ново“ и „всичко е от Бог“. 

 Ако не разбирате духа, душата и тялото, 
моментално се подготвяте за объркване, 
разочарование и в крайна сметка неверие, когато 
видите стих като този. След като прочетете за пълна 
промяна и че всичко е от Бог, вие гледате тялото си и 
веднага започвате да се чудите, защото то не е 
починало или е станало чисто ново. Ако сте били с 
наднормено тегло, преди да приемете Господ, това не 
се е променило в момента, в който сте били спасени! 

 Ще дойде време, когато ще получите прославено 
тяло, но това още не се е случило. „Защото това 
тленното трябва да се облече в нетление и това 
смъртното — да се облече в безсмъртие“ (1 Коринтяни 
15:53). Въпреки че Христовото изкупление ви е 
осигурило физически, тялото ви все още не е спасено. 
То е купено, но все още не е изкупено. 
 
 

S&H ЗЕЛЕНИ МАРКИ 
 

 Като дете колекционирах зелени марки на S&H. 
Винаги, когато майка ми купуваше хранителни стоки, 
печелехме марки според сумата на покупката. Тя ми 
ги даваше, за да мога да ги подредя и да ги залепя в 
книга. След това тя ме водеше до S&H Green Stamp 
Redemption Center, за да предам завършените си 
книги и да избера всичко, което искам на същата 
стойност от техния магазин. Въпреки че марките бяха 
закупени, те не бяха изкупени, докато не ги предадях. 
Исках не самите марки, а това, за което мога да ги 
осребря! 
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 Исус купи вашето прославено тяло чрез Своята 
смърт, погребение и възкресение. Въпреки че е 
извършено пълно плащане, вие все още имате тленно 
тяло, докато чакате да получите своето безсмъртно, 
нетленно тяло. В този момент все още нямате обратно 
изкупуване на закупеното притежание (Ефесяни 
1:14). 

 Душата ви също не е спасена! Това звучи странно 
за много хора, защото те използват терминология 
като „Аз печеля души!“ и „Дойдох да видя една 
спасена душа“, за да опишат евангелизатор и 
евангелизация. В действителност Новият завет 
споменава „спасението на душата“ само няколко пъти 
— и нито един от тях, в контекста, не говори за 
преживяването на новорождението (Евреи 10:39; 
Яков 1:21; 5:20; 1 Петрово 1:9). Спасението на душата 
се случва, когато емоционално обезсърчен и умствено 
победен християнин започне да вярва в Божието 
Слово и след това отново преживее победа, мир и 
радост. Въпреки това, когато става дума за 
новорождението, душата ви не е частта от вас, която 
напълно се е променила! 

 Ако сте били глупави, преди да бъдете спасени, 
вие продължавате да сте глупави, след като сте били 
спасени. Ако не сте знаели математика преди да се 
новородите, няма да знаете веднага математиката и 
след това. Всъщност, ако сте били депресирани преди 
да бъдете спасени, ще останете депресирани, докато 
не промените начина, по който мисли душата ви, като 
повярвате в Божието Слово. 

 Вашата душа може да бъде трансформирана сега 
до степента, в която обновявате ума си, променяте 
нагласите си и съобразявате ценностите си със 
Словото на Бог. Това трябва да се случи и е в процес 
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на случване, но не се е случило автоматично. В душата 
ви старото не е отминало и всичко още не е станало 
ново. Трансформацията на душата ви няма да бъде 
завършена, докато не отидете да бъдете с Исус! 
 
 

КЪДЕТО ПРОМЯНАТА Е ПЪЛНА! 
 

 Когато получите вашето прославено тяло, вие 
също ще получите своята прославена душа. 1 
Коринтяни 13:9-12 разкрива как, когато това, което е 
съвършено, дойде (вашето прославено тяло), 
сегашното ви частично знание ще отстъпи място на 
пълно откровение. Вече няма да знаете отчасти, но ще 
знаете всичко, както и вие сте познати. Това е 
предстоящото бъдещо изпълнение на трансформация 
и пълна промяна във вашето тяло и душа! 

 Но 2 Коринтяни 5:17 ясно заявява, че всеки човек, 
който е в Христос, в момента е чисто ново създание! 
Старото отмина. Всичко е станало ново. Тази пълна 
трансформация не е просто в процес; тя описва 
промяна, която вече е извършена — свършен факт. 

 Къде се е случила тази пълна промяна? Според 
Божието огледало – не в тялото и не в душата ви, а във 
вашия новороден дух! 
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ГЛАВА 2 
ПУСНЕТЕ ТОВА, КОЕТО  

ВЕЧЕ ИМАТЕ! 
 
 

 Вашият дух напълно се е променил при 
спасението! След като сте направили Исус Христос 
ваш Господ, духът ви е претърпял мигновена и пълна 
трансформация. Обикновено тялото и душата ви са 
повлияни от случилото се, но то не е цялостно, нито 
пълно. 

 Хората, които не разбират, че промяната е 
настъпила в духа им и трябва да си проправи път в 
душите и телата им, обикновено са доста 
разочаровани. „Мислех, че ще стана чисто нов човек. 
Исус щеше да промени всичко!“ Тогава неверието се 
налага. „Но нещата не се промениха и аз съм все 
същият!“ Някои може сериозно да се съмняват дали 
са били спасени или не. Тези, които поддържат своето 
спасение, често губят вяра, че някога наистина ще го 
изпитат и ще му се насладят тук, в този живот. 

 Но истината е — духът ви тотално се е променил! 
Вие не сте в процес на опит да получите нещо от Бог. 
Всичко, от което някога ще се нуждаете в 
християнския живот, вече присъства в своята цялост 
във вашия дух! Точно в този момент вашият 
новороден дух е толкова съвършен и завършен, 
колкото ще бъде през цялата вечност. Няма да 
получите нов, когато пристигнете в небето, нито ще 
трябва да бъде узрял, завършен или почистен от 
каквото и да е замърсяване тук долу на земята. 
Вашият дух е – точно сега – толкова съвършен, зрял и 
завършен като самия Исус! 
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ОСНОВНАТА ТОЧКА 
 

 След като сте новородени, останалата част от 
вашия християнски живот се състои просто от 
обновяване и освобождаване! Докато обновявате ума 
си и вярвате в Божието Слово, душата ви ще се 
съгласява с това, което вече се е случило в духа ви. 
Когато душата ви влезе в съответствие с това, което 
вижда в Божието духовно огледало, това, което вече е 
в духа ви, се освобождава в душата и тялото ви. Така 
ще изпитате ползите от вашето спасение! 

 Ако вашият дух и душа са съгласни, вие 
преживявате живота на Бог. Вашият новороден дух 
винаги е за Бог, защото вече е напълно променен в 
Негово подобие и образ. Когато душата ви е съгласна 
с духа ви, това са две части на вашето същество срещу 
една. Тъй като мнозинството винаги управлява, 
душата и тялото ви ще изпитат живота, победата и 
силата, които са в духа ви. 

 От друга страна, свръхестественият поток на 
живот от вашия дух към физическата област спира, 
когато душата ви се съгласи с тялото ви 
(мнозинството отново управлява) и е доминирана от 
естествената област. Вие се изключвате от 
преживяването на Божия живот в себе си, когато 
приведете душата си в съответствие с това, което 
можете да видите, вкусите, чуете, помиришете и 
почувствате, вместо това, което възприемате в 
Словото. Това, което е в духа ви, трябва да тече през 
душата ви, за да стигне до тялото ви и физическия 
свят около него! 
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ИСТИНСКИЯТ ВИЕ 
 

 Разгледайте функционалните диаграми, които 
съм включил тук. Наричам ги „функционални“, 
защото няма вдъхновение или реалност във факта, че 
съм изобразил дух, душа и тяло като кръгове. Никой 
от нас не е кръг, въпреки че някои хора са по-
закръглени от други! Тези диаграми са просто опит да 
ви предам връзката между дух, душа и тяло чрез 
илюстрация. 
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 Помислете за тази първа диаграма от три кръга 
един в друг (изглежда като мишена). Външният кръг 
е вашето тяло. Това е частта, която можете да видите 
и почувствате. След това имате вътрешна част, която 
не може да се види, но може да се почувства. Това е  
душата ви. Забележете как душата ви докосва тялото 
и духа ви. Вашият дух е втора вътрешна част. Въпреки 
че е центърът на това, което сте, той не може да се 
види или усети. 

 Повечето хора не признават факта, че техните 
духове са сърцевината на техните същества. Те 
функционират предимно от своята душевна област, 
вярвайки, че това, което мислят и чувстват, е 
реалност. Те може да възприемат душите си като 
сърцевината на това, което са, но Божието Слово казва 
друго. 

 Вашият дух сте истинският вие! „Защото, както 
тялото без дух е мъртво, така и вярата без дела е 
мъртва“ (Яков 2:26). След като Бог създаде Адам, Той 
му вдъхна дихание на живот (Битие 2:7). Тази 
еврейска дума „дъх“ също се превежда като „дух“ на 
други места (например Йов 26:4 и Притчи 20:27). 
Тялото и душата на Адам (физическа, умствена и 
емоционална част) нямаха живот в тях, докато „духът“ 
не беше придаден. Вашият дух е вашата животворна 
част! 

 Тъй като животът ви идва от вашия дух, това е 
най-вътрешният кръг от трите. Забележете също как 
вашият дух е напълно заобиколен от вашата душа. 
Той няма пряк достъп до вашето физическо тяло. 
Диаграмата на трите пръстена също илюстрира тази 
липса на пряка връзка. Ето защо всичко, което излиза 
от духа ви към тялото ви, трябва да премине през 
вашата умствена, емоционална част! 
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ОТВОРЕН ЛИ Е ВАШИЯТ ВЕНТИЛ? 
 

 При диаграмата на тръбата едната страна 
представлява вашия дух, а другата — вашето тяло. 
Душата ви действа като клапан между двете. Когато 
отворите вентила, това, което е в духа ви, може да 
потече през тялото ви. В зависимост от това колко е 
отворен потокът на живота може да бъде просто 
струйка, малък поток или реки (Йоан 7:38). Когато 
вентилът е затворен, потокът от духа към тялото 
спира. Това е страхотна илюстрация за това как 
функционира един новороден вярващ! 

 В духа си вие имате същата сила, която възкреси 
Исус Христос от мъртвите (Ефесяни 1:18-20). Въпреки 
това е възможно да притежавате тази сила и никога 
да не я проявите. Ако душата ви като клапа стои 
затворена за тази истина, вие няма да я преживеете. 
Без да отворите клапана чрез обновяване на ума си 
към Божието Слово, вечната реалност в духа ви няма 
да може да повлияе на временната „реалност“ на 
вашата физическа област. Целият този възкресенски 
живот и сила просто остават заключени вътре, докато 
не погледнете в духовното огледало достатъчно 
дълго, за да видите истинския себе си и да го 
освободите! 

 Всъщност можете да умрете с цялата сила, която 
възкреси Исус от мъртвите, седяща неизползвана във 
вас. Би било като да умрете от жажда, докато се 
облягате на кладенец, пълен с животворна вода! Ако 
сте доминирани от това, което чувствате, душата ви е 
съгласна с естествената област. „Чувствам се зле и 
тялото ме боли. Лекарят каза, че умирам. Ето 
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медицинското ми досие, за да го докажа!“ Въпреки че 
имате възкресенския живот на Бог в духа си, душата 
ви може да го държи изключен, така че нито една 
капка животворна сила да не докосне физическото ви 
тяло. 

 Можете да изпитвате депресия, гняв и горчивина 
през цялото време, докато притежавате Божията 
любов, радост и мир в духа си (Галатяни 5:22). Тъй 
като това се отнася за всяка област от живота ви, 
виждате ли колко важна е душата ви? 

 Вашето тяло всъщност не контролира нищо. То 
просто върви с потока на това, което вижда, вкусва, 
чува, помирисва и чувства, освен ако не е повлияно от 
душата по друг начин. Аморално е — нито добро, нито 
лошо. Оставено само на себе си, тялото ви просто 
реагира и се съгласява с това, което се случва във 
физическата сфера. 

 Когато душата ви е съгласна с духа ви, животът на 
Бог във вас ще се прояви във физическото ви тяло. Ще 
преживеете изцеление, освобождение, помазание, 
победа, сила, радост, просперитет – това продължава 
и продължава! 
 
 

ПОБЕДАТА ЗАПОЧВА 
 

 Тъй като повечето християни нямат практически 
познания за духа, душата и тялото, те са доминирани 
от това, което могат да видят, вкусят, чуят, 
помиришат и почувстват, вместо от Божието Слово. 
Потокът на живота вътре остава изключен, защото не 
вярват на нищо, което не могат да видят. Нито 
разбират промяната, настъпила в техните новородени 
духове, нито са напълно наясно кои са в Христос. За 
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тях нещо просто не е реално, ако не може да се 
възприеме чрез техните пет естествени сетива. 
Опитвайки се да бъдат „честни“, те търсят в своите 
физически, емоционални и умствени сфери Божията 
сила. Ако не могат да я възприемат, значи не би 
трябвало да я имат. 

 Истината обаче е, че старото отмина и всичко 
стана ново в духа ви в момента, в който се 
новородихте. Сега всичко, от което някога ще се 
нуждаете във вашия християнски живот, вече е там. 
Просто обновете ума си и го освободете! 

 Тази истина революционизира живота ми! Бях 
изпитал Божията сила и реалност, но когато емоцията 
от това премина, си помислих, че ги няма. Знаех, че 
Бог и всичко, което е обещал, беше истинско, но си 
мислех, че трябва да се опитам да Го накарам да ми 
даде неща. Поради грешното си мислене минах през 
период на обезсърчение, разочарование и отчаяние – 
не от греха, а от искреното желание да живея за Него 
и да изпитам най-доброто от Него. Имах чувството, че 
колкото и да се опитвах, никога не успявах да стигна 
дотам. Тогава започнах да виждам, че Бог вече ми е 
дал всичко в моя новороден дух. Когато това 
откровение ме осени, осъзнах, че просто трябва да го 
пусна. Това просто разбиране промени всичко! 

 Оттогава разбрах, че християнският живот не е 
процес на „получаване от Бог“. Вместо това, той е 
процес на обновяване на ума ми и научаване да 
освобождавам това, което вече съм получил. Много 
по-лесно е да пусна нещо, което вече имам, отколкото 
да взема нещо, което все още нямам! 

 Тази погрешна концепция да се опитвате да 
получите нещо, което все още нямате, носи в себе си 
елемент на съмнение. Виждате обещание в Словото 
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относно изцеление, радост, победа, сила, снабдяване 
или каквото и да е, и тъй като знаете, че Бог обича 
Своите деца и спазва обещанията Си, започвате да се 
насочвате към това, „да вярвате в Бог“. Знаете, че е 
възможно – дори е обещано – но тъй като все още не 
можете да го възприемете във вашите умствени, 
емоционални или физически сфери, не вярвате, че 
вече е направено. В ума ви Божието обещание не е 
„реалност“, докато не го имате физически. 
 
 

„ВЕЧЕ ГО ИМАХ!“ 
 

 Съпругата ми и аз преминахме през период на 
крайна бедност, когато започнахме да служим на 
пълно работно време. След като се прибрах от 
Виетнам и се ожених, бях пастор в малка църква в 
Сеговил, Тексас. Всяка стотинка, която имахме, 
отиваше за плащане на сметките. Бяхме толкова 
бедни, че понякога оставахме без храна за седмица 
или две! 

 През това време Библията ми продължаваше да 
се разпада. Страниците бяха мухлясали от влагата във 
Виетнам и Ед беше написал доста по тях. Въпреки 
усилията ми да я залепя, цели глави — дори книги — 
бяха изчезнали. Бях там пастор на църква с очукана, 
непълна Библия! 

 Тъй като нямахме налични пари просто да 
отидем да си купим нова, реших да направя нещо с 
това. „Как мога да вярвам, че Бог служи за спасение, 
изцелява болни, изгонва демони и променя живота на 
хората, ако не мога да повярвам, че ще ме снабди с 
достатъчно допълнителни пари, за да си купя 
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Библия?“ Начертах линията си на пясъка и заявих: 
„Ще спечеля тази битка или ще умра, опитвайки се!“ 

 Дяволът ме хвана и битката се развихри. Мисли 
на страх и неверие бомбардираха ума ми. Божий 
човек си! Ти дори нямаш цяла Библия. Не можеш да 
вярваш на Бог дори за една книга! Някакъв си пастор 
— провал! Борих се непрекъснато с тези мисли цели 
шест месеца! 

 Най-накрая получих парите и си купих новата 
Библия. След като името ми беше гравирано върху 
нея, победоносно излязох от онази книжарница, 
носейки трофея си под мишница. Всички тези 
негативни мисли изчезнаха моментално. След като я 
имах, никога не съм се съмнявал, че ще получа 
Библията си отново! 

 „Разбира се, че не, Андрю, ти вече си я имал. Защо 
ще се съмняваш в нещо, което вече имаш?“ Точно 
моята гледна точка! Бог е поставил всичко, от което 
някога ще се нуждаете, във вашия новороден дух. 
След като повярвате вие вече сте го получили, 
съмнението е елиминирано! 

 Вие не се опитвахте да бъдете спасени, вие бяхте 
спасени! Вие не сте замесени в процеса на 
новорождението, вие бяхте новородени! Когато 
изповядахте Исус Христос като ваш Господ и 
Спасител, духът ви моментално се промени. В духа си 
вие сте чисто нови и завършени. Бог вече ви е дал 
всичко, от което се нуждаете. Останалата част от 
вашия християнски живот не е да се научите как да 
получите от Него, а по-скоро да откриете как да 
освободите това, което Той вече е поставил вътре! 
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ГЛАВА 3 
ОБНОВЯВАНЕ, ПРИЕМАНЕ И 

ПРЕЖИВЯВАНЕ 
 
 

 Павел се моли за своя приятел „Моля се 
общението на твоята вяра да действа в познаването на 
всяко добро, което е в нас относно Христос“ 
(Филипяни 1:6). „Общението“ означава 
„освобождаване“ или „прехвърляне“. Например, аз 
предавам, освобождавам, прехвърлям към вас това, 
което Бог е говорил и е направил реалност в живота 
ми. „Да действа“ означава, че започва да „работи“ или 
„произвежда“. Как вашата вяра работи и произвежда? 
„Чрез приемане на всяко добро нещо, което е във вас 
в Христос Исус“. 

 Старозаветните принципи не са непременно 
приложими към новозаветната вяра. Ето защо 
концепции като „получаване на повече вяра“, 
„получаване на ново помазание“, „получаване на 
повече от Бог“ и „получаване на двойна мярка“ не 
работят. Поради невежество хората казват: „Елисей 
имаше двойна мярка от помазанието на Илия. Тази 
вечер е вечерта на двойната мярка! Елате тук и ние ще 
се молим за вас да получите двойно повече 
помазание“. Илия нямаше пълнотата на Бог. Той 
имаше само малка част. Следователно Елисей 
можеше да има два пъти повече от Илия. Въпреки 
това, Йоан 1:16 разкрива: „И ние всички приехме от 
Неговата пълнота и благодат върху благодат“. Под 
Новия завет ние всички приехме (минало време) 
Неговата пълнота! 
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 Като вярващи, Бог ви е дал всичко, когато сте се 
новородили. Старото отмина и всичко стана ново. Във 
вашия дух вие сте получили същата степен на вяра, 
същата сила, същата мъдрост и същата способност 
като всеки друг християнин. Нашите духове всички са 
идентични с Господ Исус Христос във всяко 
отношение. Духът ви не е в процес на израстване и 
съзряване, защото вече е завършен; вече имате 
всичко! 

 Остатъкът от вашия християнски живот е да се 
научите как да проявявате във физическата сфера 
това, което вече е във вашия новороден дух. Начинът, 
по който вашата вяра става ефективна, продуктивна, 
действаща, е чрез приемане на всяко добро нещо във 
вас (вашият дух) в Христос. Тъй като можете да 
приемете само неща, които вече съществуват, не 
можете да приемете нещо, което не е реалност. 
Следователно, за да работи вашата вяра, трябва да 
разпознаете, да повярвате и да приемете добрите 
неща във вас в Христос! 
 
 

ЕДНА ТРЕТА ЗАВЪРШЕНА 
 

 Не видях никаква проява на сила, победа, радост 
— нищо — докато не започнах да обновявам ума си и 
да откривам какво е поставил Бог в мен. Когато 
започнах да приемам това, което Той вече беше 
направил, Неговото присъствие и сила започнаха да 
се проявяват в живота ми. Животът на хората, на 
които служех, започна да се променя. Приемането на 
добрите неща в мен в Христос накара вярата ми да 
работи и доведе до свръхестествени резултати! 
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 Повечето християни вярват, че Бог може да 
направи всичко, но преживяват много малко. Сега, 
след като са новородени, те знаят, че имат достъп до 
Господ. Те вярват, че Бог може да освободи силата Си 
в отговор на молитва, но дали нещо ще се случи или 
не зависи от тяхното представяне (т.е. да бъдат святи, 
да говорят правилно, да изучават Словото, да дават 
десятък, да избягват раздори и т.н.). Този възглед 
прекъсва Божията сила, защото техният фокус е върху 
това, което трябва да направят, вместо върху това, 
което Христос вече е направил. Тези християни не се 
съмняват в силата Му, а по-скоро в желанието Му да я 
използва в тяхна полза. Те смятат, че Божията сила е 
някъде там и трябва да направят неща, за да я 
получат! 

 Истината е, че когато се новородите, Бог влага 
Своята сила, помазание, победа, радост, мир – всичко 
– във вас в изобилие. Единствената причина те да не 
се проявяват в душата и тялото ви е необновеният ви 
ум. Не че Бог не го е дал, но вие все още гледате 
физическата област вместо Неговото духовно 
огледало. 

 Една трета от вашето спасение вече е завършено! 
Точно сега вашият дух е толкова спасен, осветен, свят 
и овластен, колкото ще бъде през цялата вечност. 
Един ден ще получите ново тяло и нова душа, които 
да съответстват на новия ви дух. Дотогава душата и 
тялото ви са в процес на промяна, а не духът ви. При 
Второто пришествие на Христос или когато умрете и 
отидете при Него, промяната в душата ви ще бъде 
незабавно завършена. Тогава, когато Господ се 
завърне, вашият дух и душа ще се съединят отново с 
вашето прославено тяло. По това време и трите ще 
бъдат съвършени. Но дотогава християнският живот 
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е обновяване на ума ви и приемане на 
съвършенството, което вече е във вашия дух, така че 
душата и физическото ви тяло да могат да изпитат 
предимствата на спасението! 
 
 

СЪОБРАЗЕНИ ИЛИ ТРАНСФОРМИРАНИ — 
ВИЕ ИЗБИРАТЕ! 
 

 „И така, братя, аз ви умолявам, чрез Божиите 
милости, да представите телата си за жертва жива, 
свята, благоугодна на Бога, което е вашето разумно 
служение. И не бъдете съобразни с този свят, а се 
преобразявайте чрез обновяването на ума си, за да 
познаете от опит каква е Божията воля – това, което е 
добро, благоугодно и съвършено“. 

 Не се съобразявайте с този свят! „Съобразен“ 
означава „да бъдеш излят във формата“. В живота ще 
срещнете натиск – от света, от дявола, от невярващите 
и от обстоятелствата. Въпреки че не можете да 
избегнете разтопяването, можете да изберете в коя 
форма да бъдете изляти. Когато напрежението дойде, 
горчиви ли ое станете или ще станете по-добри? 
Когато възникнат огнени изпитания, ще победите ли 
или ще се поддадете на поражението? Изборът е ваш, 
но вие ще бъдете променени! 

 Бъдете трансформирани чрез обновяването на 
ума си! „Трансформиран“ на гръцки е същата дума, от 
която извличаме „метаморфоза“. Това е картина на 
малък червей, който преде пашкул и след това се 
излюпва като пеперуда. Начинът, по който се 
трансформирате, променяте, метаморфозирате от 
горчив, наранен, болен и победен в любящия, 
изцелен, здрав и победен човек, какъвто Бог ви е 
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създал, е чрез обновяване на ума ви. Духът ви вече е 
променен, а тялото ви е основно кабинката на душата 
ви. Каквото и да мислите в душата си, тялото ви 
просто ще се съгласи. Следователно вашият ум, 
вашите мисли, вашите нагласи са тези, които 
определят дали ще преживеете победата и живота на 
Бог в духа си или поражението и смъртта на 
падналата естествена област. Обновяването на ума ви 
към Словото улеснява вашата трансформация! 

 Божието Слово ви казва какво е духовно истинно. 
Дава ви новите ценности и нагласи, към които трябва 
да се съобразите. Като непрекъснато се вглеждате в 
Господното духовно огледало, вие ще започнете да 
виждате и преживявате себе си такива, каквито сте в 
действителност! 
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ГЛАВА 4 
РЕАЛНОСТТА — ПЛЪТСКА ИЛИ 

ДУХОВНА? 
 
 

 „Понеже стремежът на плътта е смърт; а 
стремежът на Духа – живот и мир“ (Римляни 8:6). 

 Плътското мислене не означава непременно 
„греховно“ мислене. Всеки грях е плътски, но не 
всичко плътско е грях. „Плътски“ буквално означава 
„от петте сетива“ или „чувствен“. Плътското мислене 
позволява на ума ви да бъде доминиран от това, което 
можете да видите, вкусите, чуете, помиришете и 
почувствате. Вие сте плътски настроени, когато 
мислите ви са съсредоточени предимно върху 
физическата сфера. 

 Дори в естественото сте се научили да вярвате в 
неща, които не можете да видите. Радио и 
телевизионни сигнали постоянно ви заобикалят. 
Микровълновите фурни затоплят вашата храна. 
Заради микробите си миете ръцете, независимо дали 
изглеждат мръсни или не. Въпреки че тези физически 
неща не могат да се видят, вие все пак сте много 
наясно с тяхното присъствие в живота ви. 

 Съществува обаче и цял духовен свят — 
включително реалности във вас — който съществува 
отвъд вашето естествено възприятие. Вашият мозък и 
петте сетива не могат да го възприемат, но душата ви 
може чрез Божието Слово. Чрез вяра можете да 
повярвате на неща, които физически не могат да се 
видят! 
 
 

НЕКА ТЕЧЕ МИР! 
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 Духовното мислене освобождава потока на 
Божия живот във вас, но плътското мислене го спира. 
Просто казано, плътското мислене = смърт, а 
духовното мислене = живот и мир (Римляни 8:6). 

 „Смърт“ означава „всичко, което е резултат от 
греха“. Това не се ограничава само до крайната 
физическа смърт на вашето тяло, но включва и 
всички прогресивни ефекти на смъртта (т.е. тъга, 
самота, горчивина, болест, гняв, бедност и т.н.). В този 
паднал свят доминирането на естествените ви сетива 
води до смърт. 

 Но духовното мислене произвежда живот и мир! 
Исус заяви: „Думите, които ви говоря, са дух и живот“ 
(Йоан 6:63). Когато вашите мисли са доминирани от 
това, което казва Словото, вие сте духовно настроени. 

 Няма значение какви са вашите физически 
обстоятелства — Бог може да ви пази в съвършен мир! 
„Ще опазиш в съвършен мир здравия по дух [англ.: 
„онзи, чийто ум е насочен към Теб“], защото на Теб се 
уповава“ (Исая 26:3). Докато умът ви остава на Него, 
душата ви се съгласява с духа ви и Божият мир се 
освобождава в душата и тялото ви. Вашият новороден 
дух винаги е в съвършен мир — въпрос е само да го 
извадите! 

 От друга страна, няма да изпитате вътрешния 
мир, когато умът ви остане фиксиран върху 
проблемите ви. Мирът — емоция — е свързан с 
начина, по който мислите! Липсата ви на спокойствие 
не се дължи на някакво обстоятелство или човек; 
просто сте позволили на ума си да бъде доминиран от 
това, което можете да видите, вкусите, чуете, 
помиришете и почувствате. Вие сте заети да мислите 
за потенциалните щети, да обмисляте какво е 
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причинил проблемът на другите и да обсъждате 
техните мнения по темата. През цялото време Божият 
мир е присъствал във вашия дух, но вие не сте го 
извлякли. Отворете този затворен клапан и оставете 
мира да тече! 
 
 

ОТЧУЖДЕНИ ЧРЕЗ НЕВЕЖЕСТВО 
 

 Вярващите не трябва да живеят като изгубени 
хора, които са хванати в капана на своя плътски, 
физически свят. „И така, това казвам и заявявам в 
Господа: да не живеете вече така, както живеят 
езичниците – по своя суетен ум“ (Ефесяни 4:17). В 
контекста „езичник“ е неевреин, някой, който не е в 
заветно взаимоотношение с Бог. С други думи, 
невярващите не използват ума си, за да възприемат 
духовната истина. 

 Ефесяни 4:18 говори за „помрачаване на разума“. 
Ако не обновите ума си и не го използвате, за да 
изучавате и размишлявате върху Божието Слово, той 
автоматично ще гравитира към това, което можете да 
видите, вкусите, чуете, помиришете и почувствате. 
Това помрачава вашето разбиране 

 Разбирането е прилагане на знания. „Знанието“ 
слага храна в устата ви и дъвче. „Разбирането“ 
всъщност я поглъща и смила, така че полезните 
хранителни вещества да могат да бъдат освободени в 
тялото ви. Познанието за Бог е критично, но трябва да 
се разбира, за да бъде полезно. Без разбиране не 
можете да освободите живота, който е в него. 

 Когато християнин ходи като невярващ, той 
получава същите резултати – смърт. Вярващите, 
които не разбират и не прилагат знанието за Бог в 
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живота си, гравитират към плътски нагласи. Без 
духовно познание и разбиране умът ви не може да 
бъде обновен и животът на Бог в духа ви не може да 
бъде освободен. Ето защо разбирането на това 
откровение за духа, душата и тялото е първата стъпка 
към ходене в живота и мира! 

 Когато разбирането на вярващите е помрачено, те 
са „помрачени в разума и отчуждени от Божия живот 
поради невежеството, което е в тях, и поради 
закоравяването на тяхното сърце“ (Ефесяни 4:18). С 
други думи, животът на Бог все още е там, но те са 
отчуждени от него поради невежество, което се отнася 
до ума. Това е мястото, където повечето християни 
живеят живота си – отделени от живота на Бог в себе 
си, поради собственото си невежество относно 
духовната истина. 

 В Своето Слово Бог заявява, че чрез Неговите 
рани вие сте били изцелени (1 Петрово 2:24). 
Поглеждате се и се питате: „Този раков тумор изчезна 
ли?“ Все още чувствайки болка, емоционално 
изтощен и уплашен, вие продължавате: „Бог казва, че 
съм изцелен, но не съм. Все още е там, така че не 
трябва да съм изцелен“. Приемайки това отношение, 
вие сте позволили на вашите пет сетива да ви 
доминират повече от Божието Слово. Същата сила, 
която възкреси Исус от мъртвите, е във вас, но вие не 
вярвате в нея (Ефесяни 1:18-20). Оставяте ума си да 
бъде контролиран от това, което вижда във 
физическата област повече от духовната. 
Следователно, въпреки че имате възкресенския 
живот на Бог в духа си, той няма да се прояви във 
физическата област, защото имате плътско мислене, 
което е равно на смърт. 
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ЛОКОМОТИВ ИЛИ ВАГОН? 
 

 Сладострастие = контролиране от това, което 
чувствате. „Които, изгубили всякакво чувство, са се 
предали на разпътство, за да вършат ненаситно 
всякаква нечистота“ (Ефесяни 4:19). Има божествени 
чувства. Вие не просто отричате, че сетивата ви 
съществуват. Въпреки това, повечето хора са отишли 
отвъд простото получаване на информацията от 
чувствата, за да бъдат доминирани от тях. Те са 
оставили това, което Бог е предвидил чувствата да 
бъдат и са навлезли в похотливост — където чувствата 
управляват живота им. 

 Чувствата трябва да са вагонът, а не локомотивът. 
Те са проектирани да следват това, което мислите, а 
не да водят пътя. Когато позволите на вагона да 
действа като локомотив в живота ви, ще откриете, че 
или не отивате никъде, или се насочвате право към 
катастрофата! За един вярващ не трябва да бъде така! 
 
 

ДУХОВНИЯТ ПОДХОД 
 

 „Но вие не така сте познали Христос; ако 
наистина сте Го чули и сте научени в Него, както е 
истината в Исус, че, що се отнася до предишното ви 
поведение, вие сте съблекли стария човек, който тлее 
в измамните страсти, и бивате обновявани в духа на 
своя ум, и сте облекли новия човек, създаден по 
образа на Бога в истинска правда и святост“ (Ефесяни 
4:20-24). 

 Обновете ума си към Словото и се облечете с 
новия човек! Ефесяни 4:24 ясно разкрива, че вашият 
новороден дух – новият човек – е създаден по образа 
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на Бог в правда и истинска святост. Трябва да 
разпознаете и приемете истинската си същност в 
Божието огледало. Точно сега в духа си вие сте 
праведни и святи! 

 Понякога може би си мислите: Ставам по-свят, но 
в действителност вие просто имате предвид 
действията си във физическата сфера. Степента на 
святост, която живеете външно, може да варира, но 
природата на вашия новороден дух е праведност и 
истинска святост. 

 Ето защо трябва да Му се покланяте в дух и 
истина! „Бог е дух; и онези, които Му се покланят, с 
дух и истина трябва да се покланят“ (Йоан 4:24). 
Вашият дух е частта от вас, която напълно се е 
променила. Старото отмина. Всичко стана ново. Не 
можете да се приближите до Бог, освен ако не дойдете 
при Него чрез праведността и истинската святост на 
това, което сте в духа. 

 Вие не сте достойни да дойдете в Неговото 
присъствие въз основа на праведността и святостта на 
вашите мисли и действия. Дори и в най-добрия си вид 
все още не успявате да направите всичко, което 
трябва. Дори когато сте търсили Господ с цялото си 
сърце, все още имате негативни и нечисти мисли в 
ума си. Колкото и да се опитвате, никога няма да 
достигнете Божието съвършенство чрез собствените 
си усилия във физическата, емоционалната и 
умствената сфера. 

 Как тогава Бог в Неговата святост общува с вас, 
ако дори когато сте най-добри, вие все още не 
отговаряте на Неговите стандарти? Той общува с вас 
Дух с дух! Вие станахте чисто ново създание, което 
сега е праведно и свято. Във вашия новороден дух вие 
сте толкова чисти, колкото е Христос, защото 
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Неговата праведност ви е дадена. „А вие сте от Него в 
Христос Исус, който стана за нас…правда“ (1 
Коринтяни 1:30). Самият Исус буквално стана ваша 
праведност! 
 
 

ОТ ПАРЦАЛ ДО ПРАВДА! 
 

 Не е правилно за новозаветен вярващ да 
изповяда „Цялата ни правда е като омърсена дреха!“ 
(Исая 64:6). Или трябва да говорите за собствената си 
праведност, с която така или иначе не трябва да се 
доближавате до Него, или да сте напълно невежи 
относно факта, че сте станали праведни в духа си с 
Христовата праведност. Наричането на праведността 
на Исус – която получихте при спасението – мръсен 
парцал е оскърбление срещу Бог и Неговото Слово! 

 Исая 64:6 (мръсни дрипи) беше валиден в Стария 
завет, защото никой не беше новороден; нямаха нови 
духове. Независимо от това колко добре живееха във 
физическите и душевните си сфери, те все пак 
съгрешаваха и бяха лишени от Божията слава. Всички 
ние сме го правили (Римляни 3:23). Но сега, когато 
сте новородени, една трета от вашето същество е 
напълно праведно. 

 За разлика от вашия дух, вашето тяло и душа са в 
процес. Докато не отидете при Исус в славата, те не са 
„пристигнали“ – те просто са тръгнали и се насочват в 
тази посока. Вашите физически, емоционални и 
умствени сфери винаги ще имат нужда от 
подобрение, но духът ви е завършен. 

 Тъй като Бог е дух, Той ви гледа от Дух към дух 
(Йоан 4:24). Ето защо трябва да Му се покланяте в дух 
и истина. Трябва да дойдете пред Него в духа си, 
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защото това е единствената част от вас, която е 
създадена в праведност и истинска святост. Бог може 
да ви приеме само въз основа на това кой сте във 
вашия новороден дух. Ето защо новораждането е 
толкова важно! 
Всеки, който не е приел Господ, но се опитва да се 

доближи до Него въз основа на това кой е в 
действията и мислите си, винаги ще се проваля в 
Неговата слава (Римляни 3:23). Дори и да са 
направили значителни лични подобрения, Бог не 
може да се снижи до тяхното ниво. Няма начин да се 
доближат, да общуват или да имат взаимоотношение 
с Бог поради нечестивата си природа. Изпълнението 
на човека просто не може да постигне това, което 
може да направи само новорождението – да промени 
духовната му природа! 
 
 

ОПРАВЕТЕ ПОГЛЕДА СИ 
 

 Когато сте се новородили, вашият стар дух е 
умрял, незабавно е бил премахнат и заменен 
(Римляни 6). Вие станахте чисто ново създание с 
пресъздаден, извисен дух. Бог буквално изпрати Духа 
на Своя Син в сърцето ви, който вика: „Абба, Татко“ 
(Галатяни 4:6, Римляни 8:9). Вашият дух и Неговият 
Дух се свързаха, сляха и станаха едно, за да създадат 
напълно нов човек. Ето защо Божието огледало ви 
отразява като праведен, свят и чист. Съставът на 
вашия новороден дух е идентичен със самия Исус! 

 Насочете погледа си към Божието огледало! Нека 
отразеният образ на духа ви доминира в мислите ви. 
Докато това, което сте в Христос, става все по-силно в 
сърцето ви, плътската „реалност“ трябва да отстъпи 
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място на духовната реалност. Тогава ще изпитате 
живот и мир! 
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ГЛАВА 5 
ЕДНО С ИСУС 

 
 

 Както е Исус, така сте и вие – точно сега – в този 
свят! „В това се усъвършенства любовта в нас, че 
имаме дръзновение в съдния ден, защото, както е Той, 
така сме и ние в този свят“ (1 Йоан 4:17). Забележете 
как е този свят, а не следващият. Словото казва сега, 
понастоящем, тук на земята. Не става въпрос за 
небето в бъдещето! Както е Исус, така сте и вие! 

 Ако погледнете само във вашата физическа и 
душевна част, за да видите дали сте като Исус, ще 
заключите: „Библията е толкова трудна за 
разбиране!“ Виждате пъпки, плешивост, бръчки, 
издутини и всякакви други физически 
несъвършенства, които знаете, че Исус няма. Във 
вашата емоционална сфера има депресия, 
обезсърчение, гняв, горчивина и много малко от 
Божия вид любов. В светлината на тези 
противоположни факти, бихте могли да се чудите: 
Как мога да бъда като Исус? 

 Но сега, когато започвате да схващате духа, 
душата и тялото, знаете, че 1 Йоан 4:17 трябва да 
говори за вашия дух. Новородената част от вас е 
единственото възможно обяснение за „както е Исус в 
момента, така сте и ви в този свят!“ Не тялото ви, нито 
душата ви, а духът ви е такъв, какъвто е Исус. Каква 
страхотна истина! 

 Въпреки това, много малко християни наистина 
вярват в тази реалност! Тъй като духовете им не могат 
да бъдат физически видяни или емоционално 
почувствани, плътските факти постоянно надделяват 
над духовната истина. Без да се гледат в Божието 
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духовно огледало, те просто се подчиняват на това, 
което аз виждам, вкусвам, чувам, помирисвам и 
чувствам. Повечето християни остават плътски 
настроени и изпитват смъртоносните му ефекти, 
вместо да изберат да бъдат духовно настроени и да се 
радват на живот и мир! 
 
 

УДРЯЙКИ МРЪСОТИЯТА 
 

 Ако повярвате, че сте, в духа си, точно както е 
Исус  точно сега на небето – в цялата Негова слава, 
сила и съвършенство – животът ви ще бъде 
революционизиран! Вярването обаче е само първата 
стъпка. Трябва също така да се научите как да 
освобождавате тази реалност отвътре. Само веднъж 
да си помислите тази страхотна мисъл няма да 
промени моментално всичко в живота ви. Това е 
процес! Когато семето на тази истина се вкорени и 
установи в ума ви, процес на разбиране, израстване и 
съзряване започва във вашато душевна област. 
Тогава, с течение на времето, ще видите радикални 
промени, които се проявяват, докато продължавате да 
вярвате в тази истина и освобождавате съответната 
Божия сила от вътрешността на вашия новороден дух. 

 Какво бихте направили, ако ви кажа, че има 
милион долара, скрити в предния ви двор? Заровени 
са (така че не можете да ги видите или усетите), но са 
там! Тъй като нищо в двора не свидетелства за тази 
истина, всичко, след което трябва да тръгнете, е моята 
дума и вашите сетивни познания. На кое бихте 
повярвали? 

 Ако се доверявате повече на това, което можете да 
видите и почувствате, отколкото на думите ми, ще 
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пропуснете съкровището. Защо? Не бихте го 
преследвали! Тези пари ще останат заровени и едва 
ли някога ще си помислите за тях. Разбира се, някой 
може да го повдигне в разговор от време на време, но 
няма да ви пука. Всъщност бихте могли да живеете в 
крайна бедност само на няколко метра от това 
изобилно богатство, скрито точно там във вашия 
имот. Може да е толкова близо и никога да не се 
възползвате от него. Ако не вярвате на думата ми, ще 
се справяте без съкровището! 

 Обаче, ако вярвате на думата ми, ще започнете да 
копаете! Въпреки че вярата е важна стъпка, тя е само 
първата. Трябва да копаете, да намерите парите и след 
това да ги извадите от земята, за да се възползвате от 
тях. Ако имахте парна лопата или багер и можехте да 
копаене по-дълбоко, бихте могли да намерите 
съкровището по-бързо от някой само с лъжица. 
Въпреки това, ако и двамата вярват, и двамата накрая 
ще получат. Може да стигнете до него по-бързо от 
човека с лъжицата, но ако той не се откаже, след като 
измине първия инч и получи пришка, той също ще 
намери парите! 

 Дори ако всичко, което имате, е духовна лъжица, 
пак ще ударите мръсотия, ако просто продължите да 
копаете. Колкото повече знаете и разбирате Божието 
Слово, толкова по-бързо ще започнете да виждате 
духовни богатства, проявени в живота ви. Но преди 
нещо от това да проработи, трябва да осъзнаете какво 
вече е там. Във вашия дух какъвто е Исус, такива сте и 
вие в този свят! 
 
 

ПРЕГРЪЩАНЕ НА ИСТИНАТА 
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 Вие сте едно с Исус Христос точно сега. „Но който 
се съединява с Господа, е един дух с Него“ (1 
Коринтяни 6:17). Гръцката дума, преведена тук като 
„един“, означава „едно единствено число с 
изключение на друго“. Това е много по-дълбоко от 
обикновеното сходство (т.е. обединяването като 
„едно“ по предназначение); това говори за пълно 
единение. Ако има молекули и атоми в духовната 
област, тогава вие сте молекула с молекула и атом с 
атом, идентични с Исус. Какъвто е Той, такива сте и 
вие в този свят. В духа си вие сте напълно едно с Него! 

 Много вярващи не приемат тези радикални 
истини, защото не могат физически да ги докажат. 
Хванати в капана на естественото възприятие, те 
просто са твърде свикнали да бъдат доминирани от 
това, което могат да видят, вкусят, чуят, помиришат и 
почувстват, за да вярват, че наистина имат този вид 
духовно единство с Господ. Въпреки че това е 
истината на Божието Слово, те просто не могат да се 
накарат да възприемат духовната реалност. Просто е 
твърде противно на техните физически сетива! 

 Но можете да повярвате и да преживеете тази 
истина! Можете да бъдете преобразени чрез 
обновяване на ума си до точката, в която доказвате – 
изявено на вашите физически сетива – добрата, 
приемлива и съвършена воля на Бог (Римляни 12:1-2). 
Прегръщайки Словото, вие ще можете да видите как 
съвършенството, което е в духа ви, започва да изтича 
през душата и тялото ви. Това ще повлияе не само на 
вас, но и на други, които Бог докосва чрез вас. 
Добродетелта ще изтича от вас и ще изцелява хората 
точно както стана с Исус! 

 Откакто разбрах тези неща, съм виждал почти 
всеки вид проява на физическо изцеление (хора, 
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възкресени от мъртвите, изцелени ракови 
заболявания, отворени слепи очи и глухи уши и т.н.). 
Виждал съм и емоционално изцеление, когато хората 
са били освобождавани от депресия, обезсърчение и 
други подобни. Това, което споделям с вас, работи! 
Това промени не само моя живот, но и хиляди други, 
на които съм служил! 

 Все още не съм се докоснал до всичко, но видях 
достатъчно, за да свидетелствам! Подобно на вас, аз 
все още съм в процес на обновяване на ума си. Но 
всеки вярващ има потенциала да изпита това, което аз 
имам, и много повече! Тези истини ще ви променят! 
 
 

ПРОДЪЛЖАВАЙТЕ ДА КОПАЕТЕ 
 

 Ако мислите, че това, което можете да видите, 
вкусите, чуете, помиришете и почувствате, е всичко, 
което е реалността, няма да можете да ходите в цялата 
Божия воля. Няма да изпитате силата и способността 
на Бог отвътре, ако не можете да възприемате неща 
отвъд тялото и душата си. Ако мислите, че Божията 
сила е с Него някъде там, в крайна сметка ще се 
обезсърчите. Не че няма да повярвате, че Бог има 
сила, но ще се съмнявате, че някога можете да я 
постигнете. Трябва да вярвате, че сте едно с Него в 
духа и че е ваша отговорност да освободите силата Му 
отвътре, за да я видите проявена. 

 Не се съмнявате, че ще получите нещо, което 
знаете, че вече имате! Това е просто въпрос на 
освобождаване на това, което Той е поставил във вас. 
Ако наистина вярвате, ще продължите да копаете, 
докато в крайна сметка не ударите мръсотията и нещо 
започне да работи! 
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 Дълги години не разбирах как действа вярата, но 
самото знание, че я има, ме мотивира да продължа да 
ровя. Започнах да се моля и да вярвам за неща, когато 
нямаше никакви естествени доказателства, които да 
ме накарат да мисля, че мога да проявя такава сила. 
Когато се молех хората да бъдат изцелени, не усещах 
нищо в плътта си – нито изтръпване, нито парене, 
нищо. Нямах причина да вярвам, че Божията сила ще 
се прояви, освен че гледах в моето духовно огледало и 
знаех, че е някъде в мен. 

 Първоначално не бяха много изцелени, защото 
не разбирах много. Но тъй като положих ръцете си 
върху толкова много различни хора, започнах да 
виждам някои изцелени. Щеше да се прояви сила, 
която надхвърляше естествените ми способности. 
Насърчен, продължих да копая. Колкото по-дълбоко 
копаех, толкова повече намирах. Колкото повече 
намирах, толкова по-бързо и по-лесно ставаше 
копаенето. Оставих лъжицата си в полза на лопата. 
След известно време хвърлих лопатата настрана и се 
качих на багер. Днес все още копая богатствата, които 
Бог постави в моя новороден дух! 

 Отношението ми се промени напълно, след като 
открих тези истини. Когато дойдоха проблеми, се 
чувствах неадекватен. Бих се оплаквал: „О, Боже, 
знам, че имаш сила, но аз съм просто човек. Нямам 
никаква сила на мое разположение“. Тогава разбрах, 
че вече не съм просто човек. Една трета от мен е 
завършена. Една трета от мен е идентична и едно с 
Исус. Една трета от мен е от край до край Святия Дух! 
Благодарение на увереността, сигурността и вярата, 
които това ми даде, сега мога да се изправя и да 
преодолявам проблемите, които преди не можех. 



Дух, душа и тяло 
 

42 

Докато продължавате да копаете, тези истини ще 
направят същото и за вас! 
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ГЛАВА 6 
ЗАПЕЧАТАНИ! 

 
  

Никое човешко същество не би могло да си 
представи новорождението и всички реалности, 
които са се случили в нашите новородени духове. 
Просто е извън нашето въображение, че Бог ще се 
всели в нас и че нашите духове ще бъдат такива, 
какъвто е Той в този свят. 

 Ако сте получили откровението досега, можете да 
кажете: „Разбирам го! Аз съм съвсем нов човек в моя 
дух. Старото премина и всичко стана ново. Както е 
Исус точно сега, така съм и Аз в този свят. Моят дух, 
истинският аз, е създаден в праведност и истинска 
святост“. 

 Много хора, които са видели тези истини, които 
са им се радвали и които са били незабавно засегнати, 
след това са съгрешавали или са били заети и са 
забравили. Нещо се е случило и те са се оказвали 
отново в някои от същите негативни ситуации, в 
които са били, преди да се новородят (т.е. поражение, 
обезсърчение и т.н.). Поради собствения си очевиден 
провал, те смятат: Може би съм бил променен, но се 
провалих...отново. Относно всичко, което сме 
обсъждали досега относно това, което се е случило 
при спасението, те твърдят: „Това може да е било така 
преди, но след това съм се провалял толкова много, че 
сега не може да е вярно за мен!“ 

 Имам добри новини – това, което Бог прави в 
духа, винаги остава постоянно и непроменливо, 
независимо от колебанията в представянето ви! 
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ЗАТВОРЕНИ 
 

 Затворниците описват всички ни. Всеки има 
затвори — проблеми в живота си, които го държат 
вързан. Просто нашите проблеми не винаги са 
толкова очевидни, колкото тези на някой, който е бил 
поставен зад решетките. 

 В затвора много хора осъзнават, че са съсипвали 
живота си. Вече не желаят бъркотията, която имат, те 
се оглеждат наоколо, чудейки се как мога да се 
променя? Трябва да се махна от тук! 

 Тогава някой служител се натъква на пътя им, 
проповядвайки: „И тъй, ако някой е в Христос, той е 
ново създание: старото премина; ето, всичко стана 
ново“ (2 Коринтяни 5:17).  

 Мисълта, че Бог ги обича и иска напълно да 
промени живота им, съвпада идеално с това, което 
минава през умовете на повечето затворници. Те 
отчаяно искат да се променят, да се махнат оттам и да 
видят как животът им върви в различна посока. 
Затова те се молят и приемат Господ – не само за 
вечна полза, но и за целите на незабавна промяна. 

 Новородените затворници често стават уязвими 
на обезсърчение, съмнение и неверие, защото не 
разбират, че промяната е настъпила в техния дух, а 
останалата част от християнския живот е обновяване 
на ума им, за да повярват и да освободят това, което 
Бог вече е поставил вътре в тях. На следващата сутрин 
те се събуждат и се озовават в същата килия, 
изправени пред същите изпитания и същите 
наказания. Гледайки само във физическата сфера, за 
тях е лесно да заключат: „Не проработи. Словото не е 
вярно. Бог не ме е променил, защото всичко е все 
същото!“ 
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 Това се случва и извън затвора. Събуждайки се на 
следващата сутрин, откривате, че все още сте женен за 
същия човек, работите същата работа, изправени 
пред същата болест и под същата планина от дългове. 
Всъщност, много пъти вашите проблеми се засилват, 
след като се новородите. Това е просто дяволът, който 
хвърля всичко, което има върху вас, защото вече не 
сте на негова страна, и той иска да спре вашето 
свидетелство. Ако не внимавате, можете да се 
объркате и да си помислите: Не съм сигурен, че нещо 
наистина се е случило! 

 Промяната е настъпила в духа, а не във 
физическата сфера. Всъщност една трета от нея вече е 
завършена! Вашият нов човек е създаден в правда и 
истинска святост (Ефесяни 4:24). Вие не се развивате 
в него, защото в духа си вече сте. 
 
 

ПРИЕТИ 
 

 Исус стана грях, за да можете вие да станете 
праведни. „Който за нас направи грешен Онзи, който 
не знаеше грях, за да станем ние в Него праведни пред 
Бога“ (2 Коринтяни 5:21). Исус стана това, което бяхте 
вие, за да можете вие да станете това, което е Той. Той 
пое вашия грях и ви даде Своята правда! 

 По-голямата част от църквата днес признава, че 
Исус е платил цената за техния грях, но всъщност не 
вярва, че те са станали праведни. Те смятат, че това ще 
се случи в бъдещето, когато пристигнат на небето. 2 
Коринтяни 5:21 опровергава това недоразумение, 
като заявява, че Той е поел (минало време) вашия 
грях и ви е направил (минало време) праведни. Ако 
вярвате на първата половина от този стих, тогава 
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трябва да повярвате и на втората половина – вие сте 
праведни! 

 Бог не ви гледа така, както вие гледате на себе си. 
Той гледа духа ви и вижда, че сте праведни. Повечето 
хора се молят: „О, Боже, толкова съжалявам. Отново 
Те предадох ужасно. Как можеш да ме обичаш? 
Смили се!“ Те не признават истината, че 
представянето на телата и душите им, било то добро 
или лошо, няма абсолютно никакво отношение към 
това дали Бог ги приема или не. Ако сте новородени, 
няма значение дали сте се бунтували или просто не 
сте всичко, което трябва да бъдете. Бог ви вижда като 
праведни и наистина святи, защото Той гледа духа ви! 

 Бог е доволен от вас! „Като ни е предопределил да 
бъдем осиновени за Него чрез Исус Христос по 
благоволението на Своята воля, за похвала на славата 
на Своята благодат, с която ни е дарил във 
Възлюбения Си“ (Ефесяни 1:5-6). „Приети“ означава 
нещо повече от обикновена толерантност. Той 
буквално е доволен от вас! Може да не сте доволни от 
формата, в която е вашият ум или тяло, но Бог ви 
вижда в духа. Когато сте новородени, вие сте станали 
чисто ново създание и Той е доволен от Своята 
изработка! 

 „Приети“ в Ефесяни 1:6 е същата гръцка дума, 
преведена като „много облагодетелствана или 
благодатна“ в Лука 1:28. „И когато ангелът [Гавриил] 
дойде при нея [Мария], каза: Здравей, благодатна! 
Господ е с теб, (благословена си ти между жените)“ 
(скобите са от мен). Това са единствените две места в 
Писанието, където се среща тази гръцка дума. 
Следователно, както жената, която роди Христос, 
беше приета, така и вие сте силно облагодетелствани 
от Господа! 
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СЪХРАНЕНИ И ЗАЩИТЕНИ 
 

 След като сте повярвали, вие сте били запечатани 
със Святия Дух. „В Него и вие, като чухте словото на 
истината – благовестието на вашето спасение – и като 
повярвахте в Него, бяхте запечатани със Святия Дух 
на обещанието“ (Ефесяни 1:13). Вашият новороден 
дух е създаден в праведност и истинска святост 
(Ефесяни 4:24). Какъвто е Исус, такъв е станал и 
вашият дух точно тук, в този свят (1 Йоан 4:17). Той е 
станал едно с Господ (1 Коринтяни 6:17). Тогава 
цялата тази доброта веднага беше запечатана здраво 
със Святия Дух. 

 Когато една жена консервира храна, тя затваря 
буркана с парафин. Това прави херметично 
уплътнение, което запазва и предпазва храната вътре. 
Въздушните примеси не могат да попаднат вътре и да 
причинят гниене и разваляне на храната. Ето как тази 
дума „печат“ е използвана в Ефесяни 1:13! 

 Когато сте били новородени, вашият дух 
незабавно е бил обвит – вакуумно опакован – от 
Святия Дух с цел запазване. Когато се провалите в 
която и да е област от живота си, след като сте били 
спасени, гнилостта, нечистотата и оскверняването, 
които идват в тялото и душата ви, не проникват в духа 
ви. Този печат на Святия Дух държи доброто вътре и 
лошото навън! 

 Бог не гледа на греха както хората. За Него грехът 
не е само да направиш нещо грешно, като нарушиш 
заповед, но и да не направиш нещо правилно, което е 
трябвало да направиш. „И така, ако някой знае да 
прави добро и не го прави, за него това е грях“ (Яков 
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4:17). Никой не обича своя партньор точно както 
Христос възлюби църквата. Никой не е толкова 
страстен да служи на другите, колкото трябва. Никой 
от нас не размишлява върху Божиите неща толкова, 
колкото би могъл. Следователно, според Божието 
определение за греха, всеки постоянно се проваля! 

 Ако не разбирате, че Святият Дух е обвил вашия 
новороден дух, съвестта ви в крайна сметка ще ви 
създаде впечатлението, че сте загубили праведността 
и истинската святост, в които е създаден духът ви. 
Вашата съвест, със своето знание за правилното и 
грешното, постоянно свидетелства на ума ви за 
вашите мисли и действия. Ако не сте внимателни, ще 
позволите знанието за вашите провали да ви засегне. 
Ще си помислите: Е, когато се новородих, Бог ми даде 
съвсем ново начало, но след това се провалих. Може 
да си признаете, да опитате упорито и да се върнете 
там, където се чувствате, Сега съм отново на 
правилния път и всичко е наред, но няма да мине 
много време и съвестта ви ще ви покаже нещо друго. 
Ако вървите нагоре и надолу така ден след ден, година 
след година (което правите), след известно време ще 
се замислите. Каква е ползата? 
 
 

РОДЕНИ ОТ БОГА 
 

 Истината обаче е, че духът ви е запечатан. Грехът 
и последиците от него не могат да влязат в духа ви. 
Когато съгрешавате, духът ви не участва. Той запазва 
първоначалната си святост и чистота — и ще бъде така 
за вечността! „Никой, който е роден от Бога, не върши 
грях, защото Неговият Дух {букв.: Неговото семе} 
живее в него; и не може да съгрешава, защото е роден 
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от Бога“ (1 Йоан 3:9). Това означава, че вие сте толкова 
праведен и свят сега, в духа си, колкото някога ще 
бъдете! 

 Много хора се борят да разберат 1 Йоан 3:9, 
защото неговият контекст ясно показва, че 
християните вършат грях: „Ако кажем, че нямаме 
грях, лъжем себе си и истината не е в нас“ (1 Йоан 1:8). 
„Ако кажем, че не сме съгрешили, правим Бога лъжец 
и Неговото слово не е в нас“ (1 Йоан 1:10). „Дечица 
мои, това ви пиша, за да не съгрешите; но ако някой 
съгреши, имаме Застъпник при Татко – Исус Христос 
Праведния“ (1 Йоан 2:1). 

 Това са три случая от едно и също писмо, където 
писателят, апостол Йоан, говори за грях. Първите две 
предават: „Ако кажеш, че не си съгрешил, значи си 
лъжец“. Той добавя: „Пиша ви, за да не съгрешите 
(бъдеще време). Но ако съгрешите, имате Ходатай 
при Татко“. След това в 3:9 той заявява: „Ако сте 
родени от Бог, не можете да съгрешите“. Това звучи 
много противоречиво! 

 Както Писанието, така и опитът разкриват, че 
християните могат да съгрешават. Контекстът на 1 
Йоан показва, че 3:9 не казва, че е невъзможно за 
новороден вярващ да направи нещо, което е грях. Но 
също така ясно се казва, че ако си роден от Бог, не 
можеш да съгрешаваш. Как е възможно това? 
 
 

ГОЛЕМИ И МАЛКИ ГРЕХОВЕ? 
 

 Някои хора приемат 1 Йоан 3:9, че означава, че не 
можете да грешите „по навик“. Няколко превода на 
Библията сега дори го предават по този начин. 
Хората, които мислят в тази насока, проповядват: 
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„Ако си бил пияница, преди да бъдеш спасен, може да 
се напиеш веднъж или два пъти, но ако наистина си 
спасен, няма да съгрешаваш по навик. В крайна 
сметка ще видиш победа в тази област, или не си 
наистина новороден“. 

 За да възприемете този възглед, трябва да 
категоризирате греха – което Бог не прави. За Него 
няма „големи“ грехове и „малки“ грехове. По 
Неговата дефиниция всички ние обичайно грешим. 
Ние всички обикновено пропускаме да изучаваме 
Божието Слово толкова, колкото трябва. Всички ние 
обикновено не успяваме да обичаме другите по 
начина, по който трябва. Всички ние обикновено не 
успяваме да сме толкова внимателни, колкото трябва. 
Ние обикновено изпадаме в егоцентризъм и Бог 
трябва постоянно да се занимава с нас за това. 

 Понякога подминаваме и неща, които Бог нарича 
грях. Например Господ гледа на лакомията както на 
пиянството, прелюбодейството и убийството 
(Второзаконие 21:20). Лакомията е грях, който може 
да се случва само по навик. Не можете да станете с 
наднормено тегло, като изядете само едно голямо 
ядене. Дори и да сте се наяли, това ще направи само 
един-два килограма разлика. За да качите 
допълнителни петдесет до сто килограма, ще трябва 
да го правите отново и отново и отново. 
Наднорменото тегло е обичаен грях. Това не е за да 
осъдим някого, а за да поставим нещата в 
перспектива. 

 Ако тълкувате 1 Йоан 3:9 в смисъл, че не можете 
да грешите по навик, ако наистина сте родени от Бог, 
тогава никой няма да отговаря на условията, защото 
всички ние грешим по навик! Единственият начин, по 
който това може да се проповядва, е да се каже: „Е, не 
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можете да правите „големите“ грехове по навик, но 
„малките“ – да, можете да съгрешавате по навик“. Не 
това се казва в този стих. 

 Ако разбирате духа, душата и тялото, тълкуването 
на 1 Йоан 3:9 е очевидно. Вашият дух е единствената 
част от вас, която е родена от Бог. Вашата душа и тяло 
са купени, но все още не са изкупени. Следователно 
вашият дух не може да съгрешава, въпреки че тялото 
и душата ви могат. Това означава, че вашето 
представяне не засяга чистотата и святостта на вашия 
дух! 

 Тази истина е ключова за взаимоотношението ви 
с Бог! Ако обвържете Неговото приемане с вашето 
представяне, винаги ще ви липсва. Може да се 
справите по-добре от определени други хора, но 
собствената ви съвест ще ви осъди. В крайна сметка 
това ще ви попречи да се насладите на Божията любов 
и благословения, защото знаете, че сте опитвали и 
опитвали, но все още имате недостатъци след всички 
тези години. Когато разберете духа, душата и тялото, 
вие знаете, че вашият дух е този, който се е променил. 
Създаден в правда и истинска святост, той е запечатан 
от Святия Дух, така че никакъв грях да не може да 
проникне в него. Праведността, с която сте родени 
отново, остава незамърсена. Тъй като Бог е Дух, Той 
винаги работи с вас Дух към дух. Без значение как се 
представяте, винаги можете да се приближавате към 
Него във вашия новороден дух! Това е страхотно! 
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ГЛАВА 7 
ВЕЧНО ИЗКУПЛЕНИЕ 

 
 

 Евреи 9-та глава противопоставя старозаветния 
закон на новозаветната благодат. Това, което сме 
приели чрез Исус в Новия завет, е много по-добро от 
Стария. Жертвоприношенията в Стария завет не 
могат наистина да освободят никого; те бяха 
поставени като илюстрация и напомняне на хората, 
докато дойде истинската жертва. Тъй като бяха 
символични и не можеха наистина да очистят от 
греха, старозаветните жертви трябваше да се 
принасят отново и отново и отново. Но сега, когато 
Исус даде живота Си като жертва за греха, това никога 
повече не трябва да се повтаря. Чрез Христос 
съвършената жертва за греха е принесена веднъж 
завинаги! 

 Вашият новороден дух никога не се нуждае от 
повторно пречистване, повторно очистване или 
повторно новораждане! „Но понеже Христос дойде 
като Първосвещеник на бъдещите добрини през по-
голямата и по-съвършена скиния, не с ръка 
направена, тоест не от настоящото творение, и не чрез 
кръвта на козли и на телета, а чрез Собствената Си 
кръв, Той влезе веднъж завинаги в Светилището и 
придоби за нас вечно изкупление“ (Евреи 9:11-12). 
Вашето спасение е вечно! 

 „Защото, ако кръвта от козли и от юнци и пепелта 
от юница, с които се поръсваха осквернените, 
освещава, за да се очисти плътта, колко повече кръвта 
на Христос, който чрез вечния Дух принесе Себе Си 
без недостатък на Бога, ще очисти вашата съвест от 
мъртви дела, за да служите на живия Бог! И затова 
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Той е Посредник на един нов завет, така че чрез 
смъртта, станала за изкупване на престъпленията, 
извършени при първия завет, призваните да получат 
обещаното вечно наследство“ (Евреи 9:13-15). 

 Исус „веднъж влезе в святото място“ и „получи 
вечно изкупление за нас“ (стих 12). След това, в стих 
15, Той осигури „вечно наследство“. Всяко от тези 
твърдения подчертава еднократна жертва, която 
работи веднъж завинаги. 
 
 

ВЕДНЪЖ! 
 

 Бог наистина иска тази точка да се върне у нас! 
„Защото Христос не влезе в светилище, направено от 
човешки ръце, което е образ на истинското, а в самите 
небеса, за да се яви сега пред Божието лице заради 
нас; и не за да принася Себе Си много пъти, както 
първосвещеникът влиза в светилището всяка година 
с чужда кръв, защото тогава Той трябваше да е 
страдал много пъти от създаването на света; но сега се 
яви веднъж в края на вековете, за да отстрани греха, 
като принесе Себе Си в жертва. И както на хората е 
определено веднъж да умрат, а след това – съд, така и 
Христос беше принесен веднъж, за да понесе 
греховете на мнозина, и ще се яви втори път, без да 
има работа с грях, за спасението на онези, които Го 
очакват“ (Евреи 9:24-28). Старозаветните жертви се 
принасяха постоянно, но Исус влезе веднъж в святото 
място и принесе една жертва. Тъй като ние умираме 
само веднъж, Той пострада веднъж и тази една жертва 
плати за греха завинаги! 

 Старозаветните жертви не можеха да направят 
това, което новозаветната жертва на Исус направи. Те 
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бяха само временни сенки на истинското нещо, което 
предстоеше. „Защото законът, съдържайки в себе си 
само сянката на бъдещите добрини, а не самия образ 
на нещата, не може никога чрез едни и същи жертви, 
които непрекъснато се принасят, година след година, 
да направи съвършени онези, които пристъпват да 
жертват. В противен случай не би ли престанало 
принасянето на жертвите, защото тези, които ги 
принасят, веднъж очистени, не биха имали вече 
никакво съзнание за грехове?“ (Евреи 10:1-2). Ако 
старозаветните жертви наистина можеха да направят 
хората съвършени, не би трябвало да се принасят 
отново и отново. Ако работеха, поклонниците – 
веднъж пречистени – не трябваше да имат повече 
съзнание за грехове! 

 Новозаветните вярващи не трябва да бъдат 
съзнателни за греха! Старозаветните жертви не 
можеха да го направят, но новозаветната жертва 
можа и успя. Ако вярвате в истината на Божието 
Слово, можете буквално да стигнете до място, където 
вече не сте съзнателни за греха. Ще осъзнаете, че 
вашият дух е бил осветен и усъвършенстван завинаги. 
Бог не ви вижда като грешници; Той вижда вашия 
новороден дух и е доволен. Ако съсредоточите 
мислите си върху това кой сте в духа, ще бъдете 
съзнателни за праведността! 

 Тази стара фраза „Аз съм просто грешник, спасен 
по благодат“ не е вярна! Ако си грешник, тогава 
трябва да се новородиш. Ако наистина си бил спасен 
по благодат, тогава вече не си грешник. Вашият дух е 
пресъздаден в праведност и истинска святост и не 
може да греши. Нито може да бъде проникнат от грях 
във вашето тяло или душа поради печата на Святия 
Дух. Не се приближавайте до Бог, изповядвайки „Аз 
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съм стар грешник“. Приближавайте се смело към 
Него, защото сега сте „Божията правда в Христос“ (2 
Коринтяни 5:21). 

 Приближете се до Бог чрез Исус и това, което Той 
направи във вашия новороден дух, казвайки: „Татко, 
благодаря Ти, че чрез Христос имам дръзновение да 
дойда точно пред самия Твой престол на благодатта, 
защото Ти ме направи праведен!“ Ако искрено 
мислиш, о, Боже, аз съм толкова неправеден! Тогава 
или трябва да се новородите, или трябва да обновите 
ума си и да започнете да вярвате в истината на 
Божието Слово. Ти си направен Божията праведност 
в Христос Исус! 
 
 

МИНАЛО, НАСТОЯЩЕ И БЪДЕЩЕ 
 

 Простени сте за греховете си – минали, настоящи 
и бъдещи! Ето какво означава „вечното изкупление“. 
Може би си мислите: Бог не може да ми прости грях, 
преди дори да съм го извършил! Е, по-добре се молете 
Той да може, защото Христос умря за вашите грехове 
само веднъж. Ако Исус не може да прости грях, преди 
да сте го извършили, тогава изобщо не можете да 
получите прошка. Защо? Исус Христос не е умирал за 
грях през повече от 2000 години! 

 Исус плати за всички грехове – минали, 
настоящи и бъдещи. Хората може да не мислят по 
този начин, но Бог мисли. Той е вечен — времето, 
разстоянието и пространството не са проблеми за 
Него. Чрез Своята съвършена жертва Бог вече се е 
справил с всички грехове! 

 Когато Исус умря, Той изпълни завещание. 
„Според която воля ние сме осветени чрез 
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принасянето на тялото на Исус Христос веднъж 
завинаги“ (Евреи 10:10). Вие бяхте осветени – 
отделени, направени святи – чрез приноса на Исус 
Христос веднъж завинаги. 

 Най-общо казано, петдесятните бяха тези, които 
излязоха с тази доктрина за отстъплението, че всеки 
път, когато съгрешите, вие губите спасението си и ако 
не изповядате греха си, преди да умрете, ще отидете в 
ада, въпреки факта, че сте новородени от двадесет или 
тридесет години. Те погрешно тълкуват този стих като 
означаващ „една жертва за всички хора“. 

 Контекстът обаче доказва, че Евреи 10:10 
означава, че една жертва ви е направила свят за 
всички времена. Обърнете внимание на всички думи, 
отнасящи се до времето в следващите четири стиха. 
„И всеки свещеник, като стои и служи всеки ден, 
принася много пъти едни и същи жертви, които 
никога не могат да отмахнат греховете; но Той [Исус], 
като принесе една жертва за греховете, седна 
завинаги отдясно на Бога; и оттогава насам чака, 
докато враговете Му се положат за Негово подножие. 
Защото с един принос Той е усъвършенствал завинаги 
онези, които се освещават“ (Евреи 10:11-14). Единният 
принос на Христос ви усъвършенства и освети 
завинаги! 

 В случай, че все още не сте убедени, Евреи 12:23 е 
друг стих от същия контекст. „И при събранието на 
първородните, които са записани на небесата, при 
Бога, Съдията на всички, при духовете на 
усъвършенстваните праведници“. Колко ясно може да 
стане? Вашият дух е бил усъвършенстван завинаги — 
през цялото време. Вие не губите правилното си 
стоене пред Бог, ако съгрешите. Каква радикална, 
чудесна истина за църквата днес! 
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ДАВИД ГО ВИДЯ 
 

 Повечето християни са научени, че тяхното 
представяне влияе на взаимоотношението им с Бог. 
Когато се новородите, вие сте простени, пречистени и 
ставате чисто нов човек. Въпреки това, всеки път, 
когато съгрешите, вие губите това правилно стоене 
пред Него, докато не изповядате този конкретен грях 
и не го поставите под кръвта. Ако не го направите, Бог 
е недоволен и не може да ви приеме. Ако умрете, 
преди да се покаете и изповядате всички тези грехове, 
ще отидете в ада. В известен смисъл те казват, че 
трябва да се новородите отново! 

 Не това учи Божието Слово! Библията говори за 
вечно изкупление и вечно наследство. Вие не сте 
осветени и усъвършенствани само докато не го 
пропилеете — което е постоянно. Вие сте осветени и 
усъвършенствани завинаги! Хората, които вярват, че 
губят всичко и трябва да започват отначало всеки път, 
когато съгрешат, никога няма наистина да се развият 
или да видят голям растеж в своя духовен живот. Те 
са заклещени в плътта, съсредоточени върху 
представянето на телата и душите си. Божието Слово 
разкрива, че вашите грехове са били простени – 
минали, настоящи и бъдещи. 

 Давид видя чрез вяра чрез вдъхновението на 
Святия Дух колко велико ще бъде спасението. „Както 
и Давид говори за блаженството на човека, на когото 
Бог зачита правда независимо от дела: „Блажени  
онези, чиито беззакония са простени, чиито грехове 
са покрити; [грехове в миналото и настоящето]. 
блажен е онзи човек, на когото Господ няма [бъдеще 
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време] да счете грях“ (Римляни 4:6-8, Павел цитира 
Псалм 32:1-2, скобите са от мен). Псалм 32:2 дори 
добавя: „И в чийто дух няма измама“. Давид 
(старозаветен патриарх) видя пророчески 
блаженството на вашето новозаветно 
взаимоотношение с Бог. Поради праведната природа 
на вашия новороден дух, Господ вече не ви обвинява 
в грях. 

 Това са добри новини! 
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ГЛАВА 8 
СТАНДАРТНИ ЕВАНГЕЛСКИ 

ВЪПРОСИ 
 
 

 Сериозните въпроси обикновено започват да 
идват точно сега. „Какво казваш? Бог ще ме обича и аз 
няма да загубя правилното си стоене пред Него, 
каквото и да става? Искаш да кажеш, че мога просто 
да живея в грях?“ Павел се справи със същото нещо! 
„Какво да кажем тогава? Да останем ли в греха, за да 
се умножи благодатта?“ (Римляни 6:1). Отговорът, 
разбира се, е „да не бъде“ (Римляни 6:2). 

 Ако не се появи този въпрос, вие не проповядвате 
същото Евангелие като апостол Павел. Той се справи 
с него четири различни пъти! „Какво казвам? 
Продължаваме ли в греха? Не дай Боже!“ Въпреки че 
трябва да обясните какво имате предвид, въпросът 
трябва да е логичен. 

 Никой не тълкува повечето църкви днес като 
казващи „Можете просто да отидете да живеете в 
грях“, защото те са заети да проповядват толкова 
силно срещу него. Този въпрос дори не възниква! 
Типичното поучение днес свързва Божията любов и 
приемане с вашето представяне. Следователно, тези 
послания, дадени „в името на Господа“, произвеждат 
праведност на делата (себеправедност, основана на 
вашите действия) в повечето вярващи. Библията не 
учи, че Бог ви приема или отхвърля поради вашите 
действия; тя учи, че вашите действия никога не могат 
да бъдат достатъчно добри! 

 Божието Слово казва, че Той ви приема въз 
основа на това дали духът ви е праведен или не. Този 
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дух не става праведен чрез вашите добри действия и 
отношение. Праведността идва чрез изповядването 
на Исус Христос като ваш Господ и Спасител. Когато 
се новородите, Бог ви дава този съвсем нов дух. 
Правдата НЕ се основава на вашите действия! 

 Следващият въпрос, който хората задават е: 
„Казваш ли, че няма значение как живея?“ Не, не 
казвам това. Павел продължава в Римляни 6-та глава, 
като дава две причини защо един християнин трябва 
да живее свято: 1. Вашата нова природа желае това и 
2. Вие не искате да дадете на дявола достъп до душата 
и тялото си чрез грях. Начинът, по който живеете, не 
влияе на праведността на духа ви, но влияе 
значително на живота ви! 
 
 

СИЛАТА НА ГРЕХА 
 

 Ако наистина сте новородени, Бог е променил 
природата ви. „Да не бъде! Как ние, които сме умрели 
за греха, ще живеем още в него? Или не знаете, че ние 
всички, които бяхме кръстени в Христос Исус, бяхме 
кръстени в Неговата смърт“? (Римляни 6:2-3). Вече не 
си дете на дявола, което обича да греши. Ти все още 
съгрешаваш, но това вече не е твоята природа. Духът 
ви е променен и вече не му се наслаждавате. Всеки 
новороден вярващ има вградено желание да живее 
свято (1 Йоан 3:3). Може да не го изпълнявате, но го 
има! 

 Проповядването на Закона – легализъм и 
религиозни дела – всъщност укрепва греха (1 
Коринтяни 15:56). Законът ви кара да съгрешавате 
повече, като ви кара да жадувате за нещото, което е 
забранено. Затова го е дал Господ! Човечеството беше 
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унищожено от греха, но ние се заблудихме като си 
мислим: Аз съм доста добър! Бог отговори, казвайки: 
„О, мислиш си, че си добре? Нека ти покажа какъв е 
истинският стандарт“. Законът направи греха да 
оживее, за да осъзнаете нуждата си от Спасител 
(Римляни 7:9; Галатяни 3:24). 

 Тъй като не мога да дам подробно обяснение на 
тази истина тук, бих искал да ви препоръчам 
Истинската природа на Бог. В това поучение аз 
излагам много повече по този конкретен въпрос. Ще 
откриете как Бог, Който е същият вчера, днес и 
завинаги (Евреи 13:8), може да действа толкова 
различно спрямо човечеството от Стария завет до 
Новия завет. Без да разберете как всичко се промени, 
когато дойде Исус Христос, ще си помислите, че Бог е 
шизофреник. Уверявам ви, че не е! 

 Целта на Господа при изпращането на Закона 
беше да те накара да преклониш колене и да 
изповядаш: „Боже, смили се над мен! Не мога да го 
направя. Не мога да пречупя този грях!“ Законът не е 
даден, за да ви помогне да преодолеете греха. Беше 
даден, за да ви покаже, че грехът вече ви е победил! 
Законът всъщност засили греха и му даде толкова 
много сила, че ефективно щеше да премахне 
измамата, че някога можете да се отървете от греха 
сами. Религията обаче го обръща и казва: „Законът е 
даден, за да ви помогне да преодолеете греха“. Това 
просто не е вярно. 

 Ако наистина си новороден, ти имаш желание да 
живееш за Бог. „И всеки, който има тази надежда в 
Него, очиства себе си, както Той е чист.“ (1 Йоан 3:3). 
Ще има различни степени на тази чистота, проявена 
във вашите действия и мисли, но всеки новороден 
човек се стреми да пречисти себе си. 
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 Грехът дава на сатана достъп до вашето тяло и 
душа. „Не знаете ли, че на когото предавате себе си 
като послушни слуги, слуги сте на онзи, на когото се 
покорявате – било на греха, който докарва смърт, или 
на послушанието, което докарва правда?“ (Римляни 
6:16). Сатана иска да донесе смърт в живота ви по 
всякакъв начин – болест, неразположение, бедност, 
срам, депресия, обезсърчение и всякакви други 
неприятни неща. Защо да давате възможност на врага 
ви да се изправи срещу вас? 

 Като християнин не е нужно да живееш свято, за 
да може Бог да те приеме и да бъде доволен от теб. 
Въпреки това вашите действия и нагласи определят 
как се разбирате с другите хора. Ето защо все още е 
във ваша полза да живеете свят живот! 
 
 

СЛУЧАЙНА СВЯТОСТ 
 

 Знаейки, че мога да се свържа с Бог въз основа на 
съвършенството, святостта и праведността в моя дух, 
ме освободи от греха – не да съгрешавам. В плътта си 
никога няма да бъда напълно съвършен, докато не 
получа прославеното си тяло. И все пак, 
междувременно, мога да продължа и да се свържа с 
Бог въз основа на това кой съм в моя дух. Това прави 
взаимоотношението ми с Него стабилно и сигурно. 

 Аз съм живял по-свят живот случайно, отколкото 
повечето хора умишлено! Всеки път, когато се 
поучават тези истини, хората критикуват, казвайки: 
„Ти просто поучаваш това, за да живееш в грях!“ Не 
можете да ме обвините в това, защото никога през 
целия си живот не съм изрекъл ругатни, не съм пил 
какъвто и да е алкохол, не съм пушил цигара или дори 
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вкусвал кафе! Не казвам, че кафето и алкохолът са 
едно и също нещо. Има писание за пиене на кафе. 
Марк 16:18 обещава: „А ако изпият нещо 
смъртоносно, то никак няма да им навреди.“ Просто 
ви казвам, че хората не могат да ме погледнат и да 
кажат, че причината, поради която поучавам това, е, 
че ми позволява да живея в грях. Не, аз живея много 
свят живот. 

 Не живея свято, защото трябва, а защото искам. 
Не го правя, за да получа Божието благословение. 
Правя го, защото Той ми разкри тази истина и 
промени сърцето ми. Искам да живея свято, защото 
това е добро за мен. Помага ми да служа на другите 
по-добре и е по-щастливо да живея свято, отколкото 
несвято! 

 Бог все още би ме обичал, ако живеех в грях 
(защото духът ми е променен), но аз не бих обичал 
себе си, нито другите хора също. Грехът обижда Бога, 
но обижда и хората. Ако наистина си новороден, Той 
ще се отнася с теб като със Свое дете въз основа на 
новородения ти дух. Но хората няма да те обичат, ако 
крадеш от тях. Ако те хванат, ще те хвърлят в затвора, 
където ще страдаш, ще бъдеш затворен и наранен. 
Няма да имате толкова хубав живот, но Бог все още 
ще ви обича. Пак ще си праведен, но ще си и глупав! 
(Не се опитвам да бъда груб, просто откровен.) 

 Да живееш свято не кара Бог да те обича повече, 
но увеличава любовта ти към Него. По същия начин, 
липсата на святост няма да накара Бог да ви обича по-
малко, но определено ще намали любовта ви към 
Него. Въпреки че Божията любов към вас не се 
променя, вашето представяне пряко засяга любовта 
ви към Него. Виждате ли сега Божията цел за 
святостта? 
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ЕЛАТЕ СМЕЛО! 
 

 Грехът никога не е мъдър избор, но също така 
никога не е проблем между вас и Бог. Той се справи с 
вашия грях – минал, настоящ и бъдещ – когато се 
новородихте. Можете да дойдете смело пред Господа 
по всяко време – дори когато сте се провалили, дори 
когато сте недоволни от себе си, дори когато сте 
позволили на сатана да проникне в живота ви. Все 
още можете да дойдете смело в самото присъствие на 
Бог, вашият Баща, и да приемете от Него, защото 
духът ви не е загубил нищо от правилната си позиция 
пред Него! 

 Словото ви насърчава да дойдете пред Господа, 
когато имате нужда от милост и помощ! „Затова нека 
пристъпваме с дръзновение към престола на 
благодатта, за да получим милост и да намерим 
благодат, която да ни помага своевременно“ (Евреи 
4:16). Не чакайте просто да дойдете пред Него, докато 
не направите всичко „както трябва“. Можете смело да 
се приближите до Господа и да получите благодат за 
помощ, когато тотално сте объркали нещата. Вашият 
небесен Баща ви покани да се приближавате до 
Неговия престол по всяко време чрез вяра в Неговия 
Син и в това, което сте вие в Него. Това е ваше право 
по рождение като дете на Царя! 
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ГЛАВА 9 
ВЕДНЪЖ СПАСЕН, ЗАВИНАГИ 

СПАСЕН 
ИЛИ ОТНОВО НОВОРОДЕН? 

 
 

 Когато за първи път започнах да разбирам това 
откровение, се чудех, Боже, дали е както казват 
баптистите – веднъж спасен, завинаги спасен? Или е 
както учат петдесятните – спасен, изгубен, спасен, 
изгубен, отново новороден? Дълго време се борих с 
тези въпроси. Накрая, Господ ми говори за това един 
ден, казвайки: „Не е А – веднъж спасен, завинаги 
спасен; или Б – спасен, изгубен, спасен, изгубен, 
отново новороден. Това е В – нито едно от изброените 
по-горе!“ Той ми показа, че и двете позиции имат 
частична истина, но пълната истина е някъде по 
средата. 

 Лагерът „веднъж спасен, завинаги спасен“ 
разбира, че вашият дух е осветен и усъвършенстван 
завинаги. Тъй като не сте спасени от собствената си 
доброта, вашата липса на доброта не може да ви 
отмени спасението. Ако изповядвате вяра в Господ 
Исус Христос, вие сте новородени. Тъй като въпросът 
е във вярата, грехът не ви прави да изгубите 
спасението си. 

 Някой може да каже: „Чакай малко! Вярвам, че 
ако съгрешиш, губиш спасението си. Не можеш да ми 
кажеш, че човек, който е извършил някакъв тежък 
грях, може да отиде в небето!“ 

 Въпреки че бих бил смятан за „свят“ според 
повечето религиозни стандарти, аз се провалих в 
действията си. Не съм използвал ругатни, не съм пил 
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алкохол, не съм пушил цигара или да съм 
изневерявал, но съм нарушил някои от Божиите 
закони. Не съм обичал хората както трябва, нито съм 
казвал винаги истината. Опитвам се, но си спомням, 
че ме хванаха да лъжа като дете. Не съм извършил 
това, което се смята за „големи“ грехове, но съм 
нарушил Божия закон! 
 
 

ПЛОСКИ СТЪКЛЕНИ ПРОЗОРЦИ 
 

 „Защото, който опази целия закон, а съгреши в 
едно нещо, бива виновен във всичко“ (Яков 2:10). 
Законът е като прозорец с плоско стъкло. Можете да 
стреляте с BB през него и да направите малка дупка 
или да хвърлите пиано през него и да направите 
огромна. Размерът няма значение, защото стъклото 
не може да се закърпи. Счупено е и трябва да се смени. 
Ако нарушите една малка заповед, вие сте виновни за 
нарушаването на цялото нещо! 

 Може да не нарушавате всички Божии заповеди, 
но никога няма да можете да правите всичко, което 
Той ви е казал да правите. Никой не прави винаги 
всичкото добро, което знае, че трябва да прави (Яков 
4:17). Следователно всички са се провалили. 
Тези, които казват: „Ти трябва да си свят! Не можеш 

да имаш грях в живота си и все още да мислиш, че си 
“спасен, трябва да го категоризират на „голям“ грях и 
„малък“ грях. Те твърдят: „Говоря за големите неща. 
Не можеш да ми кажеш, че човек, който е извършил 
прелюбодейство и умре в автомобилна катастрофа на 
път за вкъщи, без да е изповядал греха си, пак ще бъде 
спасен. Със сигурност ще отиде директно в ада. Не 
можеш да ми кажеш, че един прелюбодеец би отишъл 
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в небето!“ Простете ми, че ви спуках балона, но това е 
религиозна традиция! 

 Според Божието Слово няма такова нещо като 
„голям“ грях или „малък“ грях (Яков 2:10). 
Превишената скорост по време на шофиране е грях. 
Римляни 13:1-7 ви инструктира да се подчинявате на 
законите на страната и да се подчинявате на 
управляващите власти. Шофирането с 51 км. в зона от 
50 км. в час нарушава заповедта на Бог. Ако нарушите 
една малка заповед, вие сте виновни за нарушаването 
на цялото нещо. 

 Превишаващият скоростта е също толкова 
виновен за грях, колкото и прелюбодеецът. В очите на 
човека има радикална разлика между превишаване 
на скоростта с 1 км. в час и извършване на 
прелюбодейство. Превишилият скоростта и 
прелюбодеецът заслужават различни последствия 
според човешкото мнение, но в очите на Бог грехът си 
е грях. И двамата не отговарят на Неговия стандарт за 
съвършенство. Ако спазвате целия Закон и все пак 
прегрешите в една точка, ставате виновни за всичко. 

 Ако новороденият вярващ, който е извършил 
прелюбодейство и не го е изповядал преди да умре, 
отива направо в ада, тогава същото става и с всеки 
вярващ, който някога е бързал. Ако това беше вярно, 
тогава никой нямаше да стигне до небето, защото 
всички сме недостатъчни и се проваляме по много 
различни начини! 
 
 

МАЙКЪЛ ДЖОРДАН СРЕЩУ ЯДЯЩИЯ ЧИПС 
НА ДИВАНА 
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 Ако не сте достигнали до Божията слава, вие сте я 
пропуснал! Да предположим, че сте в стая с таван от 
20 фута и Бог казва, че трябва да скочите и да 
докоснете тавана, за да бъдете спасени. Ако сте 
Майкъл Джордан, може да сте в състояние да скочите 
15 фута и да се приближите. Ако сте ядящ чипс на 
дивана, може да скочите само шест инча и да го 
пропуснете. Така или иначе, крайният резултат няма 
да е по-различен. Ако не можете да докоснете тавана, 
не можете да бъдете спасени. И двамата го пропускат! 

 Така е с Божия стандарт. Той не оценява според 
кривата, казвайки: „Прави най-доброто, което 
можеш. Докато си в първите 10%, ще те приема, 
защото наистина се опита“. Не, или трябва да сте 
съвършени, или имате нужда от Спасител! 

 Ако можете да премахнете с греха спасението си, 
тогава единственият път към небето е да умрете 
веднага след като сте се новородили. Любящото нещо, 
което да направите с новопокръстените, би било да ги 
убиете. Тогава нямаше да имат шанс да съгрешат и да 
загубят спасението, което току-що са получили. 
Евангелизаторът, който ги е убил, може да отиде в 
ада, но новоповярвалите няма да имат време да 
анулират билета си за небето чрез грях. Звучи 
смешно? Но то си е! 

 Вашият дух е запечатан, осветен и 
усъвършенстван завинаги. Неговото праведно 
състояние не се колебае от святостта на вашите 
действия и нагласи. Тъй като спасението зависи 
единствено от това да повярвате в Исус и да бъдете 
новородени, вашият грях не засяга 
взаимоотношението ви с Бог. Той общува с вас въз 
основа единствено на вашата вяра в Христос! 
 



Дух, душа и тяло 
 

69 

 

ОТКАЗВАНЕ И ОТХВЪРЛЯНЕ 
 

 Въпреки това, Писанието не учи „веднъж спасен, 
за“винаги спасен. Няколко места обсъждат 
възможността да станете развратени и да загубите 
спасението си. Класическият пример е: „Защото за 
тези, които веднъж са били осветлени и са опитали от 
небесния дар, и са станали съпричастни на Святия 
Дух, и са опитали доброто Божие слово и силите на 
бъдещия век, а са отпаднали, е невъзможно да се 
обновят за покаяние, като отново разпъват за себе си 
Божия Син и Го опозоряват“ (Евреи 6:4-6). 

 Ако човек отпадне, няма повече жертва. Евреи 
6:4-6 се намира в същия контекст, като подчертава 
как един принос на Исус осигурява вашето вечно 
изкупление. Въпреки това, ако тази една жертва е 
анулирана, няма друга. Не може да се прилага 
повторно. Не можете да се новородите отново. Исус 
Христос няма да страда през този срам и унижение, за 
да умре втори път. Единствената му жертва беше това 
— завинаги! 

 Можете да обезсмислите жертвата на Христос, 
като се обърнете към легализма и се доверите на 
собствените си дела за праведност. „О, неразумни 
галатяни, кой ви омая така – вас, пред чиито очи Исус 
Христос е бил ясно изобразен като разпънат? Това 
само желая да науча от вас: чрез дела изисквани от 
закона ли получихте Духа, или чрез слушане с вяра? 
Толкова ли сте неразумни, че след като започнахте в 
Духа, сега се усъвършенствате в плътта?“ (Галатяни 
3:1-3). 

 Спасението се приема и се поддържа само чрез 
вяра в Христос. „Нека държим неотстъпно 
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изповядването на надеждата, защото е верен Този, 
който е дал обещанието“ (Евреи 10:23). Не можете да 
премахнете спасението си с грях, но можете да се 
отречете от него. Да отхвърлите вярата си не е лесно, 
но е възможно. Лично аз не вярвам, че има много 
хора, които отпадат. 
 
 

ЗАКОРАВЕНИ 
 

 Преди някой някога да се откаже от толкова 
великото спасение, той трябва да се закорави към Бог 
(Евреи 3:13-14). Въпреки че вашият дух не е засегнат 
от греха, вашето тяло и душа са. Грехът притъпява 
вашето възприятие, мъдрост и разбиране за това кой 
сте в духа. Ако упорствате в греха достатъчно дълго, 
можете да стигнете до място, където сатана ще се 
опита да ви накара да се откажете от вярата си в 
Христос. Въпреки това, без да е напълно заслепен за 
истината, никой със здрав разум никога не би 
отхвърлил Господ! 

 Ако се отречете от вярата си и отхвърлите Бог, 
можете да захвърлите спасението си. Това не е нещо, 
което просто губите, като загубени ключове за кола. 
Трябва съзнателно и открито да го отхвърлите. Това е 
нещо, което се случва за определен период от време. 

 Вие сте спасени чрез Божията благодат, така че 
греховните действия не ви правят да загубите своето 
спасение. Грехът обаче може да закорави сърцето ви, 
докато накрая стигнете до място, където да се 
отречете от вярата си в Господ (Евреи 6:4-6). Ако това 
се случи, невъзможно е някога отново да бъдете 
обновени за покаяние! 
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 Това противоречи на спасен, изгубен, спасен, 
изгубен; новороден отново. Тези, които вярват, че 
губите спасението си всеки път, когато съгрешите, 
също вярват, че всичко, което трябва да направите, е 
да изповядате греха си и ще бъдете спасени отново. 
Вие просто се „молите“ и се връщате в правилна 
позиция с Бог. Евреи 6:4-6 казва, че това никога не 
може да се случи! Или не сте загубили спасението си, 
когато сте съгрешили, или ако сте го направили —
никога повече не можете да бъдете спасени! 
 
 

КВАЛИФИЦИРАТЕ ЛИ СЕ? 
 

 Квалификациите, изброени в Евреи 6:4-6, са 
доста строги. Трябва да ги прегледате внимателно, 
преди да се осъдите като развратени. Не говорим за 
онзи път, когато сте били разочаровани и сте казали 
„Напускам! Това не работи!“ и след това се връщате 
към греха. Не, това е много по-ангажирано от това. 

 За да отговаряте на условията, трябва (1) да 
бъдете просветени, което означава привлечени от 
Святия Дух. Йоан 6:44 заявява: „Никой не може да 
дойде при Мен, ако не го привлече Татко, Който Ме е 
пратил, и Аз ще го възкреся в последния ден“. Не 
може да сте били принудени да направите някакво 
изявление, да подпишете църковен списък или да 
повторите молитва. Тогава, след като не сте 
преживели драматична промяна, вие сте се уморили 
и сте се отказали от нея, казвайки: „Отхвърлям това. 
Не е истинско!“ Ако това ви описва, това не е истинско 
убеждение от Святия Дух. Били сте принудени, а не 
привлечени. Ходили сте на църква, защото 
родителите ви са ви накарали, или сте излизали с 
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някой, който ви е накарал да повтаряте молитва. Не 
се класирате! Следователно вие дори не носите 
отговорност за това така наречено „отхвърляне“. 

 Вие също трябва (2) да сте вкусили от небесния 
дар, което означава, че трябва наистина да сте 
новородени; (3) направени участници в Святия Дух, 
което се отнася до това да бъдете кръстени в Святия 
Дух; (4) да сте вкусили доброто Слово на Бог, което 
означава, че Словото буквално ви е повлияло. Вие сте 
направили повече от това просто да го сложите в 
устата си – вие сте го погълнали, усвоили сте го и сте 
се възползвали от хранителните вещества и живота в 
него; и (5) вие сте вкусили силата на бъдещия свят, 
което се отнася до изпълнен с Духа човек, който е 
упражнявал дарбите на Святия Дух и върви към 
зрялост. С други думи, трябва да сте зрял християнин, 
преди да можете действително да се откажете от 
своето спасение. 

 Ако зрял християнин отхвърли Господа, той 
никога не може да бъде върнат на място за покаяние. 
Това е еднократна сделка. Държат ги под отговорност, 
проклети са, и това е! 

 Исус обяви, че богохулството срещу Святия Дух е 
единственият непростим грях (Матей 12:31-32). 
Въпреки това Павел каза, че е получил милост, 
защото „го е направил по незнание в неверие (1 
Тимотей 1:13). Това показва, че дори непростимият 
грях на хуленето на Святия Дух зависи от това дали 
сте го направили съзнателно или не. 

 Не можете да се откажете от спасението си по 
незнание! Това се казва в Евреи 6:4-6. Трябва да сте 
зрял християнин, привлечен от Духа, новороден, 
кръстен в Святия Дух, зрял в Словото и действащ в 
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дарбите на Духа, преди да можете да отхвърлите 
Господ. Едва тогава носите отговорност! 
 
 

ТВЪРДЕ МЛАД, ЗА ДА ЗНАЯ ПО-ДОБРЕ 
 

 Веднъж, когато бях дете, някъде между пет и 
осем, се разстроих и избягах от къщи. Избягах, но 
осъзнах грешката си още преди да изгубя къщата от 
погледа си. Къде отивам? Какво ще ям? Къде ще спя? 
Обичам родителите си! Може би бях ядосан, но не 
исках да избягам. Бях твърде горд, за да го призная, 
нарочно се закачих за една ограда от бодлива тел, за 
да ме хване брат ми (той тичаше след мен, за да ме 
върне у дома). 

 Тъй като не бях достатъчно възрастен, това не 
беше против мен. Въпреки че бях ядосан и бях заявил: 
„Не искам повече да бъда Уомак!“ преди да избягам, 
това не ми беше вменено. Ако беше извикана 
полиция, те щяха да са на страната на родителите ми, 
защото бях толкова малък. Не знаех какво се опитвам, 
нито бях в състояние законно да го направя. 

 Сега обаче съм достатъчно голям, за да решавам. 
Като възрастен мога да сменя името си и да се разделя 
официално с родителите си. Ако се откажа от тях, 
правителството ще ме подкрепи и мога законно да ги 
отхвърля. 

 Същото е и с отказването и отхвърлянето на 
спасението. Бог знае дали някой е зрял или не. Само 
Той познава сърцето им. 
 
 

БЕЗ НАДЕЖДА 
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 Когато някой отхвърли своето спасение, той 
никога не може да се върне във взаимоотношение с 
Бог. „И понеже те отказаха да познават Бога, Бог ги 
предаде на развратен ум – да вършат това, което не е 
прилично...които, при все че знаят Божието 
постановление, че тези, които вършат такива работи, 
заслужават смърт, не само ги вършат, но и одобряват 
онези, които ги вършат“ (Римляни 1:28, 32). 
Предавайки ги на развратен ум, Бог отнема 
убеждението на Святия Дух. 

 „Развратен“ означава „без надежда“. Вие не сте 
убедени в нуждата си от взаимоотношение с Господ, 
освен ако Святият Дух не работи с вас (Йоан 6:44). 
Докато Той си има работа с вас, вие не сте развратени. 
Въпреки това, ако някой изпълни изискванията на 
Евреи 6:4-6 и се отрече от своето спасение, тогава Бог 
отнема Святия Дух и той става развратен. Без 
убеждение те вече не знаят, че вършат грешка. Не 
само го харесват, но харесват и всички онези, които се 
бунтуват срещу Бога. Развратените показват пълна 
липса на желание и отклик към Господа. 

 Разкайвате ли се и съжалявате ли за стореното? 
Желаете ли да бъдете във взаимоотношение с Господ? 
Ако е така, не сте развратени. Святият Дух все още 
работи с вас. Не сте били достатъчно зрели, когато сте 
обърнали гръб или сте отпаднали. Подобно на Павел, 
вие сте простени, защото сте били невежи, когато сте 
правили тези неща. Хвалете Бог — Той е вашият 
любящ небесен Баща! 
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ГЛАВА 10 
ПОЛУЧЕНА ПЪЛНОТА 

 
 

 Духът ми беше създаден в праведност и истинска 
святост, когато се новородих (Ефесяни 4:24). Тогава 
Святият Дух запечата тази чистота в чисто новия ми 
дух (Ефесяни 1:13). Всеки грях, който извършвам сега 
във физическите си действия, не може да проникне 
или да замърси духа ми, защото той е осветен и 
усъвършенстван завинаги (Евреи 10:10, 14; 12:23). 
Моят новороден дух не може да съгрешава (1 Йоан 
3:9)! 

 Получил съм вечно изкупление (Евреи 9:12). Това 
не ме насърчава да живея в грях, но вместо това ми 
дава стабилност в живота и взаимоотношението ми с 
Бог. Живея свято, защото го искам, и ако не го правя, 
знам, че ще дам възможност на сатана и други хора 
срещу мен (Римляни 6:16). Животът в святост 
определено е по-полезен от живота в грях! 

 Бог е доволен от мен поради това кой съм в духа 
(Йоан 4:24). Когато се проваля, грехът няма власт над 
мен, както преди, защото сега знам, че Бог вече ми е 
простил напълно – минали, настоящи и бъдещи 
грехове (Римляни 6:14). Духът ми не е опетнен по 
никакъв начин. Тъй като Бог е Дух, аз трябва да 
общувам с Него чрез това, което съм в духа. 

 Взаимоотношението ми с Господ е постоянно. 
Той винаги ме обича. Той винаги е доволен от мен – 
истинският аз, новороденият аз, моят дух (Ефесяни 
1:6). Това е частта от мен, която Бог обича и която съм 
обикнал. Не съм влюбен в плътското си аз и 
действията си. Не харесвам част от това, което 
виждам, правя и мисля, но разбрах, че имам ново аз. 
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В духа си аз съм развълнуван от това, което Исус 
направи, и съм поставил пълното си доверие в това. 
Тъй като ходя по духа, а не по плътта, преживявам 
Божия мир, радост и живот ежедневно. 

 Животът ми е стабилен. Не чувствам, че губя 
всичко всеки път, когато съгреша или се проваля. Не 
мисля, че трябва да се новораждам отново и да 
започвам целия процес на растеж отначало. Тази 
концепция за „една крачка напред и две назад“ е 
напълно изчезнала. Когато се проваля, просто се 
отвръщам от това. Покайвам се и се връщам в 
правилния път с това, което Бог ми е казал да правя, 
знаейки, че все още съм това, което съм в Христос и 
безкрайно повече в моя дух, отколкото някога съм 
успял да присвоя и проявя. Ето защо аз активно и 
агресивно продължавам да обновявам ума си към 
Неговото Слово. 
 
 

ПЛОД ЗА СВЯТОСТ 
 

 „Ако изповядваме греховете си, Той е верен и 
праведен да ни прости греховете и да ни очисти от 
всяка неправда“ (1 Йоан 1:9). 

 1 Йоан 1:9 традиционно се поучава, че всеки път, 
когато съгрешите, трябва да изповядате греховете си, 
за да получите прошка. Ако това наистина е това, 
което се има предвид, тогава това би поставило 
огромна тежест върху вас да се справите с всеки грях. 
Религията категоризира греха, но Божието Слово е 
много по-всеобхватно. Грехът не е само това, което 
правите погрешно, но и правилното, което не сте 
направили. Някои грехове ги осъзнавате, повечето 
други не. Ако трябва да изповядвате всеки грях, преди 
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да ви е простен, никой не би могъл да запази своето 
спасение. Това просто не може да бъде това, което 
това означава! 

 1 Йоан 1:9 се отнася за това когато за първи път 
идвате при Господ. Ако прошката зависи от това да 
признаете всичко, което някога сте направили 
погрешно и не сте успели да направите правилно, 
спасението би било недостъпно, защото сте забравили 
твърде много. Този стих инструктира невярващия да 
се новороди, а не вярващия да изповядва всеки грях 
през цялото време. Това е начинът, по който за първи 
път идвате при Господ. Вие признавате своята грешна 
природа и отделяне от Бог, за да преклоните колене и 
да получите спасение. Вие признавате, че сте 
грешник, нуждаещ се от прошка, и се очиствате от 
всяка неправда, като получавате чисто новия си, 
новороден дух. 

 1 Йоан 1:9 може също да означава очистване на 
последиците от греха от душата и тялото на 
вярващия. Духът ви не е засегнат от греха, но душата 
и тялото ви са. Грехът дава законно право на дявола 
да вкара смъртта си в живота ви, защото сте му се 
предали (Римляни 6:16). Как да се покайвате за това и 
да го изкарвате навън? Казвате: „Боже, сгреших и Ти 
беше прав. Съгреших и дадох на сатана тази 
възможност. Покайвам се!“ Изповядвайки, вие 
вземате спасението, прошката, святостта и 
праведността, които вече са реалност в духа ви и 
никога не са се колебали, когато сте се провалили, и 
ги извличате в тялото и душата си. Това буквално 
прогонва дявола и му отнема мястото. Врагът вече 
няма права и привилегии в живота ви, след като се 
покаете и се отвърнете от това, което сте направили! 
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 Ако разберете своето вечно изкупление, няма да 
бъдете насърчени да съгрешавате, но ще бъдете 
освободени да заявите: „Какъв велик Бог Си!“ Ще 
искате да прекарвате още повече време с Него. Ще 
желаете да живеете свято, така че нищо никога да не 
ви притъпи или да ви попречи да възприемете тези 
велики истини и Неговата любов. Разбирането на 
вашето вечно изкупление ще ви накара да живеете 
свято. 

 Така трябва да бъде! Не трябва да се опитвате да 
живеете свято от страх от отхвърляне и наказание; вие 
трябва да живеете свято в резултат на вашето 
спасение. Трябва да имате „плод за святост“ (Римляни 
6:22). Забележете как това е плод, а не корен на 
спасението. „Святостта“ не води до движение на Бог в 
живота ви, но вашите външни действия на святост са 
резултат от разбирането на праведната природа на 
вашия новороден дух. 
 
 

НИКОГА ОТДЕЛЕНИ ОТ НЕГОВАТА ЛЮБОВ! 
 

 Това промени живота ми! Това ми даде дълбока 
постоянна сигурност в отношенията ми с Бог, защото 
знам, че Той ме обича! Всъщност Той ме обича 
безкрайно повече, отколкото някога съм възприемал. 
След като топлите чувства от моята чудотворна среща 
с Бог утихнаха, (заради действията ми) си помислих: 
Е, Той ме обичаше едно време, но не съм сигурен, че 
Той все още ме обича сега, защото просто не се 
чувствам достоен. Тогава разбрах, че моят новороден 
дух е праведен и свят. Разбрах, че Бог ме гледа Дух 
към дух и че Той обича новородената част от мен! 
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 Аз съм Негово творение, „създадено в Христос 
Исус за добри дела“ (Ефесяни 2:10). В духа си аз съм 
съвършен и чист. Бог ме обича и аз никога не съм 
отделен от Неговата любов. Това хвърля нова 
светлина върху: „Кой ще ни отлъчи от Христовата 
любов? Скръб ли, или страх, или гонение, или глад, 
или голота, или беда, или меч?...Понеже съм уверен, 
че нито смърт, нито живот, нито ангели, нито власти, 
нито сегашното, нито бъдещето, нито сили, нито 
височина, нито дълбочина, нито кое да било друго 
създание ще може да ни отлъчи от Божията любов, 
която е в Христос Исус, нашия Господ“ (Римляни 8:35, 
38-39). В моя дух Бог вече ми е дал пълната Си мярка 
любов. „И ние всички приехме от Неговата пълнота и 
благодат върху благодат“ (Йоан 1:16). Пълен съм с 
Бог. Една трета от мен е Святият Дух от от край  до от 
край. И ако си новороден, всички тези неща са верни 
и за теб! 

 Това знание ще повлияе на живота ви и ще ви 
накара да се почувствате толкова чисти. Ще бъдете 
толкова благодарни за това, което Бог е направил, че 
ще живеете по-свято в действията си случайно, 
отколкото някога сте живели нарочно! 
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ГЛАВА 11 
БОЖИЯТА СВЪРХЕСТЕСТВЕНА 

ВЯРА 
 
 

 В духа си вие имате пълната мярка вяра. Нямате 
нужда от повече вяра от Бог, защото вече имате 
всичко, от което някога ще имате нужда. Вярата ви не 
е малка, незряла или в процес на израстване; тя вече 
е толкова съвършена и пълна, колкото вярата на Исус. 
Просто трябва да обновите ума си и да се научите да я 
освобождавате! 

 Когато за първи път се заех сериозно с Бог, 
започнах да жадувам да видя в живота си това, което 
видях в живота на библейските герои. Когато четях за 
неща в Словото, знаех, че не са били само за хората 
тогава. Въпреки че не бях виждал нито едно от тези 
неща да се проявява преди това, знаех в сърцето си, че 
те са и за мен сега. Тъй като вярата е това, което 
освобождава свръхестествената способност на Бог, в 
мен се появи стремеж да започна да действам в 
Неговия вид вяра. 

 Разбира се, в началото не разбрах много неща. 
Мислех, че вярата е нещо, което трябва да се получи. 
Вярвах, че трябва да правя неща, след като бъда 
спасен, за да накарам Бог да ми даде повече вяра. 
Поради това чувствах, че вярата ми е недостатъчна 
всеки път, когато се сблъсквах с проблем. Току-що 
приех такива повтарящи се мисли като: Вярата 
работи, но просто нямам достатъчно и Това, което 
имам, е твърде слабо! Това беше моето отношение. 
Въпреки това, чрез това откровение за духа, душата и 
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тялото, Господ изясни недоразуменията ми относно 
вярата и революционизира живота и служението ми! 
 
 

И ВЯРАТА БЕШЕ ДАР! 
 

 Понякога пасаж от Писанието става толкова 
познат, че можете да видите само едно негово 
приложение. Ако не позволите на Святия Дух да 
хвърли допълнителна светлина върху тази част от 
Словото Му, ще останете само с разбирането, което 
вече имате. Не предлагам да четете нещо в Божието 
Слово, което не е там, но ви препоръчвам да останете 
смирени пред вашия Учител – Святия Дух – докато 
разглеждаме по-отблизо някои много познати 
стихове (Йоан 14:26). 

 Начинът, по който сте новородени, е начинът, по 
който получавате всичко в християнския живот – по 
благодат чрез вяра. „Защото по благодат сте спасени 
чрез вяра, и то не от сами вас – това е дар от Бога — не 
чрез дела, за да не се похвали никой“ (Ефесяни 2:8-9). 
Спасението е всичко, което Бог е осигурил чрез 
Христовото изкупление; не е само когато за първи път 
минавате през Божията врата, като получавате 
опрощение на греховете и чисто нов дух. Спасението 
е всичко и в Неговия дом – изцеление, освобождение, 
преуспяване, радост, мир, любов, всичко, което 
получавате от Него. Всички тези предимства на 
спасението идват по същия начин, по който сте 
новородени – по благодат чрез вяра! 

 Колосяни 2:6 се съгласява, заявявайки: „И така, 
както сте приели Христос Исус, Господа, така и ходете 
в Него“. Как приехте Христос? По благодат чрез вяра. 
Как тогава ходите в Него и се наслаждавате на всички 
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предимства на Неговия спасителен пакет? По 
благодат чрез вяра! 

 Много хора тълкуват Ефесяни 2:8 твърде тясно, 
като ограничават думата „спасени“, че означава само 
първоначалното преживяване на новорождението. 
Само че, гръцката дума за спасение тук е „созо“, което 
включва всеки аспект на спасението. Следователно 
Ефесяни 2:8 действително казва: „Защото по благодат 
сте созо – простени за греховете, новородени, 
направени праведни, изцелени, освободени, 
преуспяващи и т.н. – чрез вяра“. 

 Други пропускат факта, че не само спасението е 
„не от вас, то е дар от Бога, не чрез дела, за да не се 
похвали никой“ (Ефесяни 2:8-9); също е и вярата. Бог 
не само осигурява спасението, от което се нуждаете, 
но Той също така доставя самата вяра, която 
използвате, за да присвоите Неговата благодат! И 
спасението, и вярата за получаването му са дарове от 
Бога! 
 
 

БОЖИЕТО СЛОВО СЪДЪРЖА НЕГОВАТА 
ВЯРА 
 

 Не можете да получите спасение, без да чуете 
Словото. „И така, вярата е от слушане, а слушането – 
от Христовото слово“ (Римляни 10:17). Може да не го 
чуете да се цитира по глава и стих, но истините и 
концепциите, които са в Божието Слово, трябва по 
някакъв начин да застанат на пътя ви. Трябва да 
знаете, че Исус умря за вашите грехове и поради 
Неговата любов Той предлага прошка независимо от 
вашите действия. Единственото Му изискване е да 
вярвате. 
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 Вярата идва чрез слушане на Словото. Как? 
Божието Слово съдържа Неговата вяра. Когато 
приемете Словото в сърцето си, вие получавате 
Божията свръхестествена вяра. Трябва да чуете 
Словото, защото така вярвате и приемате. 

 Бог вложи Своята вяра в Неговите думи. Когато 
тези думи се проповядват, те съдържат вяра. Ако 
отворите сърцето си, тази вяра ще влезе и ще доведе 
до спасение (1 Петрово 1:23-25). Вярата, която 
използвате, за да получите спасение, не е просто 
човешка вяра, а собствената свръхестествена вяра на 
Бог, която дойде при вас чрез Неговото Слово. 

 Важно е да знаете дали вашата вяра е естествена 
или свръхестествена. Ако вярвате, че вашата вяра е 
просто човешка вяра, дяволът ще може да ви убеди, 
че това не е много добро. Той ще ви каже, че е 
нищожна, слаба, крехка и малка по количество и 
сила. Но когато разберете, че вярата, която 
използвате, е Божията свръхестествена вяра, която ви 
е предадена чрез Неговото Слово, вашето ниво на 
увереност и очакване ще се повиши. Това не е само 
вярата, която сте използвали, за да се новородите, но 
това е вярата, която използвате, за да присвоите 
всичко в християнския живот! 

 Тъй като Божията вяра е свръхестествена вяра, тя 
произвежда свръхестествени резултати. Тя има 
способността да прави неща, които ще ви отведат 
отвъд физическата сфера. Ако вярвате, че използвате 
само човешка вяра за християнския живот, ще 
можете да получите само естествени резултати. 
Когато обаче осъзнаете, че използвате Божията вяра, 
ще започнете да изпитвате свръхестествени 
резултати! 
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ЧОВЕШКА ВЯРА 
 

 Човешката вяра се основава на естественото 
знание. Бог създаде човечеството като вярващи 
същества. Дори преди да бъдете новородени и 
отделени от влиянието на Бог, има естествен вид вяра. 
В опит да обясня вярата, това беше нещото, на което 
моята църква ме научи, докато растях. 

 Взимайки един стол, казваха те: „Как знаеш дали 
този стол ще те издържи? Иска се вяра, за да седнеш 
на него“. След това добавяха: „Вяра е, когато караш на 
зелен светофар. Трябва да вярваш, че от другата 
страна има червен светофар. Не го знаеш, защото не 
го виждаш, така че не можеш да го докажеш. Дори и 
червеното да е там, пак трябва да вярваш, че другите 
коли ще спрат“. И премествайки се в небето, казваха 
те: „Вяра е да се возиш в самолет. Не знаеш как работи 
и не си запознат лично с пилота. Как можеш да си 
сигурен, че механизмите са изправни и пилотът дали 
може да ги управлява?“ Те заявяваха: „Това е вяра!“ 
Това е вид вяра, но е човешка вяра. С други думи, това 
е вяра, основана на сетивно знание – факти – неща, 
които можете да видите, вкусите, чуете, помиришете 
и почувствате. 

 Независимо дали го съзнавате или не, първото 
нещо, което бихте направили, преди да се опитате да 
седнете на стола, би било да го погледнете, за да 
видите дали има четирите крака. Ако има само три 
крака и се люлее, сякаш ще падне, няма да седнете в 
него. Независимо дали го осъзнавате или не, когато се 
приготвите да седнете на стол, вие го проверявате. 
Може да не е перфектна проверка, но вие все пак 
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събирате някакво разумно знание, на което да 
базирате действията си. 

 Вие също сте обучени да знаете, че когато вашата 
страна на светофара свети зелено, от другата страна е 
червено. Имате личен опит, на който да базирате 
това, защото сте били от другата страна, чакайки на 
червено много пъти преди. Въпреки това, за 
допълнителна безопасност, вероятно сте се уверили, 
че никой не изглежда така, сякаш може да мине на 
скорост и да подмине светлината, преди да 
продължите. 

 Човешката вяра е ограничена до това, което може 
да види, вкуси, чуе, помирише и почувства. Ако 
забележите, че едно от крилата липсва, няма да 
летите с този самолет. Ако видите развалина на 
кръстовището, няма да продължите право през него, 
дори и да свети зелено. Ако столът изглеждаше така, 
сякаш ще се разпадне под тежестта ви, нямаше да се 
опитате да седнете на него. Ако изглежда, че фактите 
не подкрепят действието, не можете да действате 
противно, когато използвате естествената вяра. 
 
 

ВЯРАТА ВИ Е СВЪРХЕСТЕСТВЕНА! 
 

 Докато човешката вяра следва сетивното 
познание, свръхестествената вяра го предхожда. Бог 
демонстрира този вид вяра, когато промени името на 
Аврам в Авраам (баща на много народи), преди дори 
да имаше едно дете (Битие 15:2-6; 17:4-6). „Както е 
писано: „Направих те баща на много народи“, пред 
Бога, на когото той повярва, който съживява 
мъртвите и вика несъществуващото в съществуващо“ 
(Римляни 4:17). 
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 Ето как действа Божията вяра. Той признава 
онези неща, които все още не са изявени, сякаш вече 
са. Бог извика тези неща така, сякаш са били, дори 
преди да има физическо доказателство за тяхното 
съществуване. Естествената вяра може да признае 
само това, което вече вижда, вкусва, чува, помирисва 
и усеща. Свръхестествената вяра буквално извежда 
нещата в проявление от духовната сфера. Това вече е 
радикална разлика! 

 Вие сте използвали свръхестествена вяра, за да се 
новородите. Това не беше естествена вяра, защото 
вярвахте в неща, които бяха отвъд сетивното ви 
знание. Освен ако не сте имали видение или не сте 
чули глас, нито едно от двете не е норма, вие не бихте 
могли да възприемете духовната истина с 
естествените си сетива. Трябваше да вярвате в неща, 
които не можете да видите, като: рай и ад, Бог и дявол, 
грях и прошка. Всичко това бяха въпроси на вярата, 
които не можеха да бъдат проверени или доказани 
чрез обикновена човешка вяра. Святият Дух ви 
просвети отвътре, докато говори на сърцето ви, за да 
можете да направите стъпка на вяра, която не се 
основава на това, което можете да видите, вкусите, 
чуете, помиришете или почувствате. Чрез Неговото 
Слово ви беше дадена Божията свръхестествена вяра, 
когато се новородихте. 

 Същата вяра, с която сте се новородили, сега 
винаги присъства в духа ви. Тя не се изпарява, не 
намалява, нито остарява и губи силата си. Тази 
свръхестествена вяра е точно същата във вашия 
новороден дух, както в момента, в който сте били 
спасени. Може да не изпитвате тази вяра и всички 
нейни предимства в тялото и душата си, но тя е там в 
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духа ви. Ако сте новородени, вие вече имате 
свръхестествената вяра на Бог! 

 Вярата е плод, който произлиза от вашия дух. „А 
плодът на Духа е: любов, радост, мир, дълготърпение, 
благост, милост, вярност, кротост, себеобуздание; 
против такива няма закон“ (Галатяни 5:22-23). Вярата 
– вярването – е продукт дълбоко в сърцето, не просто 
от ума. „Защото със сърце се вярва за оправдание, и с 
уста се прави изповед за спасение“ (Римляни 10:10). 
За новородените вярващи вярата всъщност е вложена 
във вашия пресъздаден дух! 

 Нямате нужда от повече вяра – просто трябва да 
вярвате, че вече я имате. Както е Исус сега, така сте и 
вие в този свят (1 Йоан 4:17). Вярва ли Исус? Разбира 
се, че вярва! Той действа перфектно във вярата. 
Вашият новороден дух има вярата на Бог в себе си 
съвършено, без липса или неадекватност. Осъзнайте 
го! Отидете в Божието Слово и открийте законите, 
които управляват как работи вярата. След това 
започнете да си сътрудничите и да ги използвате във 
ваша полза. Ще откриете, че вярата, която вече е във 
вас, е повече от достатъчна за всеки проблем, с който 
някога ще се сблъскате! 
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ГЛАВА 12 
СЪЩАТА СКЪПОЦЕННА ВЯРА 

 
 

 Вие бяхте оправдани чрез вярата на Христос. 
„Като знаем, че човек не се оправдава чрез дела по 
закона, а само чрез вяра в Исус Христос, ние също 
повярвахме в Христос Исус, за да се оправдаем чрез 
вяра в Христос, а не чрез дела по закона; защото чрез 
дела по закона няма да се оправдае нито едно 
същество“ (Галатяни 2:16). 

 В KJV този стих е преведен така: „Като знаем, че 
човек не е оправдан чрез делата на закона, а чрез 
вярата на Исус Христос, ние също повярвахме в Исус 
Христос, за да се оправдаем чрез вярата на Христос, а 
не чрез делата на закона: защото чрез делата на 
закона няма да се оправдае нито една плът“. 

 Бог не само осигури спасение, но и ви даде вярата, 
за да го получите. Вие бяхте толкова обвързани с грях, 
преди да се новородите, че не можехте да протегнете 
ръка в собствената си способност да получите 
спасението, което Бог вече беше купил за вас. Умът и 
сърцето ви просто бяха твърде покварени, за да 
повярвате. Тази причинена от греха слепота ви 
отделяше от Бог. Той проби тъмнината ви. 

 Вие не само сте новородени чрез тази вяра, но  
трябва да живеете целия си християнски живот с нея! 
„Съразпънат съм с Христос; и вече не аз живея, а 
Христос живее в мен; и животът, който сега живея в 
плътта, го живея с вярата в Божия Син, който ме 
възлюби и предаде Себе Си заради мен“ (Галатяни 
2:20,). В KJV не се казва „Живея с вяра в Божия Син“, 
а „Живея с вярата на Божия Син.“ (Знам, че няколко 
съвременни превода го предават „Живея с вяра в 
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Божия Син, но това не е точно според гръцкия.) Само 
няколко стиха по-рано в 2:16, Павел заявява два пъти, 
че сте оправдани чрез вярата на Христос. Много ясно 
е, че не е просто човешка вяра, която получава от Бог, 
а Неговата собствена свръхестествена вяра. 
 
 

ПРОБЛЕМ СЪС ЗНАНИЕТО 
 

 Първата стъпка е да повярвате, че имате тази 
вяра, но целта е да освободите ползите от нея в душата 
и тялото си. Точно както всичко останало във вашия 
дух, вашата вяра не се колебае поради вашето 
представяне. Вие сте новородени, независимо от 
вашите дела, използвайки свръхестествената вяра на 
Бог. Сега тази вяра винаги е там. Вашата вяра започва 
да действа, работи, става ефективна, когато осъзнаете 
добрите неща, които са във вас в Христос (Филимон 
1:6). Осъзнайте, че Бог вече ви е дал Своята 
свръхестествена вяра! 

 Вие нямате липса на вяра, имате проблем със 
знанието! Не знаете какво имате. Не сте научили 
законите, които управляват вярата, или как да си 
сътрудничите с тях. Ако не осъзнаете тази вяра и не се 
научите как да я използвате, тогава няма да я видите 
да се проявява. Няма да е защото я нямате, а защото 
не знаете как работи! 

 На всеки новороден вярващ е дадена мярката на 
вярата. „Защото чрез дадената ми благодат казвам на 
всеки един измежду вас да не мисли по-високо, 
отколкото трябва да мисли, а да внимава да е разумен, 
според мярката на вярата, която Бог е разпределил на 
всеки“1 (Римляни 12:3). Някои хора учат и някои 
                                                           

1  
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библейски версии всъщност превеждат това 
неправилно, казвайки мярка на вяра. Въпреки това 
Галатяни 2:16 и 20 потвърждават, че това наистина е 
мярката на вяра. 

 Вие сте получили точно същото количество и 
качество на вяра, когато сте се новородили, както 
всеки друг християнин. Въпреки това, в Божията 
„опашка за супа“ повечето хора смятат, че Той 
приготвя вярата, използвайки голямо разнообразие 
от различни мерки. На някой му е даден пълен 
черпак, на друг чаена лъжичка. На този една супена 
лъжица, а на онзи едва капка. Римляни 12:3 
категорично опровергава това погрешно възприятие. 
Всъщност на всеки е даден пълен черпак, защото това 
е мярката на вяра! 

 Гледайки външно, няма съмнение, че някои хора 
работят с повече вяра от други. Може би си мислите: 
Те имат повече вяра от мен! Не, те просто имат повече 
от нея във физическата сфера. С други думи, те 
използват повече от своята мярка на вяра, отколкото 
вие. Да приемем, че и аз, и вие сме получили 
идентични подаръчни карти на стойност 1000 долара 
всяка. Аз купувам стерео система за 800 долара, а вие 
купувате кожено палто за 200 долара. Въпреки че 
първоначално ни е дадена абсолютно същата мярка, в 
зависимост от употребата ни, получаваме много 
различни резултати! 
 
 

ПЕТЪР, ПАВЕЛ И ВИЕ 
 

 Павел използва вярата на Исус. В Галатяни 2:20 
той основно заявява: „Аз живея със същата вяра, 
която Исус използва, когато ходеше по тази земя.“ 
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Римляни 12:3 разкрива, че няма различни мерки или 
различни количества. Така че, ако Павел е живял с 
вярата на Божия Син, това означава, че всеки друг 
новороден вярващ като него също има вярата на 
Божия Син. Каква радикална истина! 

 Когато сте се новородили, ви е дадена вярата на 
Исус Христос. Дори ако все още не разбирате как да я 
освободите, само знанието, че е там и потенциалът й 
ще ви даде цялата мотивация, от която се нуждаете, за 
да не се откажете, докато не я видите да се проявява. 
Ако можехте просто да схванете това, което споделям, 
нивото на вашите очаквания щеше да хфръкне през 
покрива! 

 Петър имаше тази вяра. „Симон Петър, слуга и 
апостол на Исус Христос, до онези, които чрез 
правдата на нашия Бог и Спасител Исус Христос са 
получили еднаква с нас скъпоценна вяра“ (2 Петрово 
1:1). Петър написа това писмо до група вярващи, 
които вече бяха получили тази „еднаква скъпоценна 
вяра“. Това не беше нещо, което търсеха или към 
което се стремяха; те вече го имаха. Получиха ли те 
тази вяра като бяха святи и вършеха неща? Не, тя 
дойде „чрез правдата на нашия Бог и Спасител Исус 
Христос“. Когато сте се новородили, вие също сте 
получили тази „еднаква скъпоценна вяра“. 

 Петър освободи вярата си и прояви много 
страхотни неща! Той вървеше по вода в разгара на 
бушуваща буря (Матей 14:29). Той проповядва и видя 
три хиляди души новородени в деня на Петдесетница 
(Деяния 2:37-41). Петър изцели куция просяк при 
портата на храма (Деяния 3:6-7). Сянката му падаше 
върху хора, които мигновено се изцеляваха, докато 
вървеше по улицата (Деяния 5:15-16). Той също 
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възкреси Тавита от мъртвите (Деяния 9:36-41). Това е 
той, който каза, че имате същата скъпоценна вяра! 
Ако не вярвате, че имате тази вяра, тогава направо 

можете да откъснете 2 Петрово от вашата Библия, 
защото не се отнася за вас! То специално е написано 
за вярващите със „същата скъпоценна вяра“ (1:1). 
Петър не действаше в собствената си човешка вяра. 
Той беше надарен с такава вяра не защото беше 
апостол и беше ходил с Исус. Подобно на Павел, на 
Петър беше дадена мярката на вярата при 
новорождението. Той живееше живота си с вярата на 
Божия Син – и вие също можете! 
 
 

САМО АМЕРИКАНЦИ 
 

 Вие имате същата вяра като Исус! Може да не 
работи всичко по начина, по който Той го правеше, но 
е там. Вашата душа, като филтър, пресява това, което 
изтича от духа ви във физическата област. Всички 
ваши мисли и концепции, които са в противоречие с 
откровението на Божието Слово, блокират потока. 
Факт е, че ако мислите ви са наистина извъртяни, 
много малко от това, което е в духа ви, ще може да 
премине през душата ви и да се прояви. Ето защо 
може да не виждате много да се случва по отношение 
на действията и резултатите. Въпреки това, докато 
продължавате да обновявате ума си, повече от 
Божията свръхестествена вяра, която е във вас, ще 
бъде свободна да се прояви! 

 Преживях огромно нарастване на Божията вяра, 
проявена в живота ми. Въпреки че не съм перфектен 
пример, виждал съм хора да възкръсват от мъртвите. 
Слепи очи и глухи уши буквално се отвориха пред 
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очите ми. Дарбите на Святия Дух успяха да преминат 
през мен далеч отвъд всичко, което някога бих могъл  
да възприема в естествената сфера. Чрез слово на 
знание всъщност съм казвал имената на хора 
предварително! Също така съм възприемал точно в 
духа си болестите и заболяванията на различни хора, 
какво се случва в браковете им и т.н. Иска се вяра за 
такива неща! Не я проявявам перфектно, но видях 
такова увеличение, че мога да ви разкажа за 
положителните резултати, които изпитах, и всичко 
това, защото повярвах, че вече имам Божията 
свръхестествена вяра. Не се опитвам да получа повече 
вяра — просто се уча да освобождавам това, което вече 
имам! 

 На въпроса по телевизията „Защо виждате 
толкова много изцеления в страните от Третия свят, 
отколкото тук, в Съединените щати? Дали защото те 
имат повече вяра?“ Райнхард Бонке, известен немски 
евангелизатор на световното изцеление със 
специална страст към Африка, отговори: „Това е 
невалиден въпрос!“ Той изясни твърдението си, като 
добави: „Американците са единствените хора по 
лицето на земята, които съм срещал, които имат тази 
концепция за „повече вяра“ и „малко вяра“. В други 
страни или вярваш, или не! Само американците 
вярват в различната степен и трябва да достигнат 
ниво 10, 20 или каквото и да е, преди вярата им да 
започне да работи. В действителност тази идея 
нарушава това, което Исус учи в Матей 17:20. Той 
каза, че ако вярата ви е като синапено зърно, можете 
да кажете на планината да се премести и тя ще ви се 
подчини. Можете просто да й говорите и вярата ви ще 
работи!“ 
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 Каква разлика ще направи това откровение в 
живота ви! Сега можете честно и смело да заявите: 
„Получих мярката на вярата от Исус при спасението. 
Вярата на Христос е в мен – не повече и не по-малко 
от всеки друг новороден вярващ. Същата вяра, която 
Исус използва, за да възкреси Лазар от мъртвите е 
достъпна за мен точно сега. Въпроса е просто да 
обновя ума си, защото в духа си имам същата сила, 
помазание и потенциал. От този ден нататък очаквам 
да видя увеличение на проявлението в животът ми за 
слава на Бог! Амин!“ 
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ГЛАВА 13 
ВАШИЯТ ДУХ ЗНАЕ ВСИЧКО 

 
 

 Вашият новороден дух дойде с ума на Христос. 
„Защото: „Кой е познал ума на Господа, за да може да 
Го научи?“ А ние имаме ум Христов“ (1 Коринтяни 
2:16). Във вашия дух има ум, който вече знае всичко. 
Останалата част от християнския живот е да се 
научите как да го извлечете във физическата сфера. 
Когато това се случи, вие изпитвате това, което се 
нарича „знание от откровение“. 

 Родени сте с естествен ум. Той действа както в 
душевната сфера, така и във физическата сфера като 
вашия мозък. Когато сте дошли на този свят, не сте 
знаели нищо. Вашият мозък е имал някои 
автоматични функции, които са се задействали, като 
дишане, изпомпване на кръв и т.н., но умът ви 
трябваше да бъде образован. Не сте излезли от 
утробата ходейки и говорейки. Трябваше да се 
тренирате да координирате мускулите си. Това 
изискваше много информация! 

 Когато сте се новородили, вие сте получили ума 
на Христос в духа си. Вашият духовен ум обаче не 
трябва да бъде развиван, трениран или обучаван, 
защото е новороден в съвършено познание. 

 Може би се чудите, какво ще кажеш за 1 
Коринтяни 13:9-10, където се говори само за частично 
знание, докато не дойде това, което е съвършено? 
Това се отнася до естествения ви ум във вашата 
душевна област. В момента не разбирате всичко с 
физическия си ум. Вие сте в процес на обновяването 
му, което няма да бъде пълно, докато не получите 
това, което е съвършено – вашето прославено тяло. 
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Но във вашия дух вие имате ума на Христос, който 
вече е завършен. Просто не се проявява във вашия 
ограничен малък мозък в черепа ви! 

 Никой не може да защити погрешната позиция, 
че 1 Коринтяни 2:16 означава, че имате ума на 
Христос точно сега във вашия физически ум. Има 
неща, които Господ Исус знае, но вие просто не ги 
осъзнавате в естествения си ум. Господ знае какво 
казва в Словото, но вие и аз все още откриваме 
пълнотата на Неговото значение – дори само в 
Евангелията! Никой не може да претендира за пълно 
разбиране и пълно откровение, защото вашите 
действия и нагласи не го подкрепят. 
 
 
КОЛЕБЛИВИ ЛИ СТЕ? 
 

 Вашият духовен и физически ум са две отделни 
единици във вас. Когато не са съгласни, възниква 
двойнственост или колебливост. „Очистете сърцата 
си, вие колебливи“ (Яков 4:8). Ключът към 
християнския живот е да тренирате физическия си ум 
да се съгласи с духовния ви ум, който е умът на 
Христос. 

 Вие сте дух, душа и тяло. Вашият новороден дух 
винаги е в съгласие с Бог. Вашето тяло е под влияние 
на това, което може да види, вкуси, чуе, помирише и 
почувства. Когато вашият естествен ум мисли по 
същия начин като вашия духовен ум, вие сте 
целеустремени. Това е, когато вярвате с цялото си 
сърце и виждате проявената Божия сила. Въпреки 
това, ако вашият физически мозък мисли противно 
на вашия духовен ум, вашето преживяване ще бъде 
различно от начина, по който мисли вашият дух. 
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Вашата душа — по-специално вашият естествен ум и 
начинът, по който мислите — е определящият фактор. 

 Вашият духовен ум винаги мисли по начина, по 
който мисли Бог. Словото перфектно представя това, 
което мислите в духа си. То казва: „Всичко мога чрез 
Онзи, който ме укрепва“ (Филипяни 4:13). Ако 
физическият ви ум е съгласен, тогава ще видите как 
свръхестествена сила и способност преминават през 
душата ви в тялото ви, което дава резултати във 
физическата сфера. Но ако мислите ви са противни, 
мислейки: Не мога да победя тази болест. Познавам 
петима души, които са починали от същото нещо и 
моят лекар ми каза, че е безнадеждно! Тогава сте 
колебливи. Колебливият човек не получава нищо от 
Господа! 

 Единомислието носи стабилност, но двумислието 
причинява нестабилност. „Но ако на някого от вас не 
достига мъдрост, нека проси от Бога, който дава на 
всички щедро и без да упреква, и ще му се даде. Но да 
моли с вяра, без да се съмнява ни най-малко; защото, 
който се съмнява, прилича на морска вълна, която се 
тласка и блъска от ветровете. Такъв човек да не мисли, 
че ще получи нещо от Господа, защото колебливият е 
непостоянен във всичките си пътища“ (Яков 1:5-8). 
Умът на Христос е във вашия дух, но душата ви не 
мисли автоматично по този начин. Необходими са 
усилия, за да обновите физическия си ум, за да се 
съгласи с духовния ви ум. По същество това е мястото, 
където е конфликтът в християнския живот – в ума. 
 
 
ВИЕ ЗНАЕТЕ ВСИЧКО 
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 Повечето християни вярват, че единственото 
нещо, което се е променило, когато са се новородили, 
е тяхното бъдеще – небето вместо ада. След като са 
приели Христос, те не са видяли никаква промяна във 
физическите си тела и не са я възприели автоматично 
и в душите си, така че заключават, че истинската 
промяна трябва да е само на хартия. Нищо наистина 
не се променя до небето, когато всичко ще бъде 
страхотно. 

 Да, промяната ще бъде завършена на небето, но в 
момента една трета от вас вече е завършена. Вашият 
дух има ума на Христос и знае всичко! Ако наистина 
вярвахте в това, нямаше толкова лесно да бъдете 
тласнати към поражение, хленчейки: „Знам, че Бог 
може да го направи, но просто не разбирам Божиите 
неща!“ Прегръщайки невежеството си, вие пеете 
песни за това, че някой ден ще бъде по-добре, но сега 
„Аз съм просто беден странстващ пътешественик“. 
Плачейки и страдайки, вие прославяте слабостите си, 
намирайки утеха във факта, че „просто съм толкова 
неадекватен. Не мога да преживея победа, докато не 
отида при Господа“. Това не е вярно! Вие просто не 
осъзнавате, че в духа си вече сте чисто нов човек! 

 В духа си вие знаете всичко! „А вие имате 
помазанието от Святия и знаете всичко“ (1 Йоан 2:20). 
„Помазание“ просто означава „специално надаряване 
със сила или способност“. Святият е Исус. 

 Хората, които не разбират духа, душата и тялото, 
четат стих като този и вдигат ръце, казвайки: 
„Библията е толкова трудна за разбиране! Мога да 
докажа с резултата от последния си тест, че не знам 
всичко. Дори забравих къде си сложих ключовете 
тази сутрин. След като влязох в стаята, не можах да си 
спомня защо бях там. Това доказва, че не знам 
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всичко!“ Онези, които признават само своя 
физически мозък и душевна област, никога няма да 
могат да прегърнат тази истина от Божието Слово. 

 Въпреки това, 1 Йоан 2:20 ясно разкрива, че 
знаете всичко. Как е възможно това? Във вашия дух 
вие имате ума на Христос. Гръцката дума за „всичко“ 
означава „с изключение на нищо“. Това означава, че 
не само знаете някои неща или много неща, но всички 
неща. В духовния си ум вие знаете всичко, което Исус 
знае! 
 
 
ПЪТЯТ КЪМ ПРОЯВЛЕНИЕТО 
 

 Вероятно питате: „Това е страхотно, но каква е 
ползата от него? Как да го пренеса във физическата 
сфера, където имам нужда?“ 

 Първо и най-важно, трябва да вярвате, че вече сте 
го получили. Не можете да пуснете нещо, което 
наистина не вярвате, че притежавате. Ако се 
колебаете по отношение на истината, че вашият 
новороден дух има ума на Христос и знае всичко, 
тогава докато полагате усилия в процеса на 
освобождаване на това, дяволът ще ви изкуши да си 
помислите: Това, което този човек каза, не е вярно. 
Словото не означава това. Това просто не работи! Ако 
не сте абсолютно убедени, ще се разочаровате и ще се 
откажете, преди да видите проявлението. Трябва да 
вярвате, че имате ума на Христос във вашия 
новороден дух, дори и да се объркате. Това е първата 
стъпка. 

 След като наистина повярвате, вие сте на пътя 
към проявлението! 
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ГЛАВА 14 
ОСВОБОЖДАВАНЕ НА УМА НА 

ХРИСТОС 
 
 

 Изучаването на Божието Слово ще извлече 
мъдростта, която е в духа ви. Когато четете Библията, 
вие приемате думи с физическите си очи, които са дух 
и живот. Докато приемате това знание в душата си, 
във физическия ви ум идват нови мисли и идеи. 
Когато това се случи, вашият дух – който вече има 
истината и ума на Христос – ще свидетелства с това. 

 Със сигурност сте чели стих от писанието и сте се 
почувствали така, сякаш изведнъж сте го „видяли“. 
Може да сте го чели дузина, дори сто пъти преди, но 
изведнъж всичко във вас вика: „Да!“ Това е вашият 
дух и вашата душа да станат един ум. Когато вашата 
душевна област придобие истина и започне да я 
прегръща, вашият дух се свързва и се съгласява. След 
като връзката е направена, тази истина просто 
изчезва вътре във вас. Сега това е откровение и 
реалност за вас. Поради вашия вътрешен свидетел не 
е задължително да се нуждаете от някой друг, за да го 
докажете; просто знаете! 

 Няколко писания разкриват това вътрешно 
свидетелство. „Така Самият Дух свидетелства с нашия 
дух, че сме Божии деца“ (Римляни 8:16). 1 Йоан 5:6-10 
също описва това, по-специално стих 10, който казва: 
„Който вярва в Божия Син, има свидетелството в себе 
си“. 

 Изучаването на Божието Слово е жизненоважно 
за постигане на целенасоченост и освобождаване на 
Божията сила! Вашият духовен ум, умът на Христос, е 
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напълно съгласен със Словото. Когато една истина от 
Божието Слово пусне корени във вашата душевна 
област, същото това знание, което вече е 
съществувало във вашия духовен ум, се издига и се 
свързва с него. Това извлича Божията сила, която 
живее във вас, във физическата област. Тогава ще 
видите проявление! 
 
 
ДУХЪТ ВИ СЕ МОЛИ! 
 

 Молитвата на езици е друг мощен начин за 
освобождаване на ума на Христос. „Стремете се към 
любовта; но копнейте и за духовните дарби, а особено 
за дарбата да пророкувате. Защото, който говори на 
език, той не говори на хора, а на Бога, защото никой 
не го разбира; но в духа говори тайни“ (1 Коринтяни 
14:1-2). Когато се молите в Духа, вие говорите тайни. 

 Вашият дух се моли! „Защото, ако се моля на език, 
духът ми се моли, но умът ми не дава плод“ (1 
Коринтяни 14:14). Това писание показва и двата ума в 
действие. Когато се молите на езици, вашият дух се 
моли, но вашето разбиране – вашият душевен, 
физически, естествен ум – е безплодно. 

 Вие се изграждате, като се молите на езици. 
„Който говори на език, изгражда себе си; а който 
пророкува, изгражда църквата“ (1 Коринтяни 14:4). 
„Назидавам“ означава „да изграждам“ или „да 
насърчавам духовното израстване.“ Душата ви 
всъщност расте и се изгражда, защото вашият дух 
вече е съвършен и завършен. Умът на Христос във 
вашия дух се моли, когато се молите на езици. 

 Вашата цел е да улесните единомислието. Вие не 
се опитвате да вкарате Божието Слово в духа си, 
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защото умът на Христос вече знае всичко. Вие се 
опитвате да вкарате Божието Слово в душата си, за да 
може духът ви да свидетелства с него. Докато вашата 
душевна област прегръща една истина и се съгласява 
„Да, Боже, това е, в което вярвам. Изхвърлям всички 
други противоположни мисли и системи от вярвания. 
Тази истина сега ще управлява живота ми“, вие 
ставате на едно мнение. Душата ви се обединява с 
начина на мислене на вашия дух и вие сте изградени 
чрез извличане на мъдростта и знанието на вашия дух 
във физическата област. Тогава ще видите Божията 
сила да се проявява! 
 
 
СКРИТА МЪДРОСТ 
 

 Когато се молите на езици, духът ви се моли със 
скритата мъдрост на Бог. „Но в духа говори тайни“ (1 
Коринтяни 14:2). Какви са тези тайни? „Божията 
премъдрост, която е била скрита, която е била 
предопределена от Бога преди вековете за наша 
слава“ (1 Коринтяни 2:7). Това е, което проповядваше 
апостол Павел! 

 В 1 Коринтяни 2 Павел описва своето 
проповядване и мъдрост. Той не просто използва 
човешкия си интелект, но служи на Божието Слово „в 
демонстрация на Духа и силата“ (1 Коринтяни 2:4). В 
процеса на обяснение на това Павел всъщност събаря 
плътското знание – наученото физическо знание, от 
вида, който получавате от училище – в полза на 
Божията мъдрост. С други думи, има мъдрост, която 
произлиза от вашия новороден дух (ума на Христос. 1 
Коринтяни 2:16), и има мъдрост, която идва от вашия 
физически мозък (това, на което някой ви е научил). 
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Тъй като не можете наистина да разберете Божиите 
неща само с естествения си ум, трябва да ги разберете 
чрез своя духовен човек. Именно тази мъдрост, която 
идва от вашия дух, ви позволява да се свържете с Бог. 
Павел проповядваше тази мъдрост, като канеше 
невярващите да повярват и като ги насърчаваше да 
узреят. 
 
 
„НО БОГ ОТКРИ...“ 
 

 Преди да продължа, бих искал да изясня 
неправилното използване на 1 Коринтяни 2:9, където 
се казва: „А както е писано: „Каквото око не е видяло 
и ухо не е чуло, и на човешко сърце не е идвало, това 
е приготвил Бог за тези, които Го любят“. Някои хора 
четат това и казват: „Това противоречи на това, което 
поучаваш. Това показва, че не можеш наистина да 
знаеш Божиите неща. Този стих доказва, че Той е 
мистериозен и вие не можете наистина да знаете!“ 

 Не спирайте до тук! Продължавайте да четете 
следващите няколко стиха: „Но на нас Бог откри това 
чрез Духа; понеже Духът изследва всичко, дори и 
Божиите дълбочини. Защото кой човек знае какво 
има в човека, освен духът на човека, който е в него? 
Така и никой не знае какво има в Бога, освен Духът на 
Бога. А ние получихме не духа на света, а Духа, който 
е от Бога, за да познаем това, което Бог ни е подарил… 
А ние имаме ум Христов“ (1 Коринтяни 2:10-12, 16). 

 1 Коринтяни 2:9 противопоставя старозаветните 
светии, които не можеха да разберат, с новозаветните 
вярващи, които знаят всичко в духа си! В този стих 
Павел цитира старозаветно писание (Исая 64:4). 
Старозаветните хора не бяха новородени, така че те 
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нямаха новородени духове. Поради това е напълно 
правилно да се каже, че те не могат да разберат 
Божиите неща. За тях това е глупост, защото те трябва 
да бъдат духовно разпознати (1 Коринтяни 2:14). 
Въпреки това, не е точно да се каже същото за 
новозаветен вярващ, който има ума на Христос в 
новородения си дух. Вие можете да разберете 
Божиите неща! 

 Павел проповядваше скритата Божия мъдрост, 
която получи чрез откровение. Той заявява: „Аз 
говоря езици повече от всички вас“ (1 Коринтяни 
14:18). Докато Павел се молеше в духа, той изричаше 
Божиите тайни и получаваше откровение за тях (1 
Коринтяни 14:2). Той обаче не проповядваше и не 
поучаваше на езици (1 Коринтяни 14:19). Павел 
служеше на родния си език с мъдростта, която получи 
чрез молитва на езици. 
 
 
ОТВЪТРЕ НАВЪН 
 

 Молете се на езици, когато изучавате Божието 
Слово. Докато го правите, вие ще освобождавате ума 
на Христос във вашата душевна област чрез знание от 
откровението. Не подкрепям говоренето на езици и 
след това просто приемането на всичко, което ви 
хрумне, че е от Бог. Не, трябва да съответства на 
Словото. Бог ще ви разкрие нещата свръхестествено 
чрез Своето Слово в резултат на молитва на езици. 

 Знанието чрез откровението идва от Святия Дух 
във вашия новороден дух, който свидетелства в 
душата ви с истина от Божието Слово. Може да четете 
или слушате Писанието, когато изведнъж то оживява 
вътре. Това е откровение! 
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 Симеон разпозна Младенеца Христос чрез 
знание от откровението. „На него му беше открито от 
Святия Дух, че няма да види смърт, докато не види 
Господния Христос. И по внушение на Духа той дойде 
в храма. И когато родителите внесоха Детето 
Исус…той Го взе на ръцете си и благослови Бога“ 
(Лука 2:26-28). Никой човек не би могъл да му каже 
тези неща. Бог го разкри на Симеон чрез неговия дух. 

 Знанието чрез откровението идва отвътре навън, 
а не отвън навътре. Може да четете Словото, да го 
изучавате, да търсите нещата на гръцки, да 
проверявате препратки и да четете или слушате 
мнението на някой друг за това, което казва Словото. 
Но тогава, изведнъж, умът на Христос във вашия 
новороден дух просто се протяга отвътре и грабва тази 
истина, крещейки: „Да! Това е истина. Това е за теб!“ 
Това е знание чрез откровение. 
 
 
ВЯРВАЙТЕ, ЗА ДА ТЪЛКУВАТЕ 
 

 Когато се молите на езици, можете да вярвате на 
Бог за тълкуване. „Затова, който говори на език, нека 
се моли за дарбата и да тълкува“ (1 Коринтяни 14:13). 
Признавам, че контекстът на този стих се отнася 
предимно до необходимостта от тълкуване на 
публично даден език в църковна служба, но можете да 
вярвате на Бог за тълкуване, когато се молите в духа и 
насаме. 
 Молитвата на езици ви носи полза, независимо 
дали вярвате в тълкуването или не. Тя облекчава 
стреса и освобождава Божия мир в душата и тялото 
ви. „Наистина с гъгниви устни и с друг език ще говори 
на този народ…Това е почивката, успокойте 
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уморения; и това е отдихът, с която можете да 
успокоите уморения; и това е освежаването“ (Исая 
28:11-12). Тя ви изгражда и насърчава духовния 
растеж (1 Коринтяни 14:4). След като се молите от ума 
на Христос, защо не искате да тълкувате? 

 Аз започнах да тълкувам говоренето си на езици 
преди много време. Когато за първи път се влюбих в 
Господ, минах през интензивен период на вълнение, 
помазание и вътрешно раздвижване, но умът ми не 
можеше да го разбере. След това във Виетнам 
започнах да виждам малки проблясъци на истината, 
докато изучавах Библията. След като се върнах у дома 
и се ожених за Джейми през октомври 1972 г., 
наистина започнах да се вглеждам в Словото. 
Писанията започнаха да оживяват в мен и духът ми 
ликуваше. Прочетох определени пасажи и духът в мен 
просто искаше да се изправи и да извика! Въпреки 
това, тъй като това беше в противоречие с 
религиозния начин, по който бях научен, наистина се 
борих с него. 

 В сърцето си реших да пробия. В продължение на 
продължителен период от време прекарвах шест до 
десет часа на ден, пишейки стихове на ръка в моя 
бележник. По пътя спирах и размишлявах върху 
всяка отделна дума. Тогава се затворих в килера на 
малкия ни апартамент в Гарланд, Тексас (предградие 
на Далас), за да се моля на езици над тези писания за 
час-два. Духът ми вече знаеше тези истини, но докато 
се молех на езици и молех Бог да ги разтълкува на ума 
ми, за да мога да ги разбера, дойде откровение. 

 Разбирането дойде, докато пишех тези писания, 
размишлявах, молех се на езици над тях и получавах 
тълкуване. Всъщност това откровение за духа, душата 
и тялото беше едно от първите неща, които Той ми 
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показа. Тъй като мисленето ми беше толкова 
изкривено от религията и грешното учение, всъщност 
минаха няколко месеца, преди да започна да правя 
връзки. Тогава изведнъж, за нещо, което изглеждаше 
като една седмица, Бог започна да събира част от това 
за мен. Разбрах за вечното изкупление и как Бог може 
да ме обича. Тези истини избухнаха вътре и станаха 
реалност за мен. След около седмица от това 
откровението идваше толкова бързо и яростно, че 
буквално трябваше да помоля Бог да го забави. Исках 
да разбера и запазя всичко, без да пропусна нищо. 
Един от начините, по които това се случи, беше като 
се молих за тълкуване! 
 
 
БЕДСТВИЕ ИЛИ БЕЗОПАСНОСТ? 
 

 Сега, само защото се молите на езици и искате от 
Бог тълкуване, не означава, че трябва да приемате 
всяка мисъл, която идва в ума ви, като идваща от Бог. 
Това е рецепта за бедствие! Трябва да преценявате 
всяка мисъл чрез Божието Слово. Духът и Словото 
винаги са съгласни (1 Йоан 5:7). Те никога не са 
несъгласни, защото Божието Слово никога не 
противоречи на духовната истина. Независимо дали 
се молите на езици и вярвате за тълкуване или не, 
всеки път, когато в ума ви минат мисли, които са в 
противоречие със Словото, трябва незабавно да 
заключите: „Това не е Бог!“ 

 Павел упреква коринтяните, че използваха 
плътски даровете на Святия Дух. Неговите коментари 
в 1 Коринтяни 12, 13 и 14 бяха корекции по отношение 
на правилното използване на дарбите, особено 
говоренето на езици. Следователно, само защото се 
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молите на езици, това не гарантира, че те са напълно 
чисти и напълно вдъхновени от Святия Дух. Вашата 
плът може да е фактор. 

 Обаче, ако останете в тези библейски граници, ще 
можете безопасно да получите много откровения от 
Господ. Докато се молите на езици и искате 
тълкуване, ще дойдат мисли и изведнъж ще кажете: 
„Никога не съм виждал това преди!“ След това, като 
го проверите на повече от едно неясно място в 
Библията, това ще стане очевидна истина за вас. 

 По принцип трябва да знаете Божието Слово, за 
да можете да направите това. Това може да не е 
начинът, по който един незрял християнин трябва да 
действа. Прекарвах шест до десет часа на ден в 
изучаване на Писанията и след това един или два часа 
в молитва на езици за откровение. Не мисля, че 
трябва да прекарате един час в изучаване на Словото 
и след това много часове в молитва на езици. Трябва 
да е обратното – много часове в Словото. Чрез това 
Бог ми разкри много неща! 

 Тези истини за духа, душата и тялото дойдоха 
чрез Божието Слово. Всичко, което споделям, го 
споделям от Писанието. Но причината, поради която 
тези стихове и пасажи оживяха и повлияха на живота 
ми по начини, които може би не са направили за вас, 
е, че смесих размишлението си върху Писанието с 
молитва на езици. 

 За допълнителна информация, моето поучение, 
озаглавено „Знание чрез откровение“, е много по-
задълбочено по тази тема. Обяснявам много неща, 
които тук  едва успях да засегна, включително как да 
тълкуваме, проверки и баланси и т.н. Насърчавам ви 
да си вземете копие! 
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 Размишляването върху Божието Слово, 
говоренето на езици и получаването на тълкувание е 
бързият път към целенасоченост и проявление! 
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ГЛАВА 15 
ИЗИСКВА СЕ ОВЛАСТЯВАНЕ 

 
 

 Бог е вложил съвършена мъдрост и пълно 
откровение във вашия новороден дух. „Началото е 
мъдрост; придобивай мъдрост и с всичко придобито 
придобивай разум.“ (Притчи 4:7). Мъдростта и 
разбирането са ключове, които ще отключат всичко 
друго в живота, от което се нуждаете. Затова 
почерпете от тази мъдрост и получете разбиране, така 
че шлюзовете на вашата душа да се отворят, за да 
позволят на Божиите истини, които вече са в духа ви, 
да се проявят във физическата област. Да, можете да 
живеете плодотворен и пълноценен християнски 
живот! 

 Без овластяването на Святия Дух няма да можете 
да освободите напълно всички тези прекрасни 
реалности, които вече присъстват във вашия 
новороден дух. Ето защо кръщението в Святия Дух е 
толкова важно! 

 Исус се нуждаеше от кръщението в Святия Дух! 
Той се роди като Бог в Своя дух и като човек в Своята 
душа и тяло. Той беше завършен в духа Си, докато 
беше на земята във физическото Си тяло. Въпреки 
това, Исус не направи никакви чудеса, докато не 
получи кръщението в Святия Дух (Лука 3:21-22; 4:1, 14 
и след това). 

 Тъй като Татко, Сина и Святия Дух са Едно, те не 
действат независимо един от друг. Святият Дух е Този, 
който освобождава мъдростта и откровението на Бог. 
Той утешава, учи и напомня. „А Застъпникът, Святият 
Дух, когото Татко ще изпрати в Мое Име, Той ще ви 
научи на всичко и ще ви напомни всичко, което съм 
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ви казал“ (Йоан 14:26). Той води в цялата истина, 
слуша, говори, показва нещата, които ще дойдат, 
прославя Исус, получава от Него и ви го показва чрез 
откровение! „Имам още много неща да ви кажа, но не 
можете да ги понесете сега. А когато дойде Онзи, 
Духът на истината, ще ви води в цялата истина; 
защото няма да говори от Себе Си, а каквото чуе, това 
ще говори, и ще ви извести за идните неща. Той Мен 
ще прослави, защото от Моето ще взема и ще ви 
известява“ (Йоан 16:12-14). Без Святия Дух, вие няма 
да имате достъп до всичко, което Бог е поставил във 
вас! 

 
 
ПРИЕМЕТЕ ДУХА МУ И СЕ МОЛЕТЕ НА 
ЕЗИЦИ! 
 

 Когато получите кръщението в Святия Дух, 
способността да се молите на езици идва с него. 
Докато се молите в Духа, вие черпите и освобождавате 
мъдростта, която е в новородената част от вас. Това не 
е единственият начин, но със сигурност е един от 
основните начини. Следователно, от съществено 
значение е да получите кръщението в Святия Дух! 

 Кръщението в Святия Дух е второ, отделно 
преживяване от спасението. Вие получавате 
надаряване със сила от Святия Дух и дарбата да 
говорите на езици, което ще ви помогне да 
управлявате тази сила. Когато се молите на езици, вие 
се изграждате, но това е много повече от просто 
емоционално издигане. Това ви помага да освободите 
Божията мъдрост във вас. Дори и да нямаше други 
резултати (въпреки че има), това със сигурност щеше 
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да е достатъчно! Говоренето на езици носи огромни 
духовни ползи! 

 Някои групи наблягат твърде много на 
говоренето на езици, когато за първи път получите 
кръщението в Святия Дух и подценяват предимствата 
за вашия християнски живот след това. Поради това 
мнозина, които са получили кръщението в Святия 
Дух, са говорили на езици само веднъж или два пъти, 
за да докажат, че го имат. Те обаче не знаят, че има 
други предимства, така че оттогава не са използвали 
наистина подаръка. Те също така пропускат 
огромните ползи, които говоренето на езици носи в 
ежедневието им. 

 Излагам много повече от Божието Слово по тези 
теми в моите послания, озаглавени „Какво е 
кръщението със Святия Дух“ и „Говоренето на езици“ 
(общо известни като поучението за Святия Дух). Ако 
не сте кръстени в Святия Дух и не говорите на езици, 
аз ви насърчавам да вземете това поучение, защото 
наистина пропускате. Всъщност вие вероятно сте 
разочаровани и безсилни във вашия християнски 
живот. Приемането на Святия Дух ще ви помогне да 
изпитате Неговата любов повече от всякога и ще 
направи силата Му достъпна за вас. Освен това, 
самият Господ Исус заповяда: „Приемете Святия Дух“ 
(Йоан 20:22). Ще се подчините ли? 

 Ако четете тази книга и все още не сте получили 
кръщението в Святия Дух, трябва да го направите! 
Или отидете при някой, който вече го има, или 
директно потърсете Господ в молитва за това. 
Препоръчвам ви да се обадите на нашата линия за 
помощ, защото някой ще се радва да ви обясни и ще 
се моли с вас да го получите. Виждаме много, много 
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хора, кръстени в Святия Дух и говорещи на езици по 
телефона! 

 Докато говорите на езици, духът ви се моли и 
съвършеният ум на Христос освобождава скритата 
мъдрост на Бог. Тогава искайте и вярвайте за 
тълкувание (1 Коринтяни 14:13). Нека Бог ви даде 
разбиране, така че знанието на откровението за 
тайните, които говорите в духа, да може да излезе във 
вашия физически ум. Тогава ще видите Неговата сила 
да се проявява! 
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ГЛАВА 16 
ДУХ СРЕЩУ ПЛЪТ 

 
 

 След като сте новородени, останалата част от 
християнския живот е да се научите да ходите в духа. 
Това е да оставите това, което Бог е направил чрез 
новорождението, да ви доминира повече от вашата 
физическа, емоционална сфера. Ето колко прост е 
християнският живот! 

 Може да е просто, но не е лесно! Едно от най-
трудните неща, които някога ще направите, е да се 
научите как да се отвърнете от естественото си 
самоуправление и вместо това да оставите това, което 
сте в Христос, да доминира. Защо е толкова трудно? 
Трябва да възприемате духа си чрез вяра в Божието 
Слово, защото не можете да го видите или 
почувствате. Думите на Исус са дух и живот (Йоан 
6:63). Когато погледнете в Божието Слово, вие гледате 
в духовно огледало (Яков 1:23-25). Единственият 
начин наистина да разберете какво е вярно за това 
кой сте в духа е като повярвате в Божието Слово. 
Трябва да преминете от ходене чрез виждане (сетивно 
знание) към ходене чрез вяра (знание чрез 
откровение) (2 Коринтяни 5:7). Всичко, което трябва 
да направите, е да започнете да базирате своите 
мисли, действия и идентичност на това кой сте в 
Христос. 

 Докато плътта ви противоречи на духа ви, ще 
имате конфликт. „И така, казвам: ходете по Духа, и 
няма да угаждате на плътските страсти. Защото 
плътта силно желае противното на Духа, а Духът – 
противното на плътта; понеже те се противят едно на 
друго, за да не правите това, което искате. Но ако се 
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водите от Духа, не сте под закон“ (Галатяни 5:16-18). 
„Противно“ означава, че те са „противопоставени, 
врагове, противници“. Този конфликт между дух и 
плът е вашата истинска духовна война! 

 Всеки ден от живота ви битката е дали ще бъдете 
доминирани от плътта или от духа си. Плътта ви 
гравитира към това, което може да види, вкуси, чуе, 
помирише и почувства. Следователно тя клони към 
влиянието на сатана и неговото царство, което 
действа във физическата сфера. Дяволът е 
ориентиран към плътта, действа чрез плътски, 
естествени неща. Той ви изкушава да не вярвате на 
Бог чрез неща, които можете да видите и почувствате. 
От друга страна, Господ действа в духовната сфера, 
предимно чрез Словото Си. Поради естеството на този 
интензивен, непрекъснат вътрешен конфликт, не 
можете просто да правите това, което искате. Или 
вашият дух ще ви доминира, или вашата плът ще го 
прави вместо това! 

 Не можете да угодите на Бог в плътта си. „И тези, 
които са в плътта, не могат да угодят на Бога“ 
(Римляни 8:8). Не просто е трудно – невъзможно е. 
Това означава, че трябва да идентифицирате плътта и 
да се справите с нея! 
 
 
НЕ „ГРЕШНА ПРИРОДА“ 
 

 Животът по плът носи всички форми на смърт. „И 
така, братя, не сме длъжници на плътта, че да живеем 
плътски. Защото, ако живеете плътски, ще умрете; но 
ако чрез Духа умъртвявате действията на тялото, ще 
живеете“ (Римляни 8:12-13). Това означава не само 
крайна физическа смърт (когато вашият дух и душа се 
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отделят от тялото ви), но включва всичко, което води 
до нея. „Защото заплатата на греха е смърт, а Божият 
дар е вечен живот в Христос Исус, нашия Господ“ 
(Римляни 6:23). Библейски казано, всеки резултат от 
грях е форма на смърт. Депресията, обезсърчението, 
гневът, огорчението, страхът, безпокойството, 
болестта, бедността, самотата и т.н. са смърт. Ако 
живеете според плътта, вие ще – бъдете болни, бедни, 
депресирани, ядосани и т.н. – ще умрете. Вашата плът 
е нахлуването на сатана, за да внесе смърт в живота 
ви. 

 Като новороден вярващ, плътта ви се състои от 
вашите душевни и физически сфери. Обаче, преди да 
бъдете спасени, това също включва вашия паднал 
човешки дух. 

 Изучаването ми на новата международна версия 
на Библията (NIV) ми показа, че тя почти винаги 
замества фразата „греховна природа“ с това, което 
версията на крал Джеймс (KJV) превежда „плът“. Това 
тълкуване може да работи до известна степен, но го 
намирам за подвеждащо на много места. Например, в 
Римляни, плътта основно се отнася или до някой, 
който не е новороден, или до новороден вярващ, 
който не живее под контрола на Святия Дух. Изразът 
„греховна природа“ не предава точно тази истина. 
 
 
НОВОСТТА НА ЖИВОТА 
 

 Тъй като Павел учи как Бог сега се отнася с хората 
въз основа на Неговата благодат, а не на тяхното 
представяне, това повдигна въпроса в Римляни 6:1. 
„Тогава какво да кажем? Да останем ли в греха, за да 
се умножи благодатта?“ Отговорът, разбира се, е: „Да 
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не бъде! Как ние, които сме умрели за греха, ще 
живеем още в него?“ (Римляни 6:2). Вашият дух е 
частта от вас, която е мъртва за греха. Вашето тяло и 
душа все още могат да вършат грешни неща, но 
новородената част от вас не може. 

 „Или не знаете, че ние всички, които бяхме 
кръстени в Христос Исус, бяхме кръстени в Неговата 
смърт?“ (Римляни 6:3). Това говори за кръщението в 
тялото на Христос, като Святият Дух е кръстителят, а 
не за водното кръщение (1 Коринтяни 12:13). 

 Има различни кръстители и различни елементи, 
в които сте кръстени. След като изповядате вяра в 
Христос, вие трябва да последвате Господ и да бъдете 
физически потопени под водата като символ на това, 
което се е случило при спасението. Освен това Исус ще 
ви кръсти в Святия Дух. Но Римляни 6:3 се отнася до 
това как, когато сте новородени, вие сте поставени в 
Христос и Той във вас. Вие приемате Духа на Христос 
и Той приема вас. Когато се случи това кръщение, вие 
сте кръстени в Неговата смърт. 

 Забележете как да бъдеш кръстен в Неговата 
смърт е автоматично, но ходенето в новия живот не е. 
„И така, ние бяхме погребани с Него чрез кръщение в 
смъртта, така че, както Христос беше възкресен от 
мъртвите чрез славата на Татко, така и ние да ходим в 
нов живот“ (Римляни 6:4). Проявяването на новия 
живот е нещо, което трябва да се случи. 

 Но зависи от това как обновявате ума си. „Защото, 
ако сме съединени заедно чрез смърт, подобна на 
Неговата, ще се съединим и чрез възкресение, 
(подобно на Неговото); като знаем това, че нашият 
стар човек беше разпънат с Него, за да се унищожи 
тялото на греха, за да не робуваме вече на греха“ 
(Римляни 6:5-6).  
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 Вашият дух е умрял за греха, не може да греши и 
няма желание за грях, но това не означава 
автоматично, че душата и тялото ви ще отразяват тази 
промяна. Вашето ходене във   възкресенския живот 
зависи от това да „знаем, че нашият стар човек беше 
разпънат с Него, за да се унищожи тялото на греха, за 
да не робуваме вече на греха“ (Римляни 6:6). 

 „Старият човек“ се отнася до духа, който сте 
имали преди спасението. Вашата духовна област е, 
която беше мъртва в престъпления и грехове 
(Ефесяни 2:1). Вашият стар човек вече не съществува, 
защото е бил разпнат, умрял е и е погребан с Христос. 
Начинът, по който някои хора поучават Писанията, 
би ви накарал да повярвате, че имате четири духа, 
които живеят някъде във вас едновременно (стар дух, 
нов дух, Духа на Христос и Святия Дух). Това е по-
лошо от това да си шизофреник — това са множество 
личности! Божието Слово не учи това! 

 Повечето християни днес вярват, че имат стара 
природа и нова природа. Това е погрешно, защото 
вашият стар човек умря, а вашият нов човек сега е 
това, което сте вие в духа. Няма да ви доказвам това 
повече тук, защото фокусът ми е да ви покажа как да 
преодолеете плътта. 
 
 
ИЗПЛАШЕН! 
 

 NIV превежда „плът“ като вашата стара „греховна 
природа“. Това е просто твърде много интерпретация! 
При новорождението старата ви природа е разпъната, 
мъртва и изчезнала. На нейно място Бог ви дава чисто 
нов дух и вие ставате ново създание. Този дух е 
толкова обединен с Христос, че всъщност няма 



Дух, душа и тяло 
 

119 

разлика между вашия новороден дух и Духа на 
Христос, който е изпратен в сърцето ви. Вие буквално 
ставате едно с Него (1 Коринтяни 6:17). Вашият 
новороден дух е идентичен с Исус. Двамата сте 
станали едно цяло, създавайки чисто нов човек. 
Тогава вашият дух беше запечатан, заобиколен и 
обвит от Святия Дух! 

 Хората възприемат тази концепция, че имат 
стара природа, която ги тласка към грях, защото тя 
логично обяснява тяхната продължаваща склонност 
към това. Но Римляни 6:6 обяснява какво трябва да 
знаете, за да бъдете свободни. Вашият стар човек 
беше разпнат с Него. Тогава тялото на греха трябва да 
бъде унищожено! 

 Когато умрете физически, оставяте тяло след себе 
си. „Защото, както тялото без дух е мъртво, така и 
вярата без дела е мъртва.“ (Яков 2:26). Физическата 
смърт настъпва, когато духът напусне тялото ви. 
Необходим е период от време, докато тялото ви 
започне да се влошава и разпада. Въпреки че духът ви 
е изчезнал, вашето физическо тяло може да изглежда 
абсолютно същото, както е изглеждало през живота 
за кратък период от време. 

 Преди много години мой приятел работеше в 
моргата на 13-ия етаж на болница Паркленд в Далас, 
Тексас. Веднъж той извадил един човек на 
операционна маса, който вече бил мъртъв и бил там 
за аутопсия. Когато приятелят ми се обърнал, за да 
направи нещо, този човек седнал с широко отворена 
уста и висящи отстрани ръце. Напълно изплашен, 
приятелят ми едва не скочил през прозореца! 

 Тичайки по коридора, той довлякъл някого 
вътре, за да провери жизнените показатели на този 
човек. Мъртъв! След като бутнал трупа обратно 
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надолу, медицинският специалист обяснил: 
„Понякога, когато човек току-що е починал, в тялото 
му все още ще има електрически импулси. Мускулите 
му се свиват и може да седят така, но той не е жив.“ 
Тялото все още има някои от житейските маниери, но 
самият живот си е отишъл. 
 
 
ЕДНА ПРИРОДА, ДВА УМА 
 

 Когато сте се новородили, старата ви грешна 
природа е оставила след себе си тяло. Ето защо все 
още чувствате влечение към греха, въпреки че сте 
мъртви за него. Вашият стар човек е разпнат, умрял е 
и сега го няма, но ефектите му все още се усещат във 
вашето физическо тяло и необновения ви ум. 

 Вашият естествен ум е бил програмиран да 
действа като дете на дявола, каквото сте били преди 
да приемете Господ (Ефесяни 2:1-2). Били сте научени 
как да бъдете егоисти, ядосани, похотливи, критични, 
алчни, огорчени и да вършите всички други грехове, 
които сте правили. Но сега, когато сте новородени, 
вашият небесен Баща ви е приел в семейството Си и 
ви е дал чисто нова, праведна природа. Вашият стар 
човек обаче е оставил след себе си тяло. Това 
означава, че вашият физически ум ще продължи да 
функционира като компютър при предишното си 
програмиране, докато не го обновите към Божието 
Слово! 

 Имате една природа, но два ума. Ако мислите, че 
имате както старата, така и новата природа вътре, ще 
си помислите, че сте двама различни човека 
едновременно. Това е шизофренично! Имате само 
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една природа – новата. Но имате два различни ума – 
необновеният ум (плътта) и умът на Христос (духа). 

 Ключът е да препрограмирате физическия си ум, 
за да се съгласите с духовния си ум. Вашият дух е 
винаги за Бог, винаги мисли кой сте в Христос, винаги 
взема предвид това, което имате в Господа, и винаги 
вярва какво можете да направите в Него. Докато 
обновявате естествения си ум, за да мислите като 
вашия дух, вие ще изпитате живота и силата на Бог в 
себе си. 
 
 
ПРОСТО, НО НЕ И ЛЕСНО 
 

 Толкова е просто, но не е толкова лесно. Ако се 
докоснете до духовната сфера като чисто нов вярващ, 
само слушате кой сте в Христос и оставите Святия Дух 
да ви наставлява без никакво негативно външно 
влияние (човешко, религиозно или демонично), вие 
естествено ще започнете да излъчвате и проявявайки 
живота на Бог във вашите мисли и действия. Животът 
обаче не е такъв. Били сте програмирани погрешно и 
имате нужда от препрограмиране. Врагът ви лъже, а 
приятелите, семейството и религиозните хора казват: 
„О, не, ти нямаш природата на Бог! Ти си просто стар 
грешник, спасен по благодат. Не можеш да правиш 
тези неща!“ Тези гласове постоянно ви предизвикват 
да не вярвате на това, което духът ви казва. Поради 
това вие проявявате живота на Бог от духа си само в 
различна степен, в зависимост от това колко добре 
обновявате ума си. 

 Вашият физически ум решава дали ще бъдете 
доминирани от вашия дух или от вашата плът. Ако не 
го обновите с Божието Слово, естественият ви ум 
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автоматично ще гравитира към това, което може да 
види, вкуси, чуе, помирише и почувства. Трябва да 
влезете в Божието Слово и да го смесите с вяра, за да 
бъдете водени от духа си. „И така, казвам: ходете по 
Духа, и няма да угаждате на плътските страсти.“ 
(Галатяни 5:16). 

 Закопчаването на ризата ми беше проблем, 
докато не препрограмирах ума си. Не знам защо, но 
когато бях дете, ми беше трудно да си закопчая 
ризата. Всеки път, когато започвах, завършвах 
погрешно. Когато стигах до долу, осъзнавах, че съм я 
закопчал неправилно и трябваше да я оправям. Днес 
обаче нямам проблем да закопчавам ризата си. Често 
нося закопчани ризи и ги закопчавам правилно от 
първия път, без дори да се замислям. Закопчаването 
на ризата ми стана „втора природа“. 

 Можете да объркате нещо, което ви идва толкова 
естествено днес като вашата „природа“, когато в 
действителност това е нещо, което сте научили. 
Причината, поради която все още правите някои от 
нещата, които правите, е, че не сте обновили ума си. 
Вашата стара греховна природа не е там, за да ви 
принуждава да правите неща като преди да се  
новородите. Просто сте действали спрямо тези 
негативни неща и сте ги подсилвали от плътския свят 
около вас толкова често, че са се превърнали в 
установени модели на мислене и действие. Ако сте 
новородени, не сте зли отвътре! Просто трябва да 
препрограмирате ума си към Божиите начини на 
мислене и действие! 

 Исус ви е освободил! Вътре във вас няма грешна 
природа, срещу която да воювате. Този стар човек е 
мъртъв и го няма. Единствената причина, поради 
която не проявявате свободата си във всяка област на 
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живота, е, че не я познавате. Не сте обновили ума си и 
плътта ви все още доминира над вас по различни 
начини. Лично аз съм преживял огромно количество 
победи, но все още съм в процес на обновяване на ума 
си, както всеки друг! 
 
 
ДУХ = ДУХ 
 

 „Плътта“ всъщност не описва „греховна природа“, 
след като сте новородени. По-скоро по-точно се 
отнася до всяка мисъл, емоция, желание и част от вас, 
които не са под контрола на вашия чисто нов 
праведен дух. 

 Технически казано, това, което е вярно за Святия 
Дух, е вярно и за вашия новороден дух, защото те са 
едно. „Но който се съединява с Господа, е един дух с 
Него“ (1 Коринтяни 6:17). В гръцкия няма главни 
букви. Преводачите решават от контекста на даден 
пасаж дали да го преведат като „Дух“ или „дух“. Така 
или иначе – Святият Дух или новороденият дух – се 
изтъква същата гледна точка. „И така, казвам: ходете 
по Духа, и няма да угаждате на плътските страсти“ 
(Галатяни 5:16). 

 Мислите, желанията, моделите и навиците, които 
са били установени във вас чрез старата грешна 
природа, ще започнат да намаляват, когато решите 
вместо това да бъдете доминирани от вашия дух. Не е 
нужно да продължавате да сте в робство на похотта, 
алкохола, омразата, наркотиците, раздорите, 
клюките, депресията, болестта, обезсърчението, 
немощта, бедността и т.н. Можете да прекъснете 
всички тези неща, защото в духа си вие сте вече 
свободни. Въпросът е просто да обновите ума си и да 



Дух, душа и тяло 
 

124 

започнете да виждате кой сте в проявения Христос. 
Когато това се случи, вие няма да удовлетворите 
похотта на плътта. Страхотно! 
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ГЛАВА 17 
НЕВЪЗМОЖНИЯТ ЖИВОТ 

 
 

 „Защото не зная какво правя; понеже не върша 
това, което искам, а онова, което мразя, него върша. 
Но ако върша това, което не искам, съм съгласен със 
закона, че е добър. И така, сега вече не аз върша това, 
а грехът, който живее в мен. Защото зная, че в мен, 
тоест в моята плът, не живее нищо добро; понеже 
желание за доброто имам, но не и сила да го върша“ 
(Римляни 7:15-18). Павел знаеше, че Духът на Христос 
обитава в неговия новороден дух. Следователно, той 
не можеше да бъде технически коректен и да каже „В 
мен... не живее нищо добро“ без поясняващото 
изявление „(Тоест, в плътта ми,)“. 

 Павел признаваше своя новороден дух, но заяви: 
„Няма нищо добро в моята плът – моят необновен ум 
и физическо тяло, всички външни части от мен, 
функциониращи независимо от Христос. Няма нищо 
добро в това! Трябва да оставя тази плът и да получа 
ново тяло и нова душа, които са напълно обновени и 
мислят точно като Бог“. 

 „Защото зная, че в мен, тоест в моята плът, не 
живее нищо добро; понеже желание за доброто имам, 
но не и сила да го върша. Защото доброто, което 
желая, не върша; а злото, което не желая, него върша. 
Но ако върша това, което не желая, то вече не го 
върша аз, а грехът, който живее в мен. И така, 
намирам такъв закон, че при мен, който желая да 
върша доброто, злото присъства. Защото, колкото за 
вътрешното ми естество, аз се наслаждавам в Божия 
закон; но в частите на тялото си виждам различен 
закон, който воюва против закона на ума ми и ме 
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заробва под закона на греха, който е в частите ми“ 
(Римляни 7:18-23). 

 Звучи много като това, което той пише в Галатяни 
5:17, „Защото плътта силно желае противното на Духа, 
а Духът – противното на плътта; понеже те се 
противят едно на друго, за да не правите това, което 
искате“. Римляни 7:24 обобщава мрачната дилема на 
Павел: „Окаян аз човек! Кой ще ме избави от това 
тяло на смъртта?“ 

 Моят сътрудник, Дон Кроу, има отлично 
послание от този пасаж, озаглавен „Изборът на USDA 
Плът“. Той навлиза в много повече подробности, 
отколкото аз тук. Дон го проповядва на 
конференцията за служители и буквално промени 
цялото отношение на хората към това, което тези 
писания наистина предават. Препоръчвам ви да го 
чуете! 
 
 
БЕЗ СВЪРХЕСТЕСТВЕНА ПОМОЩ 
 

 Римляни 7 не учи, че Павел постоянно се е 
опитвал и не е успявал да направи правилното нещо. 
Той не описваше сегашния си християнски живот и не 
казваше, че това е така. Павел не признаваше, че след 
всички тези години той все още се бори с похотта, 
сексуалния грях, гнева и горчивината. Нито пък 
казваше: „Имате тази плът и колкото и да се стараете, 
никога не можете да я победите“. 

 Павел просто описваше неспособността на плътта 
– вашите физически способности, естествен ум, 
емоции и действия, всички независими от Христос – 
да угодите на Бог. Не можете сами да преодолеете 
плътта си; трябва да започнете да живеете от това, 
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което сте в Христос. Вашият духовен човек е напълно 
променен и изпълнен с живота на Бог. Можете да Му 
угодите само като живеете според духа си! 

 Християнският живот не е просто труден за 
живеене – той е невъзможен! В плътта си не можете 
да направите това, което Господ ви е казал да 
направите. Той ви е заповядал просто да търпите, 
когато някой ви обиди. Ако ви ударят по лицето, 
трябва да обърнете и другата буза. Ако ви съдят и ви 
отнемат палтото, трябва да им дадете и наметалото си. 
Ако някой ви принуди да носите товара му една миля 
против волята ви, изминете две мили (Матей 5:39-41). 
Вашето естествено аз, независимо от Бог, просто няма 
да прави такива неща! 

 Естествено е да сте самообслужващи се, да 
търсите себе си и да се рекламирате! Ако някой ви 
удари по бузата, искате да му ударите и двете. Ако 
някой вземе нещо от вас чрез съдебно дело, искате да 
наемете най-добрия адвокат, който да го съди 
обратно. Но Господ ви казва: „Направи обратното“. 
Без свръхестествена помощ е невъзможно да се 
направи това, което Исус заповядва! Ето защо Павел 
заявява: „Вече не аз живея, а Христос живее чрез мен“ 
(Галатяни 2:20). 

 Има огромна свобода, която идва с 
разпознаването и освобождаването на Христос във 
вас. Не е нужно да казвате по плът: „Е, ще те обичам“ 
и да обръщате другата буза през стиснати зъби. Много 
по-добре е да се молите: „Татко, в себе си бих искал да 
го блокирам. Плътта ми не може да направи това“ 
(Павел описва това в Римляни 7), „но в духа си мога да 
направя всичко чрез Христос, който ме укрепва. 
Имам същия дух, който имаше Исус, когато висеше на 
кръста и прости на хората, които Го разпнаха“. (Вие 
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сте чели това в Божието Слово и сте го повярвали.) 
„Татко, в момента не ми се иска, но знам, че духът ми 
е същият, който позволи на Исус да прояви милост 
към онези, които Му се подиграваха. Естествено, не 
мога да направя това. Татко, моля те, живей чрез мен 
сега. Дай ми свръхестествено състрадание към този 
човек, за да мога да го обичам!“ 

 Петър си помисли, че е много щедър, когато 
попита: „До колко пъти, като ми съгреши брат ми , да 
му прощавам? До седем пъти ли?“ Исус отговори: „Не  
до седем пъти, а до седемдесет пъти по седем“.  Това е 
490 пъти за един ден! Това беше Неговият начин да 
съобщи, че не трябва да има ограничение за вашата 
прошка (Матей 18:21-22). 

 Господ иска да прощавате напълно – толкова и  
колкото е необходимо! В плътта си може да сте в 
състояние да простите на човек за някои дребни неща 
веднъж, два пъти или дори седем пъти на ден (Петър 
смяташе, че може да успее да направи това). Но това, 
което Исус поиска, далеч надхвърля вашите човешки 
способности. Единственият начин да простите по този 
начин е като кажете: „Татко, аз не мога да го направя, 
но Ти можеш. Господи, моля Те, обичай ги чрез мен“. 
Когато се смирите, отвръщайки се от собствената си 
естествена способност и към Бог и Неговата 
божествена способност, ще откриете свръхестествена 
сила, която тече през вас! 

 Вие имате неограничен запас от Божия вид любов 
в духа си. „Любовта дълго търпи и е милостива, 
любовта не завижда, любовта не се превъзнася, не се 
гордее, не безобразничи, не търси своето, не се 
раздразнява, не мисли зло, не се радва на неправдата, 
а се радва заедно с истината, всичко премълчава, на 
всичко вярва, на всичко се надява, всичко търпи“ (1 
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Коринтяни 13:4-7). Неговата любов никога не отпада 
(стих 8)! 

 В духа си имате неограничена способност да 
прощавате, да издържате, да вярвате и да се надявате! 
Ако се хванете да отбелязвате: „Не мога повече да 
търпя този човек. Просто не мога да го понасям. На 
ръба съм!“ Това, което наистина казвате е: „Стигнах до 
края на плътта си!“ Това е добре! Сега оставете духа си 
да поеме! 
 
 
И ВИЕ МОЖЕТЕ! 
 

 Молете се: „Боже, съжалявам! Опитах това сам, 
поради което съм прегорял, разочарован и ядосан. 
Прости ми и живей живота Си чрез мен. Вярвам в 
Словото Ти. В духа, аз съм съвсем нов човек. Ако ходя 
в духа, няма да изпълнявам похотта на плътта“. (След 
това започнете да размишлявате кой сте и какво 
имате в Христос.) „Чрез вяра избирам да вярвам, че 
съм такъв“. 

 Това е обновяване на ума ви и освобождаване на 
свръхестествения живот на Бог от духа ви в душата и 
тялото ви. Когато вашият физически ум влезе в 
съгласие с вашия духовен ум, можете буквално да 
започнете да се надявате, да издържате и да вярвате в 
неща, които не бихте могли да направите от 
естественото си аз. 

 Успял съм да обичам много различни хора, които 
са ми се противопоставяли. Един човек, на когото бях 
свидетел, се изплю в лицето ми. Хора са се опитвали 
да ме нападнат физически. Някои други известни 
служители публично са ме наричали „водач на култ“ 
и „от дявола“. Един човек открадна 20 000 долара от 
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нашето служение. Дори са ме отвличали и са 
заплашвали живота ми! Но във всичко това (и повече) 
мога искрено да ви кажа, че нямам нищо против нито 
един от тези хора. Не тая лоши мисли и никога не 
прекарвам време дори да мисля за тях. Простил съм 
напълно на всички. Как? Обнових ума си към Божието 
Слово и освободих любовта и прошката, които са в 
духа ми. Вие също можете да го направите! 
 
 
ОСВОБОЖДАВАНЕ НА ИСТИНСКАТА ВИ 
ИДЕНТИЧНОСТ 
 

 Не можете да угодите на Бог, ако сте в плътта! 
Римляни 7 описва живота според собствените ви 
естествени, плътски способности. Ето защо 
резултатите са поражение, провал и неспособност да 
вършим желаното добро (Римляни 7:19). В плътта си 
не можете да преодолявате, да обръщате другата буза 
или да прощавате неограничен брой пъти. Ето защо 
Павел каза за своята плът: „Окаян аз човек! Кой ще ме 
избави от това тяло на смъртта?“ (Римляни 7:24). С 
други думи, Павел попита: „Кой ще ме избави от тази 
плът?“ 

 Още следващият стих съдържа отговора! 
„Благодаря на Бога чрез Исус Христос, нашия Господ! 
И така, сам аз с ума слугувам на Божия закон, а с 
плътта – на закона на греха“ (Римляни 7:25). 
Освобождението от плътта идва чрез живот според 
това, което сте в духа! Оттук Павел започва право в 
Римляни 8 с „И така“. 

 „И така“ се отнася към казаното по-рано, а 
именно, че плътта не може да угоди на Бога (Римляни 
7). Следователно, вие трябва да ходите по Духа 
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(Римляни 8). „И така, сега няма никакво осъждане за 
онези, които са в Христос Исус, които ходят не по 
плът, а по дух“ (Римляни 8:1). Вашият дух е 
единствената част от вас в Христос Исус. Ако сте в 
духа, няма никакво осъждане за вас. Това са добри 
новини! 

 Римляни 8 е една от най-победоносните глави в 
цялата Библия! Защо? Написана е от гледна точка на 
вашия новороден дух. Разочарованието от живота по 
плът, описано в Римляни 7, не е типичният 
християнски живот. Римляни 7 говори за човек, който 
се опитва да угоди на Бог чрез собствените си 
естествени усилия. „О, Боже, опитвам се да се справя 
по-добре. Искам да се справя по-добре, но просто не 
мога!“ Защо? Невъзможно е да се служи на Бог в 
плътта. Думата „дух“ е използвана само веднъж в 
Римляни 7. За разлика от това, тя е използвана 21 
пъти в Римляни 8. Именно Римляни 8 описва 
типичния християнски живот. Трябва да преминете в 
духа! 

 Това откровение за духа, душата и тялото 
отключва толкова много от християнския живот! Как 
можете да живеете в духа, ако не знаете, че вашият дух 
е, който се е променил? Когато разберете това, можете 
да започнете да разбирате, че това кой сте вие и това, 
което имате в Христос, не се колебае въз основа на 
вашето представяне. Как можете да освободите нещо, 
което не знаете или не вярвате, че притежавате? След 
като повярвате, трябва да отхвърлите плътта и да 
ходите според това, което сте в духа. Култивирайте 
добър образ на това кой сте в Христос и оставете това 
да стане истинският вие. Това е просто въпрос на 
откриване и освобождаване на истинската ви 
идентичност! 



Дух, душа и тяло 
 

132 

 
 
ЕКСТРОВЕРТЕН ИНТРОВЕРТ 
 

 Чрез това Бог направи чудо в живота ми! Аз бях 
изключително интровертен, преди да се обърна към 
Господ. Поради нервност и притеснение не можех да 
погледна някого в лицето и да говоря без да заеквам. 
Сега Бог ме кара да говоря на милиони хора всеки ден 
чрез телевизията и радиото. Служил съм на хора лице 
в лице на събрания по целия свят, понякога до пет 
хиляди наведнъж. И все пак не се страхувам, защото 
това вече не ме притеснява. Фокусиран съм върху това 
кой съм в духа! 

 Плътта ми е същата, каквато винаги е била. Все 
още имам склонност да бъда интровертен. Всъщност, 
когато не съм съсредоточен върху Господа и някой ме 
хване в плътта, пак искам да се оттегля, да не се 
напрягам и просто да седна отзад. Тази естествена 
част от мен не се е променила. 

 Повечето хора смятат, че подобряват плътта си, 
когато се новородят. Това просто не е вярно! Вие не 
подобрявате естественото си аз чрез християнския 
живот, вие просто ставате по-добри в отричането му. 
Подобрението идва, като изберете да разпознаете 
новата си идентичност в Христос и оставите тези 
мисли и действия да се проявят от вашия дух. 

 Когато правя личностни тестове сега, винаги 
получавам максимален резултат във всяка категория 
за екстроверти. Това съм избрал да бъда и кой съм 
станал в Христос. Това е моят новороден дух. Ако 
можехте по някакъв начин да ме изпитате отделно от 
моите благочестиви реакции, ще откриете, че все още 
съм интроверт в плътта си. 
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ЖИВОТ ОТ ДУХА 
 

 Християнският живот не е вашата естествена 
плът да стане по-силна в благочестието, така че да не 
се нуждаете от Святия Дух толкова, колкото когато сте 
започнали. По-скоро той е да ставате все по-силни в 
духа и слаби в плътта. Доминирането на плътта 
постоянно намалява, докато се научавате постоянно 
да разчитате и да извличате повече от това, което е в 
духа ви. 

 Съсредоточете се върху това кой сте в духа, като 
размишлявате върху Божието Слово и вашата плът 
ще преклони колене пред управлението и царуването 
на духа. „И така, казвам: ходете по Духа, и няма да 
угаждате на плътските страсти. Защото плътта силно 
желае противното на Духа, а Духът – противното на 
плътта; понеже те се противят едно на друго, за да не 
правите това, което искате“ (Галатяни 5:16-17). Ще 
разчупите контрола на плътта, като основавате своята 
идентичност и потенциал върху това, което казва 
Словото за това кой сте в Христос. Вместо да бъде 
контролиран от старото ви плътско аз, вашият 
духовен човек ще започне да доминира. 

 Плътта ми все още е основно плаха и срамежлива, 
но духът ми е смел като лъв (Притчи 28:1)! Някои 
хора, които пътуват с авиокомпании, се натискат до 
гишето и отправят искания всеки път, когато нещо се 
обърка. Аз съм точно обратното. Всъщност оставям 
картите си на туристически агенти настрана, защото 
билетните агенти почти никога не ми предоставят 
нито една от тези отстъпки. Просто не съм натрапчив 
човек! И все пак мога да бъда много смел и 
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настоятелен, когато става въпрос за духовни въпроси 
или нещо друго, което е ценно за мен. Хората са ме 
предизвиквали в службите преди. Сякаш духът на 
сила идва върху мен и аз просто се погрижвам за това 
(Исая 11:2). Това е така, защото съм се научил как да 
живея повече от духа си, отколкото от плътта си. 
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ГЛАВА 18 
ГЛЕДАЙТЕ ЗА ДУХА СИ 

 
 

 Чрез духовна дислексия повечето хора 
възприемат Галатяни 5:16 напълно наобратно! „И 
така, казвам: ходете по Духа, и няма да угаждате на 
плътските страсти“. Те признават, че плътта и духът 
са противоположни, но приемат, че автоматично 
ходят в духа, ако просто се отрекат от плътта си. 
Затова те съсредоточават целия си фокус върху това 
да спрат това и да отхвърлят онова, като си мислят: 
„Ако мога просто да спра да правя тези лоши неща и 
да имам тези лоши мисли, тогава ще бъда в духа“. 
Грешно! Този стих не казва „Ходете в плътта и ще 
попречите на духа“ или „Победете плътта и тогава ще 
ходите в духа“. Не, той заявява точно обратното: 
„Ходете по духа и няма да угаждате на похотта на 
плътта!“ 

 Тъмнината е просто липсата на светлина. Не 
можете да се отървете от тъмнината, като я 
изхвърлите с лопата от стаята. Обаче, ако светнете, тя 
ще избяга! Когато ходите в духа (включвате 
светлината), по подразбиране — като страничен 
продукт — няма да изпълнявате похотта на плътта 
(тъмнината бяга). Силата на волята е лопатата на 
плътта. Ако чувствате, че не можете наистина да 
приемете кой сте в Христос, докато не преодолеете 
тъмнината в живота си – пиене, ругатни, пушене или 
каквито и да било проблеми, които имате в момента – 
просто ще се окажете разочаровани и блокирани 
(Римляни 7). Не че Бог не иска да освободи силата Си 
към вас; просто още не сте натиснали ключа! Оставете 
тази лопата и запалете светлината! Влезте в Божието 
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Слово и започнете да разпознавате и размишлявате 
върху това кой сте в Христос. Докато съсредоточавате 
вниманието си непрекъснато върху реалността на 
вашата нова идентичност, яркостта на това кой сте в 
духа ще започне да свети във и през вас до такава 
степен, че ще наруши контрола на плътта и ще ви 
освободи от тези външни проблеми. Светлината 
винаги побеждава и прогонва тъмнината! 

 Един мой приятел навремето беше известен 
светски артист, който написа няколко известни песни. 
Докато беше в тази професия, той се новороди. След 
като завършил един концерт в полунощ, той се качил 
на буса с музикантите си и тръгнали към следващия 
им концерт. Развълнуван от Бог и Неговото Слово, 
моят приятел наистина изсмъркал кокаин от 
страниците на Библията си, за да можел да остане 
буден и да продължи да чете колко много го обича 
Господ! 

 Днес този човек е пастор повече от двадесет 
години! Как е успял да победи плътта си и лошите си 
навици? Първо спрял ли да смърка кокаин и всички 
други безбожни неща, които е правел? Не! Този човек 
не позволил на пороците си да му попречат да 
започне да разбира какво казва Божието Слово за 
него. Той съсредоточил вниманието си върху това кой 
е той в Христос и всичко, което  Исус е направил за 
него. Когато тези неща станали реалност за него, той 
най-накрая стигнал до място, където Бог го извел от 
този начин на живот. 

 Бог иска да дойдете при Него такива, каквито сте! 
След като се новородите и се промените вътрешно, 
обновете ума си за това кой сте в Христос. Когато 
разберете кой сте в духа си, в резултат на това ще се 
промените външно. Ако просто започнете да ходите в 
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духа, като фокусирате вниманието си върху Божиите 
неща, независимо от това каква е плътта ви, вие ще 
разбиете господството му над вас! 
 
 

ФОКУС: КАЧЕСТВО И КОЛИЧЕСТВО 
 

 Можете да разберете дали ходите в духа или не по 
това върху какво е насочено вниманието ви. „Защото 
тези, които са плътски, се стремят към плътското; а 
тези, които са духовни – към духовното“ (Римляни 
8:5). Това, за което мислите, ще ви каже дали сте в 
плътта или в духа! 

 Къде е вашият фокус? Ако лекарят каже, че ще 
умрете, доминирани ли сте повече от неговото слово 
или от Божието Слово? Представяте ли си и очаквате 
ли болест, немощ и смърт? Или сте съсредоточени 
върху писанията, които заявяват, че Той е отнел 
всичките ви болести и чрез Неговите рани сте били 
изцелени от всяка болест? Съсредоточени ли сте 
върху духа или върху плътта? 

 Ако умът ви е съсредоточен върху нещата от 
плътта, тогава вие сте в плътта. Не можете да угодите 
на Бог, нито ще можете да успеете срещу тази болест. 
Ще умрете физически, въпреки че Божието 
изцеление и възкресяващата от мъртвите сила вече са 
във вашия новороден дух. Това, върху което сте 
фокусирали умът си, определя дали сте в плътта или 
не. Наистина е толкова просто! 

 Като се научите да държите ума си насочен към 
Бог, духът ви ще доминира и контролира плътта ви. 
„Понеже стремежът на плътта е смърт; а стремежът на 
Духа – живот и мир“ (Римляни 8:6). Това не е просто 
качествено време; това е както качествено, така и 
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количествено време, прекарано фокусирано върху 
Божиите неща. 

 Плътското мислене е смърт. „Плътски“ буквално 
означава „от петте сетива“. Плътското мислене е 
плътско, физическо и външно мислене вместо 
духовно мислене. Това е да сте доминирани от вашите 
пет сетива. Ако тялото ви е изправено пред болест и 
сте по-настроени и чувствителни към това, което 
чувствате (плътта), отколкото към това, в което 
вярвате (Словото), тогава вие сте плътски. Плътското 
мислене е смърт, а духовното мислене е живот и мир. 
 
 

НА ЧИЕ ИЗВЕСТИЕ ЩЕ ВЯРВАТЕ? 
 

 Трябва да стигнете до мястото, където вярвате на 
Божието известие повече от това на света! Вие сте 
преминали в духа, когато Божието Слово ви 
доминира повече от това, което можете да видите, 
вкусите, чуете, помиришете и почувствате. Вместо да 
позволявате на дявола да ви каже какво не можете да 
правите или някой друг да каже, че ще умрете или 
чековата ви книжка да ви каже, че отново сте в 
дълбока беда, вие съсредоточавате вниманието си 
върху това, което Бог казва за вас, какво казва Той за 
вас, че имате и това, което Той казва, че можете да 
направите. След като направите това, ще откриете, че 
това ще разруши господството, силата и контрола на 
плътта над вас. 

 Физическото изцеление беше закупено чрез 
изкуплението на Христос. Това не е просто "P.S." за 
опрощаване на греха; изцелението е неразделна част 
от това, за което Исус умря. Всъщност Неговата 
жертва осигурява физическо изцеление точно 
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толкова, колкото и прошка на греха. Бог не би дал на 
някого болест повече, отколкото да го въведе в грях. 
Защо? Исус проля скъпоценната Си кръв, за да ни 
изкупи напълно и от двете! (За по-задълбочен поглед 
върху изцелението препоръчвам моето поучение, 
озаглавено „Бог иска да сте добре“.) 

 Да видите истината не означава, че автоматично 
ще се възползвате от нея. Всъщност обикновено ще 
възникне конфликт! Евреи 10:32 разкрива, че след 
като сте просветлени, вие издържате „голяма битка от 
страдания“. Защо? Сатана незабавно идва да открадне 
Словото, преди то да се вкорени в сърцето ви и да 
произведе (Марк 4:15, 19). Той се опитва да го 
измести, когато сте най-млад, когато една истина е все 
още нова за вас, преди да е вкоренена и установена 
като част от това, което сте. 

 След като видях в Словото, че винаги е Божията 
воля да изцелява, битката започна! Сатана дойде 
срещу мен и започнах да преживявам болест повече 
от всякога. Веднага имаше силен конфликт между 
плътта и духа ми. Духът заявява: „Чрез Неговите рани 
бях изцелен (1 Петрово 2:24); това вече е направено 
(Ефесяни 1:18)“ и „Същата сила, която възкреси Исус 
Христос от мъртвите, е вътре в мен (Ефесяни 1:19-20)“. 
В духа си имах тази възкресенска сила, но плътта ми 
продължаваше да спори: „Болен си! Чувстваш се 
ужасно и си на път да повърнеш. Признай си!“ Имаше 
този невероятен конфликт между това, което виждах 
в духа си чрез Божието Слово и това, което чувствах 
във физическото си тяло. Плътта ми и духът ми се 
биеха помежду си! 

 Това беше просто моят необновен ум, а не 
някаква стара природа вътре, която се опитваше да ме 
накара да не вярвам на Бог. В продължение на 
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няколко години моят стар човек ме учеше как да 
вярвам само на това, което мога да видя, вкуся, чуя, 
помириша и почувствам. Всичко останало беше 
глупаво! Когато той беше разпнат, умът ми беше 
оставен, програмиран да усеща знание. Всичко в 
моята физическа, естествена, плътска област 
крещеше: „Ти си болен!“ Тялото ми казваше, че ме 
боли. Други хора коментираха колко зле изглеждам. 
Затова беше истинска борба за ума ми да повярвам на 
това, което не можех да видя! 

 Просто реших в сърцето си, че няма да се откажа 
нито да се предам, докато не видя с физическите си 
очи истината на Божието Слово, проявена в тялото 
ми. Бях толкова посветен на факта, че това, което Бог 
каза за мен, е истина, че реших да се накарам да го 
повярвам. 
 
 

ПУКАНЕ НА ЯЗОВИРА 
 

 По това време живеех и бях пастор в малка църква 
в Сеговил, Тексас. Проповядвах изцеление и имах 
знание чрез откровение за това, но бях болен в тялото 
си. Дяволът се бореше с мен. Плътта ми и духът ми се 
блъскаха с глави! 

 Тъй като вярата без дела е мъртва, една вечер 
реших да не лежа просто в леглото и да се правя на 
болен (Яков 2:17, 20, 26). Не исках да убивам вярата 
си, като се поддавам на натиска. За мен обаче беше 
физически невъзможно да се изправя, защото бях 
много зле. Трябваше да коленича на пода във 
всекидневната, за да може Джейми да отиде и да спи. 
Поставяйки Библията си на дървения под пред себе 
си, реших в сърцето си, че ще се боря с това нещо! 
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 Прекарах часове само в цитиране на писания за 
изцеление. Не спрях, защото знаех, че ще заспя от 
пълно изтощение, ако го направя. Изповядах на глас: 
„Чрез Неговите рани бях изцелен“. Тялото ми 
контрираше: „О, не, не си!“ Тогава отговарях: „Да, аз 
съм – Словото казва така!“ Тази битка продължи 
няколко часа, докато бутах Библията си и пълзях из 
стаята на ръце и колене, само за да остана буден. 

 Не е нужно да го правите като мен, но ще трябва 
да преодолеете същия конфликт! Не казвате просто: 
„Добре, виждам истината. Плът, сега се отричам от 
теб и избирам да ходя според духа!“ Не, това ще бъде 
травмиращо преживяване, когато се обърнете и 
тръгнете в другата посока. Угаждали сте на умът и 
емоциите си в продължение на много години. Те 
винаги са казвали, че всичко, което виждате, е по-
реално от това, което е невидимо. Ще има битка и 
вероятно няма да се случи всичко само за една вечер! 

 Тази нощ се оказа голям пробив за мен. Счупих 
бента на плътта, който задържаше потока на Божия 
живот в мен. Духът ми започна да доминира от този 
момент нататък малко по малко. Все още се 
занимавам със същите неща, но пораснах много. 
Виждам огромна победа в живота си и мога да 
помогна на много други хора. Все още съм в процес, 
но обновявам ума си и печеля битката между плътта 
и духа си. 
 
 

ТЕСТЪТ 
 

 Наскоро трябваше да се явя на тест на бягаща 
пътека, докато получавах квалифициран физически 
преглед за застрахователна полица. Тъй като обаче 
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отказах да ми обръснат космите по гърдите, 
електродите паднаха само след дванадесет минути. 
Няколко седмици по-късно от застрахователната 
компания се обадиха и казаха, че не могат да ме 
застраховат. Те се позоваха на факта, че показанията 
ми показват, че имам сериозен сърдечен проблем, 
който се появи около дванадесетата минута от теста. 
Когато ги попитах дали падналите електроди биха 
имали значение или не, те решиха да ми направят 
още един тест. 

 Този път ги оставих да ми обръснат гърдите, но не 
и преди да уведомя сестрата, че премахва девствена 
коса! Завърших теста без инциденти и изчаках 
лекарят да прегледа резултатите ми. Той беше добре с 
показанията ми до около тринадесетата минута от 
теста. Тогава той получи притеснен вид на лицето си 
и ми каза, че имам сериозен проблем. След това този 
медицински специалист ме посъветва за моята 
„нужда“ да посетя специалист същия ден и започна да 
ми пише бележката, която да дам на този друг лекар. 

 Смело погледнах този човек в лицето и заявих: 
„Не вярвам на вашите резултати!“ Лесно се виждаше, 
че не е свикнал някой да се противопоставя на 
мнението му. Въпреки това го предизвиках да 
погледне отново разпечатката и тогава честно да ми 
каже, че имам сърдечен проблем. 

 Той отговори: „Е, това всъщност не означава, че 
имате сърдечен проблем. Просто вашите резултати са 
напълно типични. Тъй като сърцето на всеки е малко 
по-различно, може да сте напълно здрав. Просто 
мисля, че трябва да отидете да си направите още един 
тест!“ 

 „Не е това, което казахте!“ изгърмях аз. „Вие ми 
казахте, че имам сериозен сърдечен проблем, не че 
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има малък шанс и мислите, че трябва да потърся 
друго мнение“. 

 Този човек се отдръпна и изломоти: „Добре си... 
просто забрави за другия тест“. Повечето хора биха 
приели думата на този лекар пред Божието Слово, 
което категорично заявява, че сме изцелени. Докато 
приключат с обсебването си от това, сърцата им ще  
прималеят – от страх (Лука 21:26)! Следващият път, 
когато се сблъскате с известие, което е в противоречие 
с Божието, на кого ще изберете да вярвате? 
 
 

ПОБЕДЕТЕ ПЛЪТТА СИ 
 

 Вие побеждавате, като вземате под внимание  
какво казва Божието Слово за вас – особено Новия 
завет. Когато мислите за Словото, вие сте духовно 
мислещи, защото Божиите думи са дух и живот (Йоан 
6:63). В духа си вие сте напълно променени, вечно, 
осветени, святи и съвършени завинаги. Както е Исус – 
така сте и вие! Ако доминирате над себе си с тези 
мисли, всичко, което това ще произведе, е живот и 
мир. 

 Ако имате нещо различно от живот и мир, тогава 
вие сте нещо различно от духовно мислещи (Римляни 
8:6). Може да желаете правилните неща, като се 
молите и умолявате Бог за тях, но не получавате 
победа, като желаете или молите за нея. Вие 
получавате победата, която Той вече е постигнал и е 
осигурил за вас, като фокусирате вниманието си 
върху духа. Когато направите това, ще преодолеете. 

 Според мен няма да проявите много от живота на 
Бог, ако сте включени в света чрез радио, телевизия, 
вестници и списания. Необходими са много усилия – 
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истински усилия – за да запазите фокуса си върху 
Божиите неща. Как можете да очаквате различни 
резултати, когато четете, гледате, слушате и мислите 
същите неща като вашите невярващи съседи? Това е 
невежеството, което се заражда! Разбира се, може да 
сте в състояние да добавите преданост и 
интелектуално да знаете, че Бог иска да бъдете 
изцелени, преуспяващи и освободени от 
потисничество. Може дори да имате желание и 
чувствителност към Бог, които те нямат. Но що се 
отнася до резултатите, вие наистина няма да изпитате 
повече от Божията чудотворна сила в живота си, 
докато продължавате да мислите за същите плътски 
неща, които те правят почти цял ден. За да получите 
различни резултати, трябва да направите нещо 
различно! 

 Ако мислите за плътските неща, тогава ще 
преследвате плътта; физическата сфера ще ви 
доминира. Няма да можете да угодите на Бог 
(Римляни 8:8) или да изпитате победата, която е 
достъпна за вас. За да освободите Божията сила и 
живот, трябва да преодолеете плътта, като 
непрекъснато фокусирате ума си върху това кои сте и 
какво имате в духа. 
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ГЛАВА 19 
ВРЕМЕ ЗА ТРЪГВАНЕ! 

 
 

 Когато направите Исус Христос Господ на живота 
си, като наистина повярвате в Него, настъпва 
мигновена промяна. Тази промяна настъпва във 
вашия дух, а не във вашата плът — тяло или душа. 
Дали промяната някога ще се прояви във вашата 
физическа област зависи от това какво мислите. 

 Плътта, вашето естествено аз, тегли в една 
посока, а вашият дух ви води в друга. Как мислите 
определя какво преживявате. Ако умът ви остане само 
върху физическите неща – дори не непременно 
греховни неща, просто физически – тогава ще бъдете 
ограничени и доминирани от плътта си. Може дори 
да сте много морален човек, но няма да изпитате 
свръхестествения живот на Бог. 

 Единственият начин да изпитате силата на Бог в 
себе си е да ходите в духа. Да вярвате, че ще 
възкресите някого от мъртвите, надхвърля просто да 
живеете добър живот. Трябва да вярвате в нещо, което 
няма никакви доказателства във физическата сфера. 
Трябва да преминете отвъд физическото и да 
признаете, че има духовен свят. Когато разпознаете 
истинската си сила и повярвате, духовната сфера ще 
стане по-реална за вас от физическата. 

 Това важи и за преуспяването! Ще има моменти, 
когато няма основание за вяра във вашите физически 
факти. Банковото ви извлечение няма да го доказва. 
Всичко в естественото може да се противопоставя на 
Словото, но ако останете в духа, фиксирани върху 
това, което казва Неговото Слово, ще можете да 
видите себе си преуспяващи, когато всички останали 
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се опитват да си върнат къщата, колата и т.н. Когато 
се държите за Божието Слово, духът ви ще победи 
плътта ви и ще разбие господството й. Тогава ще 
видите изявяването на Словото! 
 
 

МИР 
 

 Можете да бъдете духовно мислещи! Всичко, за 
което постоянно мислите, ще ви доминира (Притчи 
23:7). Ако това е кой сте и какво имате в Христос, 
тогава това е, което в крайна сметка ще се прояви във 
вашия физически живот. 

 Една трета от вашето спасение вече е завършено! 
Вашият новороден дух не е в процес на израстване 
или съзряване. Точно сега в духа си вие сте точно 
такъв, какъвто ще бъдете през вечността (1 Йоан 4:17). 
Имате физическо тяло и душа, които все още не са 
променени. Те подлежат на промяна и могат да се 
променят, но това не е автоматично. Въпреки това, 
промяната на духа ви при спасението е пълна, 
цялостна и автоматична. 

 Дали някога ще видите истинския си духовен 
потенциал освободен във физическия си живот или 
не, зависи от това какво мислите (Римляни 12:2). Ако 
естествените неща – било то греховни или просто 
плътски – доминират и контролират вашите мисли, 
вие ще спрете потока на Божия Дух през вас. Но ако 
доминирате над себе си с истините на Неговото Слово 
и излезете отвъд естествените ограничения на петте 
си сетива, можете да започнете да освобождавате 
свръхестествения живот, който е вътре във вас. 

 Ще можете да изпитате мир, който надминава 
разбирането. Дори когато изглежда, че всички са 
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срещу вас и всичко се срива във физическата сфера, 
вие ще се наслаждавате на Божия свръхестествен мир, 
докато стоите фокусирани върху Словото. „И Божият 
мир, който превъзхожда всеки разум, ще пази сърцата 
ви и мислите ви в Христос Исус“ (Филипяни 4:7). 

 В нощта преди разпятието Исус каза на 
учениците Си: „Да не се смущава сърцето ви; вие 
вярвате в Бога, вярвайте и в Мен“ (Йоан 14:1). За 
естествения ум това звучи неразумно в светлината на 
ситуацията. Техният Месия, Този, Когото те обичаха и 
Когото почитаха, беше на път да бъде екзекутиран. 
Няма естествен начин да имат мир насред нещо 
подобно, но Исус им беше дал Словото Си. Той им 
беше казвал много пъти: „Ще бъда разпнат, но ще 
възкръсна на третия ден“. Ако бяха размишлявали 
върху това и се бяха доминирали с казаното от Исус, 
те щяха да освободят свръхестествения Божий мир, от 
който се нуждаеха в тази трудна ситуация. 
(Инструкциите на Христос в последните Му минути 
към Неговите ученици за преодоляване на кризисни 
ситуации са напълно разопаковани в моето поучение, 
озаглавено Християнски комплект за оцеляване.) 
 
 

КАКВО ЩЕ МИСЛИТЕ? 
 

 Ако искате да преживеете най-доброто от Бог, 
трябва да разберете тези истини относно духа, душата 
и тялото. Вие имате неограничен потенциал, но 
всичко е в духа. Победата, която Бог ви е дал, не е във 
вашата плът, тя е в частта от вас, която е новородена. 
Докато узрявате в християнския живот, вие не ставате 
по-малко плътски; вие просто оставяте плътското да 
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доминира и да се проявява по-малко, защото вместо 
това сте се поддали на духа. 

 Чрез Божието Слово се съсредоточете върху това 
да видите кой сте в Христос. Прекарвайте по-малко 
време в хранене на плътта и вместо това се 
фокусирайте върху духа. Обградете се с хора, които 
говорят с вяра, позитивни са и се съсредоточават 
върху потенциала, който имаме в Христос, вместо с 
такива, които мърморят и се оплакват. Ще развиете 
цялостен манталитет, основан на вашата нова 
идентичност в Христос, докато доминирате над себе 
си с това, което виждате в духовното огледало на 
Божието Слово. 

 Нищо не може да ви отдели от Божията любов, 
защото вашият новороден дух е осветен и 
усъвършенстван завинаги. Бог е Дух и Той ви вижда в 
духа (Йоан 4:24). Той общува с вас от Дух към 
новороден дух. Бог не ви дава това, което заслужавате 
въз основа на вашите мисли и физически действия в 
плътта ви; по-скоро Той се занимава с вас в духовната 
сфера. Ето защо Той ще ви приеме по всяко време, във 
всяко състояние – вие сте Неговото любимо дете! 

 Постоянно получавате информация и теглите в 
една от двете посоки – плътта или духа (Галатяни 
5:17). Святият Дух винаги се стреми да ви привлече 
към Бог и да ви напомни за вашата нова идентичност 
в Христос. Сатана чрез света, неговите образи и 
гласове – новинарски медии, филми, книги, 
вестници, списания, асоциации и дори църковни 
организации, които грешат в някои от своите 
вярвания – постоянно ви тласка да приемете 
поражение. Това, за което постоянно мислите, е това, 
което ще преживеете (Притчи 23:7). 
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 Плътта и духът ви постоянно се борят помежду си 
в ума ви. Бог заявява: „Ти можеш да направиш всичко 
чрез Христос“. Светът отговаря: „Не, не можеш. Ти си 
просто провал!“ Продължава и продължава, 
ежедневната битка бушува. Ето защо тази променяща 
живота истина не е просто нещо, което научавате 
веднъж и заключвате: „Разбрах го!“ Това разбиране за 
духа, душата и тялото трябва да ви мотивира да 
продължите агресивно да обновявате ума си към 
Божието Слово – процес, който ще продължи до края 
на живота ви! 
 
 

ПОТОПЕТЕ УМА СИ 
 

 Потопете ума си в тези истини, които Бог е 
изрекъл. Може да се наложи да се върнете и да 
прочетете отново тази книга след седмица или след 
няколко месеца. Може би трябва да помислите за 
поръчка на аудио поредицата, за да можете да 
слушате това поучение отново и отново. Каквото и да 
правите, размишлявайте върху тези истини, докато 
оживеят пред вас. След това ги поддържайте 
освежени, като от време на време се връщате към тях. 

 Бог ми говори тези истини преди повече от 35 
години, но все още съм в процес на обновяване на ума 
си към тях. С течение на времето Той разширява, 
развива и ми дава още повече разбиране по този 
въпрос. Чувствам се като апостол Павел, който след 
двадесет или повече години познаване и служене на 
Бога каза: „Братя, аз не считам, че съм уловил, но едно 
правя – като забравям задното и се простирам към 
предното, гоня целта за наградата на горното 
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призвание от Бога в Христос Исус“ (Филипяни 3:13-
14). 

 Не се обезсърчавайте! Не казвам, че трябва да 
чакате дълго време, преди да видите някакви 
резултати. Просто искам да знаете, че докато не Го 
видите лице в лице, никога не пристигате, просто  
тръгвате. И ако Господ ви е говорил чрез това 
поучение, трябва да тръгнете веднага! Отървете се от 
плътското мислене и започнете да бъдете 
доминирани от новородения си дух. Открийте 
реалностите относно това кой сте в духа и им 
позволете да ви контролират. Когато го направите, ще 
преживеете живот и мир. Наистина е толкова просто! 

 Но не е лесно! Всъщност промяната на фокуса ви 
от плътта към духа е едно от най-трудните неща, 
които някога ще направите. Това е постепенно, но 
пълно препрограмиране на вашия естествен ум да се 
съгласи с вашия дух. Чрез обновяване на ума ви към 
Божието Слово, можете да станете духовно мислещи! 

 Това, което Бог ви е говорил чрез тази книга, има 
потенциала радикално да промени живота ви, но 
прилагането на тези истини ще изисква истински 
фокус и усилия от ваша страна. Въпреки това, добрите 
новини са, че Бог иска да ги разберете напълно и да 
ходите в тях дори повече от вас! Той вярно ще 
изпълни Своята роля, ако просто се насочите в тази 
посока, като признаете: „Боже, ще е необходимо чудо, 
за да обновя ума си! Толкова е свикнал да бъде 
доминиран от плътта. Наистина ще имам нужда от 
Твоята помощ!“ Святият Дух ще ви разкрие кой сте в 
Христос. Той ще ви покаже Исус, духовната истина и 
реалността. Нужни са просто посвещение и усилия от 
ваша страна, за да се съсредоточите върху Словото и 
духа. 
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ЗАПОЧНЕТЕ СЕГА 
 

 В светлината на това, което прочетохте, 
насърчавам ви да се молите на глас със следната 
молитва от сърцето си: 

 Татко, отварям сърцето си за Святия Дух да 
продължи да ми разкрива тези истини. Осъзнавам, че 
това е процес, а не еднократно нещо. Затова Те моля 
да ми дадеш по-голямо откровение за духа, душата и 
тялото през останалата част от живота ми. Докато 
прилагам това, което Си ми показал, моля, Те насърчи 
ме с някои бързи резултати. Искам да установя нови 
модели на ходене по духа, за да мога да живея 
пълноценен и ефективен живот в Теб. 

 Благодаря Ти, че ми припомняш тези истини, 
когато имам нужда от тях. Благодаря Ти, че ми 
помагаш да ги споделя с другите, за да могат и те да се 
освободят от господството на плътта си. Благодаря Ти, 
че ме освободи и ме използваш, за да освободиш и 
много други! Обичам те, Татко! Амин. 
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ПРИЕМАНЕ НА ИСУС КАТО ВАШ 
СПАСИТЕЛ 

 
 

 Изборът да приемете Исус Христос като ваш 
Господ и Спасител е най-важното решение, което 
някога ще вземете! 

 Божието Слово обещава: „Защото, ако изповядаш 
с устата си, че Исус е Господ, и повярваш в сърцето си, 
че Бог Го е възкресил от мъртвите, ще се спасиш. 
Защото със сърце се вярва за оправдание, и с уста се 
прави изповед за спасение (Римляни 10:9-10). 
„Защото „всеки, който призове Името на Господа, ще 
се спаси“ (Римляни 10:13). 

 Чрез Своята милост Бог вече е направил всичко, 
за да осигури спасение. Вашата част е просто да 
вярвате и да приемете. 

 Молете се на глас, 
 „Исусе, изповядвам, че Ти Си мой Господ и 

Спасител. Вярвам в сърцето си, че Бог Те е 
възкресил от мъртвите. Чрез вяра в Твоето 
Слово приемам спасение сега. Благодаря Ти, 
че ме спаси!“ 

 В момента, в който посветите живота си на Исус 
Христос, истината на Неговото Слово незабавно се 
сбъдва в духа ви. Сега, когато си новороден, имаш 
съвсем нов ти! 
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ПРИЕМАНЕ НА СВЯТИЯ ДУХ 
 
 

 Като Негово дете, вашият любящ небесен Баща 
иска да ви даде свръхестествената сила, от която се 
нуждаете, за да живеете този нов живот. 

 „Защото всеки, който иска, получава; който 
търси, намира; и на онзи, който хлопа, ще се 
отвори…колко повече Небесният Татко ще даде 
Святия Дух на онези, които Го молят!“ (Лука 11:10-13). 

 Всичко, което трябва да направите, е да поискате, 
да повярвате и да приемете! 

 Молете се: „Татко, осъзнавам нуждата си от 
Твоята сила, за да живея този нов живот. Моля 
Те, изпълни ме с Твоя Свят Дух. Чрез вяра я 
приемам точно сега! Благодаря Ти, че ме 
кръсти! Святи Дух, добре дошъл Си в моя 
живот!“ 

 Поздравления — сега сте изпълнени с Божията 
свръхестествена сила! 

 Някои срички от език, който не познавате, ще се 
издигнат от сърцето ви към устата ви (1 Коринтяни 
14:14). Като ги изричате на глас с вяра, вие 
освобождавате Божията сила отвътре и се изграждате 
в духа (1 Коринтяни 14:4). Можете да правите това, 
когато и където пожелаете! 

 Всъщност няма значение дали сте почувствали 
нещо или не, когато сте се молили да приемете Господ 
и Неговия Дух. Ако сте вярвали в сърцето си, че сте 
получили, тогава Божието Слово обещава, че сте го 
направили. „Затова ви казвам: за всичко, което 
поискате в молитва, вярвайте, че го получавате, и ще 
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ви се сбъдне“ (Марк 11:24). Бог винаги почита Словото 
Си – вярвайте го! 

 Моля, свържете се с мен и ми кажете, че сте се 
молили да приемете Исус като свой Спасител или да 
бъдете изпълнени със Святия Дух. Бих искал да се 
радвам с вас и да ви помогна да разберете по-пълно 
какво се е случило в живота ви. Ще ви изпратя 
безплатен подарък, който ще ви помогне да разберете 
и да израснете във вашето ново взаимоотношение с 
Господ. „Добре дошли в новия си живот!“ 


